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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Referat og godkendelse af dagsorden (2020-0083162)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 6. februar 2020 og godkende
dagsordenen for det aktuelle møde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 6. februar 2020.
2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 6. februar 2020, idet lokaludvalgets
møde den 12. marts 2020 blev aflyst.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Intet.

Bilag

Link til referatet af lokaludvalgets møde den 6. februar 2020:

 

https://www.kk.dk/indhold/indre-lokaludvalgs-modemateriale/06022020/edoc-agenda/cb953f48-a5b1-40e7-a3a4-1c1442ae12cb

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 6. februar 2020.

2. På forslag fra Marietta Bonnet udsatte lokaludvalget dagsordenens punkt 13 "Driftsstøtteaftalen
om det lokale miljøarbejde" til mødet den 11. juni 2020.
På forslag fra Bent Lohmann udsatte lokaludvalget dagsordenens punkt 21 "Projekt til
forskønnelse af Sankt Pauls Plads" til mødet den 11. juni 2020.
Bent Lohmann oplyste, at ansøgningen om støtte til design- og kunstudstillingen ”Sculpted Matter”
er trukket, hvorfor lokaludvalget ikke skal tage stilling til "6. at" i dagsordenens punkt 5
"Puljeansøgninger, marts 2020".

3. Lokaludvalget godkendte med ovennævnte beslutninger og bemærkninger dagsordenen for det
aktuelle møde.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 1 "Referat og godkendele af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
5. Puljeansøgninger, marts 2020
6. Puljeansøgninger, maj 2020
7. Ændring i lokaludvalgets mødeplan
8. Høringssvar om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er
9. Høringssvar om sikre skoleveje
19. Bademulighed ved Bornholmerknasten
20. Udviklingen i Rundetårn-kvarteret
22. Stilladsreklamer og lysreklamer
23. Høringssvar om dispensation til ændret anvendelse af Turbinehallerne
24. Høringssvar om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021
25. Overførselssagen og Budget 2021
26. Udeservering langs kajkanten i Nyhavn
27. Placering af billetsalg i Nyhavn til havnerundfart
28. Trafikanalyse ved Inderhavnsbroen
29. Færgekroen i Tivoli
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30. Omlægning af buslinje 27
31. Borgermøde om el-løbehjul og udlejningscykler
32. Borgerpanelundersøgelse om turisme i Indre By
33. Kvartersinddeling i Indre By
34. Henvendelser til lokaludvalget, marts, april og maj 2020
35. Status på lokaludvalgets 2020-pulje, maj 2020
36. Regnskab for 2019-puljen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  A-sag: Puljeansøgning, marts 2020: "Vejledning til klager over støjende aktivitet i
København" (2020-0063725)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til en ansøgning om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. At Indre By Lokaludvalg giver Københavns BeboerNetværk tilsagn om 12.875 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til udarbejdelse af en hjemmeside for støjklager. 

Problemstilling

Dette er en opdatering af sagen, der var på dagsordenen for det aflyste lokaludvalgsmøde den 12.
marts 2020. 

Ansøgeren har ændret ansøgningen i lyset af den pågående corona-krise med aktuelt næsten intet
behov for at klage over restaurationer, hvorfor en ”klagefolder” ville være spild af penge. Samtidig har
det vist sig at blive ganske vanskeligt at garantere en betryggende distribution af en sådan trykt
vejledning, oplyser ansøgeren.

 

Projektet ligner i nogen grad et "Eget projekt", som lokaludvalget vedtog den 12. december 2019.
Dengang af satte lokaludvalget 70.000 kr. til udarbejdelse af en klageguide, oplysning om
klageguiden og afholdelse af et "Giv et praj-borgermøde".

Link til indstillingen og lokaludvalgets
beslutning: https://www.kk.dk/indhold/indre-lokaludvalgs-modemateriale/12122019/edoc-agenda/1f05839c-6a7d-44eb-b2b6-85214941fed2/90aa63d0-2aad-47b4-8683-41019ad38f15.

Giv et praj-borgermødet skulle holdes den 16. marts 2020, men blev aflyst pga. af corona-krisen. Der
er ikke fastsat en ny dato for mødet.

Løsning

Udarbejdelse af hjemmeside for støjklager

Københavns BeboerNetværk har ansøgt om 12.875 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til udarbejdelse
af en hjemmeside for støjklager.

Side 6



På hjemmesiden vil ansøgeren orientere om kontaktoplysninger til klageinstansen vedr. 

• støj fra beværtninger
• støj fra gaden
• støj fra koncerter og arrangementer
• lugt fra restaurationer
• evt. byggeri og vejarbejde.

I den oprindelige ansøgning, som den ændrede ansøgning tager udgangspunkt i, nævnes, at et
stigende antal beboerne i Indre By føler sig belastet af støj- og lugtgener i forbindelse med driften af
restaurationer i byen. Der klages, men antallet af klager afspejler ikke genernes omfang, og der gives
derfor ikke et retvisende billede af, hvad situationen er. Ansøgerne antager, at en af grundene er, at
mange københavnerne er i tvivl om, hvordan og hvortil man klager. Hensigten med hjemmesiden er
at skabe oplysning til borgerne i Indre By, så de er bedre rustet til at klage over de gener, de måtte
opleve, og dermed få skabt et retvisende billede af, hvad status er.

Udarbejdelsen af hjemmesiden har et budget på 12.875 kr. Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt på
kodning af hjemmeside, foto/illustrationsrettigheder, domæne i 5 år og hostning i 5 år.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
udvikling og drift af hjemmesider. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at
lokaludvalget støtter projektet. 

Puljegruppens anbefaling

Puljegruppen har ikke haft mulighed for at tage stilling til den ændrede ansøgning.

Gruppen havde følgende bemærkning om den oprindelige ansøgning, hvor ansøgeren søgte om
49.250 kr. til tryk og hustandsomdeling af en klagefolder vedr. støj:

"OK til 25.000 (minus husstandsomdeling, som vi ikke tror på). Vi så hellere, at der blev uddelt i to/tre
særligt plagede områder af nogle, der kender kvartererne."

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Københavns BeboerNetværk tilsagn om 12.875 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til udarbejdelse af en hjemmeside for støjklager. 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2020 er på 300.000 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 40.500
kr. Hvis indstillingen følges, vil der være disponeret for yderligere  12.875 kr.   

Videre proces
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Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

Marietta Bonnet var inhabil og deltog ikke i behandlingen af denne sag.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om at udsætte sagen til mødet den 11.
juni 2020, så lokaludvalget i dette møde kan drøfte, hvordan ansøgerens projekt kan forenes med
lokaludvalgets eget projekt med samme formål, idet det i mødet den 11. juni 2020 også skal aftales,
hvem der skal inviteres til at deltage i udarbejdelsen af vejledningen, fx. beboerforeningerne i Indre
By  og evt. Bevillingsnævnet.

Side 8



INDRE BY LOKALUDVALG

3.  A-sag: Puljeansøgning, marts 2020: "Mød din lokale gademusikant!" (2020-0087032)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til en ansøgning om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg giver Duoen Tro På Duren tilsagn om 9.300 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til afvikling af koncerter foran plejecentrene Nybodergården, Rosenborgcentret,
Sølund og andre steder i Indre By bl.a. til glæde for plejehjemsboerne under coronakrisen. 
Tilsagnet om støtte er under forudsætning af, at ansøgeren sender lokaludvalget et
koncertprogram.

Problemstilling

Lokaludvalget skulle den 12. marts 2020 behandle en ansøgning fra Duoen Tro På Duren om støtte til
aktiviteten "Mød din lokale gademusikant!", men lokaludvalgsmødet blev aflyst, hvorfor lokaludvalget
ikke kunne tage stilling til ansøgningen.

I mellemtiden har Duoen Tro På Duren ændret ansøgningen og er begyndt på aktiviteten.

Løsning

Mød din lokale gademusikant! - den ændrede ansøgning

Oprindeligt ansøgte Duoen Tro På Duren om 9.300 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til 
arrangementerne "Mød din lokale gademusikant", som skulle afholdes på fem torsdage i foråret.
Arrangementerne skulle bestå af en koncert og en samtale med en af byens gademusikanter, som til
dagligt spiller i Indre Bys gader. Formålet var at bringe liv til en gammel tradition og at skabe en
scene, hvor gademusikanten får lov til at være kunstner og spille for sit publikum, uden at skulle
bekymre sig om at tjene penge. Hermed forventes en situation, hvor gademusikanten kan gå i dialog
med sit publikum om sit liv og sin motivation til at spille

Som følge af coronakrisen ændrede ansøgeren den 27. marts 2020 sin ansøgning. Der ansøges
fortsat om 9.300 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje, men nu til gademusikant-arrangementer foran
plejecentrene Nybodergården, Rosenborgcentret og Sølund samt flere steder i Indre By, afhængigt af,
hvor beboerne efterspørger dem. Ansøgeren ønsker at rette musikken og koncerterne mod dem, der
ikke er de stærkeste under coronakrisen; de der bliver nødt til at sidde i deres lejligheder, og beskytte
sig mod sygdommen. 
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En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til promovering af projektet på de sociale medier,
filmproduktion, plakater, ekstern løn til fem gademusikanter og støtte til indkøb af en lydforstærker.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet har gjort ansøgeren opmærksom på, at Plejecentret Sølund ikke ligger i lokaludvalgets
område.

Den 22. april 2020 oplyste ansøgeren, at de er gået i gang og at de samme uge skulle spille for
Nybodergården. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke støtter
aktiviteter, der er afholdt, når lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten. 

Puljegruppens anbefaling

Puljegruppen anbafalede om den oprindelige ansøgning, at lokaludvalget støtter med 9.300 kr.
Puljegruppen har ikke haft mulighed for at tage stilling til den ændrede ansøgning.

Formandens indstilling

 At Indre By Lokaludvalg giver Duoen Tro På Duren tilsagn om 9.300 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje
til afvikling af koncerter foran plejecentrene Nybodergården, Rosenborgcentret, Sølund og andre steder
i Indre By bl.a. til glæde for plejehjemsbeboerne under coronakrisen.  Tilsagnet om støtte er under
forudsætning af, at ansøgeren sender lokaludvalget et koncertprogram.

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2020 er på 300.000 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 40.500
kr. Hvis indstillingen følges, vil der være disponeret for yderligere  9.300 kr.   

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at lokaludvalget giver
Duoen Tro På Duren tilsagn om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af koncerter foran
plejecentrene Nybodergården, Rosenborgcentret, Sølund og andre steder i Indre By bl.a. til glæde for
plejehjemsbeboerne under coronakrisen.  

Tilsagnet om støtte er under forudsætning af, at ansøgeren sender lokaludvalget et koncertprogram.
Støtten må ikke anvendes til indkøb af lydforstærker, hvorfor den øremærkes til promovering af
projektet på de sociale medier, filmproduktion, plakater og ekstern løn til de andre gademusikanter, jf.
ansøgerens budget af 27. marts 2020.
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  A-sag: Puljeansøgning, maj 2020: "Living Billboard" (2020-0090344)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til en ansøgning om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal give en borger tilsagn om 50.000 kr. af
lokaludvalgtes 2020-pulje til projektet ”Living Billboard”, som afholdes 1.- 21.november 2020 på
Rådhuspladsen.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget en ansøgning om støtte. Puljegruppen, der har forbehandlet
ansøgningen, videresender den til lokaludvalgets afgørelse uden anbefaling.

 

Løsning

1. Living Billboard

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgtes 2020-pulje til projektet ”Living Billboard”, som
afholdes 1.-21.november 2020 på Rådhuspladsen. Derudover er der afsat 3 dage til opsætning og
nedtagning.
Living Billboard er et projekt, der tilbyder borgere en central arena, Rådhuspladsen, hvor de kan
bidrage til pladsens visuelle udtryk, ytre deres stemme og få muligheden for at blive set og hørt på en
plads, hvor der er mange kommercielle lysreklamer. Det er hensigten, at interesserede får mulighed
for at lave egne lysreklamer i dagtimerne i et åbent reklameværksted. Her kan deltagerne producere
byrums-budskaber med afsæt i deres egne tanker og drømme om byen, som om aftenen vises på en
skulpturel lysreklame til glæde, forundring og eftertanke for de forbipasserende. 
Projektet vender markedsføringens traditionelle logik på hovedet, som normalt prøver at aktivere
forbipasserende til at købe noget. Living Billboard prøver derimod at få folk til at udtrykke sig og
deltage i samtalen om, hvad der giver en by værdi. Projektet er ifølge ansøgeren en ny og mere
demokratisk måde at bruge byen og den offentlige plads på. 
Det er gratis at deltage i projektet, som primært henvender sig til unge mellem 10 – 16 år. Men alle
har mulighed for at deltage. 
Ansøgeren forventer minimum 20-40 personer om dagen i snit vil besøge Living Billboard og deltage
i produktionen. 
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Udgiftsbudgettet er på 205.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til håndværker og
byggeassistance, materialer, honorarer, annoncering/ PR, grafik/ tryk, transport, strøm og
administration.

Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er bydelsrelateret. Med den bemærkning ser sekretariatet
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Sympatisk og sjovt projekt, men vi kan ikke se for os, hvordan det skal fungere/afvikles.To for og to
imod, og de to positive mente, at ansøger må vende tilbage med et simplere og mere
gennemskueligt projekt. Vi vil gerne have den til behandling i lokaludvalget.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal give en borger tilsagn om 50.000 kr. af lokaludvalgtes
2020-pulje til projektet ”Living Billboard”, som afholdes 1.- 21. november 2020 på Rådhuspladsen.

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2020 er på 300.000 kr. og lokaludvalget har hidtil disponeret for
40.500 kr. til puljeansøgninger. Hvis lokaludvalget støtter med det ansøgte beløb, vil der være
disponeret for yderligere 50.000 kr. af 2020-puljen til puljeansøgninger.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgeren om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at give en borger afslag på en ansøgning
om 50.000 kr. af lokaludvalgtes 2020-pulje til projektet ”Living Billboard”på Rådhuspladsen den 1.-
21.november 2020.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget opfordrer ansøgeren til at
samarbejde med Ungerådet om projektet og på det grundlag søge lokaludvalget om støtte, idet
lokaludvalget ikke hermed har givet tilsagn om støtte til et sådant projekt.
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  B-sag: Puljeansøgninger, marts 2020 (2020-0024886)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 13 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til tre borgere på en ansøgning om 7.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til fotoudstillingen "Borris - en fotoudstilling", som bliver udstillet på
cafeen Din Nye Ven, når cafeen kan åbne som led i genåbningen af landet i forbindelse med
coronakrisen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at udstillingen ikke er rettet
mod borgere i Indre By.

2. At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen Vingeskudt tilsagn om en underskudsgaranti på
3.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Landevejsarkivet" den 3. juni 2020 i
Ørstedsparken.
 

3. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Satirekollektivet FLÆS på en ansøgning om 25.000 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af to events, der bygger på mødet mellem museums-
performance og fiktionskunst, fremført ultimo maj 2020 i Kunsthal Charlottenborg. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke kan gennemføres som beskrevet i
ansøgningen. Lokaludvalget vil derfor bruge sine penge på andre aktiviteter.
  

4. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Huset KBH på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til en fejring den 2.-5. september 2020 af Huset KBHs 50-års
fødselsdag. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
kommunale institutioners arrangementer eller projekter. Derudover vurderer lokaludvalget, at
arrangementerne ikke er offentligt tilgængelige, når der tages en entré på 100 kr. Endelig
vurderer lokaludvalget, at arrangementerne ikke er rettet mod borgerne i Indre By.
 

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Art Week Copenhagen på en ansøgning om 30.000 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”Offentligt performanceprogram under Art Week
2020”, som afholdes den 22.-27. september 2020 på Kunsthal Charlottenborg. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at Art Week ikke er rettet med borgere i Indre By,
men mod hele København.
  

6. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje
til design- og kunstudstillingen ”Sculpted Matter”, som afholdes den 15. og 29. maj 2020 i
Rundetårns Bibliotekssal. Støtten øremærkes til fernisering og artist talk. Lokaludvalget støtter
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ikke med det ansøgte beløb på 18.000 kr., fordi det iønsker at sprede anvendelsen af sine
penge.

7. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 44.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”ARI. Readings 2020”, som afholdes i perioden 6.
juni-20. december 2020 i Kvindernes Bygning. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget som
udgangspunkt ikke støtter projekter eller arrangementer, hvor støtten i hovedsagen tænkes
anvendt til aflønning eller honorering af ansøgeren.
 

8. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til GoBoat og Copenhagen Short Film Festival på en
ansøgning om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”En filmisk aften til havs /
Sail in cinema”, som afholdes den den 21. maj i havnen ved Langebro, Københavns kanal og
ved Kayak Bar. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at entréen efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.

Afslaget begrundes endvidere med, at udgiften "løn til arrangør" udgør en for stor del af
udgiftsbudgettet.

9. At Indre By Lokaludvalg giver Kompagni10 Danseteater v. Copenhagen Dance Space tilsagn
om 10.000 kr. i støtte af lokaludvalgets 2020-pulje til produktion og afvikling af en interaktiv
danseforestilling med forestillinger i september 2020 i Teaterhuset. Lokaludvalget støtter ikke
med det ansøgte beløb på 34.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

10. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Ørsted chill’er”, som afholdes den 22. august 2020
i Ørstedsparken. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om et
kommercielt arrangement, som lokaludvalget ikke kan støtte.
  

11. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Dansende Dynamisk Verden Skole ved ElStudio på en
ansøgning om 27.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Ligestillingsevent med
udgangspunkt i latinamerikansk danse- og musikkultur” den 5. september 2020 i Kulturhus
Indre By. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er rettet
mod Indre Bys borgere.
 

12. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til CPH Opera Festival på en ansøgning om 100.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling "100 opera-øjeblikke til København" i dagene 20. - 30.
august 2020. Afslaget begrundes med, at jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte er
maksimumbeløbet for støtte som udgangspunkt 50.000 kr. Afslaget begrundes derudover med,
at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.
 

13. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen for integreret moderne dans i Danmark,
FIMD, på en ansøgning om 13.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”’Hvem er jeg?
Hvem er du? -Uden mig’ til Indre By”, som afholdes den 29. september 2020 på KVUC i
Vognmagergade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten er for en for
begrænset kreds af Indre Bys borgere. 
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Problemstilling

Dette er en opdatering af sagen "Puljeansøgninger, marts 2020", som var på dagsordenen for det
aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020. Flere ansøgere har ændret på aktiviteten og på
datoen for deres aktivitet pga.coronakrisen.

 

Lokaludvalget har modtaget 13 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Borris - en fotoudstilling 

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Tre borgere har ansøgt om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til fotoudstillingen "Borris - en
fotoudstilling", som bliver udstillet på cafeen Din Nye Ven. Fotoudstillingen skulle åbnes med en
fernisering den 15. april 2020, men pga. af coronakrisen blev  åbningen først rykket til den 30. april
og senere til den dato, hvor cafeen kan åbne i forbindelse med genåbningen af landet. Udstillingen
varer til slutningen af maj 2020. 

Fotografierne vil de tre borgere, som selv er fotografer, tage i den vestjyske by Borris. Udstillingen
kommer dog ikke til at handle om byen, men skal derimod ses som en abstrakt fortælling, hvor der
fokuseres på fotografiernes farver, kompositioner og forhold til hinanden. Det skal give anledning til at
berøre emner som natur, mennesker, tilhørsforhold og traditioner. Fotoudstillingen henvender sig til
beboere i og brugere af Indre By samt fotointeresserede, som på en 3x2 meter opslagstavle vil blive
præsenteret udstillingen.

Formålet er videre, at fotografierne skal indbyde de besøgende i cafeen til dialog om fotografi, farver,
indhold, kollektive projekter og form.

Foruden fotografierne på opslagstavlen bliver der også udstillet små billeder i 10x15 cm, som
opsættes med knappenåle.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til indkøb af analog film + fremkaldelse, annoncering,
materialer (print af små fotografier), forplejning til fernisering samt stort print af fotografi. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter udstillingen. 

Puljegruppens anbefaling

Nej. Har ikke noget med Indre Bys beboere at gøre ud over adresse.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver afslag til tre borgere på en ansøgning om 7.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til fotoudstillingen "Borris - en fotoudstilling", som bliver udstillet på cafeen Din Nye Ven, når
cafeen kan åbne som led i genåbningen af landet i forbindelse med coronakrisen. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at udstillingen ikke er rettet mod borgere i Indre By.

2. Landevejsarkivet 

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Teaterforeningen Vingeskudt har ansøgt om 3.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten
"Landevejsarkivet", som afholdes den 3. juni 2020 i Ørstedsparken. Teater Vingeskudt har på en
togrejse København-Aalborg t/r indsamlet et værk af fortællinger, som er samtaler med folk på vejen.
Samtalerne er blevet til små lydlandskaber, som hver er blevet installeret i skotøjsæsker med et visuelt
udtryk. Lydlandskaberne er installeret på et bræt med hjul, der gør dem mobile. Det samlede
lydlandskab kan opleves samlet, hvor al lyden fremstår som en kerne. Men de enkelte skotøjsæsker
kan også opleves individuelt.

Formålet er at folde lydlandskabet ud på otte forskellige steder i København og indgå i snak med byens
borgere, der kommer forbi. Her vil de forbipasserende få indblik i de mennesker, de deler land med, og i
historierne, der eksisterer i og imellem os. Aktiviteten er en del af CPH Stage festival 2020 og aktiviteten
kommer også forbi andre bydele i København. Det samlede budget for hele projektet er på 28.300 kr.
Teater Vingeskudt også har ansøgt om midler hos Nørrebro Lokaludvalg, Vesterbro Lokaludvalg,
Frederiksbergs Hurtigpulje og hos Københavns Kommune. Der regnes med indtægter på 800 kr. i form
af salg af merchandise.   

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, scenografi, lyd/ lys, PR, transport, honorar,
forplejning og forsikring.  

Ansøger oplyste primo maj 2020, at datoen for "Landevejsarkivet" kan ændre sig, da det er en del af
CPH Stage Festival i maj/juni 2020. CPH Stage Festival har til ansøgeren oplyst, at festivalen ikke
gennemføres som under normale omstændigheder. Ansøgeren afventer en opfølgende melding fra
CPH Stage Festival. 
Ansøgeren oplyser samtidig, at "Landevejsarkivet" bliver afholdt, men at det måske bliver senere på
året, og måske ikke som en del af CPH Stage Festival, men som sin egen pop-up-forestilling. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefaling

OK til 3.500 kr. Sjovt projekt. De er blevet foreholdt Ørstedsparken.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen Vingeskudt tilsagn om en underskudsgaranti på 3.500
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Landevejsarkivet" den 3. juni 2020 i Ørstedsparken. 
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3. Webserie premiere og kunstnerisk event “De Kongelige Statuer”- en aften i satiren og
kunstens tegn

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Satirekollektivet FLÆS har ansøgt om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af to events,
der bygger på mødet mellem museumsperformance og fiktionskunst. 

De to events skulle oprindeligt fremføres på Ny Carlsberg Glyptotek den 12. maj 2020 og i Kunsthal
Charlottenborg den 13. maj 2020. Imidlertid har FLÆS  ikke kunnet indgå en aftale med Glyptoteket,
men de håber til gengæld at kunne indgå et samarbejde med  Charlottenborg om to events der ultimo
maj 2020. I skrivende stund har FLÆS ikke fået bekræftet aftalen med Charlottenborg pga.
usikkerheden omkring genåbningen af Charlottenborg som følge af coronakrisen.

Forud for de to events optages to webserier, der omhandler de to veninder og kollegaer Lena og
Birgitte, der er uddannet Kongelige statuer fra Statens Statueskole. Visning af serierne ledsages af
oplæg fra kunsthistoriker Oskar Feldbæk Kristensen om de værker, der er portrætteret i serien. Ved
samme event vil der også være underholdende indslag og performances. Serierne kan efterfølgende
ses på internettet. Med et tilpas skørt set-up håber FLÆS at kunne nå især unge 18–35-årige, der
ellers sjældent går på kunstmuseum. Der forventes et fremmøde på 150 mennesker per event, i alt
300.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til annoncering, plakattryk og flyers, leje af udstyr -
herunder projektor, lærred, højtaler, mikrofon, glas, stole, standere, rød løber, forplejning, honorarer
og leje af fadølsanlæg. 

Det samlede udgiftsbudget for de to events er 38.811 kr. Der forventes en indtægt på salg af øl på
3.000 kr. FLÆS har også søgt KBH scenekunstudvalg om yderligere 10.811 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

I første omgang sagde vi ja til 17.811 kr. (minus fadølsanlæg og honorar), men da der så viste sig at
være et andet projekt samme tid, sted og dato 13. maj, kontaktede vi stedet, og det viste sig, at der
ikke var tilsagn. Vi opfordrer FLÆS til at vende tilbage, når der er styr på stederne, men dette
lokaludvalgsmøde kan evt. bemyndige puljegruppen til at sige ja eller nej til en ny ansøgning, hvis
mødet i maj er for sent.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Satirekollektivet FLÆS på en ansøgning om 25.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af to events, der bygger på mødet mellem museums-
performance og fiktionskunst fremført den 12. og 13. maj 2020 i Kunsthal Charlottenborg. Afslaget
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begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke kan gennemføres som beskrevet i
ansøgningen. Lokaludvalget vil derfor bruge sine penge på andre aktiviteter. 

 

4. Huset KBH. 50 års fejring i Festivalformat af Husets ånd og mangfoldighed

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Huset KBH har ansøgt om 44.400 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til en fejring af Huset KBHs 50-års
fødselsdag. Fejringen planlægges at finde sted 2.-5. september 2020 med et program bestående af
talks, kunstneriske indslag og koncerter. Det er et mål at afvikle 40 arrangementer i løbet at de fire
dage, hvoraf et udvalg er:

• ”De første Hippier m. Tømrerclaus og Peter Ingemann i samtale med Peter Øvig”

• ”Nå!80 - en generationsånd genoplivet med Søren Ulrik Thomsen, Synne Rifbjerg, Linda
Wendel m.fl.”

• ”Den første danske rock anført af Niels Skousen”

• ”Den aktivistiske scenekunst og scenekunstens historie i HUSET m. TeaterUbestem, Plan B og
Husets Teater”

• ”50 år med avantgarde Jazz m. blandt andre TS Høeg og Jesper Thilo”

• ”Kvinder i front med Emma Holten, Astrid Elbæk, Rebecca Lou og Néné Le Beet"

Målgruppen for arrangementerne er tidligere, nuværende og fremtidige samarbejdspartnere og
gæster i Huset KBH. Særligt ønsker man at evaluere på, hvordan fremtidens kulturhuse kan formes.
Der tages entre på 100 kr. pr. dag.

Selve fejringen af Huset KBHs 50 års fødselsdag ligger udenfor rammerne af stedets ordinære drift.
Der er et samlet udgiftsbudget på 329.275 kr. Der forventes entreindtægter for 112.000 kr og der er
tildelt støtte andet steds fra for 110.000 kr.

En eventuel støtte fra Indre By Lokaludvalg vil gå honorering af værter, foredragsholdere og
forfattere, der igennem fejringen skal rammesætte programmets temaer og skabe dialog på tværs af
fem generationers publikum. Planlægning af fødselsdagsfejringen sker i et partnerskab med
Kulturhusene i Danmark.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
kommunale institutioners arrangementer eller projekter. Med den bemærkning ser sekretariatet intet
til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten. 

Puljegruppens anbefaling
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Nej. Det er en oplagt kommunal opgave i et kommunalt hus. Entré og honorar til nogle kendisser,
som ikke havde meget at gøre med rødstrømpe- og hippiebevægelsen ud over noget tjald på 1.
klasse. Målgruppen er ikke Indre By.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Huset KBH på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til en fejring den 2.-5. september 2020 af Huset KBHs 50-års fødselsdag. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter kommunale institutioners
arrangementer eller projekter. Derudover vurderer lokaludvalget, at arrangementerne ikke er offentligt
tilgængelige, når der tages en entré på 100 kr. pr. dag. Endelig vurderer lokaludvalget, at
arrangementerne ikke er rettet mod borgerne i Indre By. 

 

5.  Offentligt performanceprogram under Art Week 2020

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Art Week Copenhagen har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”Offentligt
performanceprogram under Art Week 2020”, som afholdes 22.-27. september 2020 på Kunsthal
Charlottenborg. Aktiviteten er en central del af den officielle åbning af Art Week 2020.

Performance-rækken, som indeholder fire optrædener, skal give borgere og besøgende en
anderledes kunstoplevelse og skabe en overraskende og spændende start på Art Week 2020. 
De fire performances finder sted både indenfor og i Kunsthal Charlottenborgs åbne gård, og kan alle
ses fra gaden. De er alle opsigtsvækkende og overraskende på hver deres måde. Fire unge danske
kunstnere giver hver især gæsterne en fornemmelse af den store spændvidde, der er indenfor
kontemporær performance.

Aktiviteten er gratis, men henvender sig primært til borgere og besøgende med interesse for kunst,
kultur eller musik. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Nej. Art Week er ikke rettet mod Indre By, men mod hele København. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Art Week Copenhagen på en ansøgning om 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”Offentligt performanceprogram under Art Week 2020”, som
afholdes den 13. maj 2020 på Kunsthal Charlottenborg. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at Art Week ikke er rettet med borgere i Indre By, men mod hele København. 
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6. Sculpted Matter

En borger har ansøgt om 18.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til design- og kunstudstillingen
”Sculpted Matter”, som afholdes den 15. og 29. maj 2020 i Rundetårns Bibliotekssal. Udstillingen
består af en række skulpturer fra kunstnerne Maria Nielsen, Milena Bonifacini, Julie Stavad, Carl Emil
Jacobsen og Valerie Collart. Udstillingen er kurateret af Henriette Noermark og vil være et i
nytænkende udstillingsformat. Foruden udstillingen består aktiviteten også af en åben fernisering,
hvor alle interesserede inviteres inden for, samt en artist talk, hvor kunstnerne vil lede de besøgende
gennem udstillingen. Fernisering, udstilling og artist talk er åben for alle og henvender sig til folk i alle
aldre. Dansk og international presse inviteres med til fernisering og artist talk.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter udstillingen.

Puljegruppens anbefaling

OK til 10.000 kr til ferniseringen og Artist Talk'en, som begge er uden er entré.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til design-
og kunstudstillingen ”Sculpted Matter”, som afholdes den 15. og 29. maj 2020 i Rundetårns
Bibliotekssal. Støtten øremærkes til fernisering og artist talk. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 18.000 kr., fordi det iønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

 

7. ARI. Readings 2020

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

En borger har ansøgt om 44.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til priojektet ”ARI. Readings 2020”,
som afholdes i perioden 6. juni-20. december 2020 i Kvindernes Bygning. ARI. Readings er en serie
af 6 læsekredsarrangementer, hvor der læses og diskuteres litteratur, som ligger i forlængelse af de
billedkunst-udstillinger, der vises på ARIEL. Udstillingerne handler om at nuancere
forståelsesrammen for det feministiske felt – herunder hvad det vil sige at være feminist og hvem kan
kalde sig feminist. ARI Readings og ARIEL er understøttet og opstartet i samarbejde med Kvindernes
Bygning, hvor også indgangspartiet fungerer som udstillingsplatform, idet den er åben døgnet rundt.

For hver udstilling, der bliver vist i ARIEL, bliver der også arrangeret en ARI. READING i den
weekend, der følger åbningen. Her læses der uddrag af den litteratur, der har inspireret kunstnerne.
En central komponent i projektet er ARIEL Archive, som er et online arkiv, hvor nye tilføjelser til
arkivet bliver præsenteret af kunsterne til ARI. READINGS arrangementer. ARIEL Archive lanceres til
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foråret 2020. ARI. READINGS har samtalen som sit primære fokus, hvor den udvalgte litteratur skal
være med til at udvide feminismen til også at omfavne ikke-binære og marginaleseredes historie. I
ARI. READINGS foregår dialogen mellem kunstner og publikum på forskellige måder; kunstneren
kan læse højt eller publikum kan blive bedt om at læse højt fra den litteratur, der er udvalgt til
arrangementet og gjort tilgængeligt. Det muligt at møde og snakke med en kunstner omkring et
emnefelt, som er fastsat på forhånd. Arrangementerne henvender sig til personer, der er interesseret
i køn, kunst og politik.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, løn til arrangør og honorar til de deltagende
billedkunstnere, annoncering/ PR, tryk/ materialer, forplejning og indkøb af bøger.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
projekter eller arrangementer, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller
honorering af ansøgeren. I dette tilfælde påtænkes 10.000 kr. af de ansøgte 44.000 kr. anvendt til løn
til arrangør.

Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Nej - ikke os. For meget løn. 2 af arrangementerne afholdes meget kort efter lokaludvalgsmødet, så
vi har svært ved at se, at de kan vente med at annoncere til efter mødet.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 44.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til arrangementet ”ARI. Readings 2020”, som afholdes i perioden 6. juni-20. december
2020 i Kvindernes Bygning. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
projekter eller arrangementer, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller
honorering af ansøgeren. 

 

8. En filmisk aften til havs / Sail in cinema

GoBoat og Copenhagen Short Film Festival søger om 20.000 kr. af lokaludvalgtes 2020-pulje til
aktiviteten ”En filmisk aften til havs / Sail in cinema”, som afholdes den 21. maj 2020 i havnen ved
Langebro, Københavns kanal og ved Kayak Bar. Formålet med aktiviteten er at skabe en anderledes
aften, hvor deltagerne indledningsvis sejler rundt i GoBoats efter mørkets frembrud. Afslutningsvis
ender sejlturen ved Langebro, hvor der vises to kortfilm, der omhandler forurening af verdenshavene.
Efter filmvisningen vil der muligvis være en Q&A med en af instruktørerne. Da de to film ikke er
endelig bestemt endnu, vides det ikke hvilken instruktør, det bliver. Samtidig lægges der op til dialog
deltagerne imellem, hvor de får mulighed for via samtalekort at snakke sammen om
klimaudfordringerne. Udgiftsbudgettet er på 42.000 kr. Der tages 150 kr. pr. person i deltagergebyr.
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En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, annoncering/ PR, tryk/ materialer og transport.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
projekter og arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

I dette tilfælde tages der 150 kr. i deltagergebyr.

Det fremgår desuden af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt
ikke støtter projekter eller arrangementer, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning
eller honorering af ansøgeren. I dette tilfælde regnes der i udgiftsbudgettet med 30.000 kr. til løn til
arrangør. Støtten fra lokaludvalget påtænkes dog ikke anvendt til at dække denne udgift. 

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en
underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Nej. Meget løn og entré. Så vidt vi kan se, er det en måde at få tilskud til en ret ordinær bådudlejning
på. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til GoBoat og Copenhagen Short Film Festival på en ansøgning
om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”En filmisk aften til havs / Sail in cinema”,
som afholdes den den 21. maj i havnen ved Langebro, Københavns kanal og ved Kayak Bar. 

Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at entréen efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.

Afslaget begrundes endvidere med, at udgiften "løn til arrangør" udgør en for stor del af
udgiftsbudgettet.

9. Smukke Unge Mennesker – En interaktiv dansefortælling med livesang og billedudstilling

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Kompagni10 Danseteater v. Copenhagen Dance Space har ansøgt om 34.500 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til produktion og afvikling af en interaktiv danseforestilling med forestillinger i september
2020 i Teaterhuset. 
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Danseforestillingen ønsker at sætte fokus på vores tids kultur, hvor unge bruger internet,
mobiltelefoner og sociale medier til at være i kontakt med hinanden i stedet for rent faktisk at være
sammen. Ønsket er at sende publikum tilbage til 1960’erne, hvor internet ikke fandtes og
musikkulturen var provokerende, spørgende og tænksom. Herigennem skal publikum inspireres til at
reflektere over, hvordan de bruger deres tid, og hvordan de med egne initiativer er med til at forme
deres egen fremtid.

Danseforestillingen er skabt ud fra Kim Larsens tekster sat til en elektronisk nyfortolkning af Louis
Puggard Muller og leveret af en kvindelig sanger. Danseforestillingen er målrettet unge i alderen
12-25 år, som bor i Indre By.

Der planlægges otte forestillinger med plads til 100 unge pr. forestilling. PR vil foregå via sociale
medier og der sendes invitationer ud til alle klubber, skoler, gymnasier og ungdomsforeninger i Indre
By. Forestillingen er gratis.

Udgiftsbudgettet er på 46.500 kr. Der forventes en indtægt på 3.750 kr. fra salg af billetter til venner
og familie samt en indtægt på 2.000 kr. fra salg af billeder fra forestillingen.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af lokale og lyd, grafisk materiale og annoncering,
kostumer, rekvisitter og fotos fra forestillingen. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Vi endte med 10.000 kr. efter en del opklaring. Gratis eller ej og for hvem. Er det i Huset eller
Kulturhuset. Lokaleleje? Hvor kommer de 1.000 kr fra (indtægt)? Det viser sig, at man ikke kan booke
det meget billigere teaterhus uden at betale bookinggebyr, så derfor har de for en sikkerheds skyld
skrevet Kulturhuset på, da de ikke havde penge til booking, hvilket de nu godt kunne have forklaret.
Venner og familie betaler 50 kr. for en forestilling, som er gratis for Indre Bys skolebørn.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Kompagni10 Danseteater v. Copenhagen Dance Space tilsagn om
10.000 kr. i støtte af lokaludvalgets 2020-pulje til produktion og afvikling af en interaktiv
danseforestilling med forestillinger i september 2020 i Teaterhuset. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 34.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

10. Ørsted chill’er

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Ørsted chill’er”,
som afholdes den 22. august i Ørstedsparken. Formålet er at skabe en dag med afslappende musik,
god stemning og hyggeligt samvær i Ørstedsparken. Fra plænen i nærheden af cafeen Flindt &
Ørsted vil der blive opstillet en lille scene med plads til live-musik og dj’s. Musikken vil fordeles over
forskellige områder i parken. Målet er at finde finansiering til at dække hele parken på dagen.
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Musikken vil være chill-out og dermed afdæmpet og afslappet. Arrangementet er gratis og henvender
sig til den brede befolkning, da der vil være noget for alle aldre.

Udgiftsbudgettet er på 100.000 kr. Der regnes med indtægter på 30.000 kr. i form af salg af mad- og
drikkevarer.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til produktion, artisthonorarer, markedsføring, transport,
børneområde og diverse.

Ansøger skriver, at ved bevilgning fra Indre By Lokaludvalg vil der forsøges tilkoblet en sponsor eller
to. Der vil også blive ansøgt om midler specifikt til at skabe et musikalsk rum i hele parken.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti, hvis
et tilsagn om støtte betinges af, at ansøgeren aflægger et regnskab for arrangementet, der omfatter
alle udgifter og indtægter, herunder sponsorindtægter.

Puljegruppens anbefaling

Nej. Ganske almindelig kommercielt arrangement.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til arrangementet ”Ørsted chill’er”, som afholdes den 22. august 2020 i Ørstedsparken. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om et kommercielt arrangement,
som lokaludvalget ikke kan støtte. 

 

11. Ligestillingsevent med udgangspunkt i latinamerikansk danse- og musikkultur

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Dansende Dynamisk Verden Skole ved ElStudio har ansøgt om 27.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til arrangementet ”Ligestillingsevent med udgangspunkt i latinamerikansk danse- og
musikkultur”, som afholdes den 5. september 2020 i Kulturhus Indre By. Formålet er at skabe et
arrangement, hvor man som deltager får mulighed for at lære den latinamerikanske kultur at kende
både indefra og udefra. Der vil både være et foredrag, der handler om kvinder i latinamerikansk
kultur, workshop, musik ved en latinamerikansk kvinde, salsagruppe og et latinamerikansk
dansediskotek.

Arrangøren vil vise, at ligestilling er meget andet end lige løn og vilkår. I salsa og latin-kulturen venter
kvinderne ofte på at mændene byder dem op til dans. Derfor byder arrangementet indledningsvis på
et foredrag om historien og kulturen i Latinamerika efterfulgt af en workshop med en kvindelig
underviser. Undervisningen skal vise, hvordan bevægelser normalt opfattes af det kvindelige og
mandlige køn, og samtidig skal den vise, at bevægelserne kan danses/ bruges af begge køn.
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Arrangementet henvender sig til alle køn, og skal vise, at alle kan udtrykke sig individuelt gennem
dans og musik. Arrangementet skal også vise, at kvinder kan byde mænd op til dans, og at der også
kan danses på tværs af køn.

Udgiftsbudgettet er på 54.000 kr. Der regnes med entreindtægter på 16.000 kr., 4.000 kr. i indtægt
fra salg af mad- og drikkevarer samt 7.000 kr. i entrégebyr til workshop-delen.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, honorarer, annoncering/ PR, tryk/materialer,
transport og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Nej. Sympatisk arrangement, men er ikke rettet mod Indre Bys beboere. Alt for meget honorar. Vi tror
ikke på det.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Dansende Dynamisk Verden Skole ved ElStudio på en
ansøgning om 27.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Ligestillingsevent med
udgangspunkt i latinamerikansk danse- og musikkultur” den 5. september 2020 i Kulturhus Indre
By. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er rettet mod Indre Bys
borgere. 

12. 100 opera-øjeblikke til København

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020,
idet aktiviteten er ændret væsentligt:

Copenhagen Opera Festival har ansøgt om 100.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til ”100
opera-øjeblikke til København”, som er 100 akustiske mini-koncerter af hver 15 minutters varighed,
der afholdes i Københavns forskellige bydele med en ny koncert hver dag. Koncerterne afholdes i
perioden 20. - 30. august 2020. En stor del af koncerterne kommer til at foregå i Indre By. Formålet
er at skabe liv i byen, og intim-koncerterne skal give en stemning af fællesskab, selvom alt vil foregå
på afstand. Ansøgeren udvælger institutioner, baggårde, arbejdspladser og gader i byen, hvor de
små mini-koncerter vil foregå. Ansøgeren vil også udvælge 20 sangere og 20 musikere, som sættes
sammen i 20 teams, der hver opfører 5 korte koncerter. Halvdelen af koncerterne bliver fordelt
geografisk og demografisk bredt, mens den anden halvdel fordeles ved at interesserede inviteres til,
gennem en ansøgning, at svare på “hvorfor har din arbejdsplads, dine bedsteforældre, din lokale
skole eller dine venner fortjent denne personlige gave og koncert?”. En jury udvælger herefter
vinderne og stederne. Fremgangsmåden er valgt, så alle aldre og sociale grupperinger i forskellige
bydele kan få glæde af live opera. Koncerterne vil blive optaget og delt på sociale medier i håb om, at
de kan gå viralt.
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Der et samlet udgiftsbudget på 614.000 kr. Der er på nuværende tidspunkt tilsagn om 410.000 kr. fra
fonde, og der er yderligere søgt om 250.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
honorarer, instrumentleje inkl. forsikring, juryhonorar, dokumentation og videoklipning, projektledelse
og koordination, PR og markedsføring, leje af prøvesal samt transport og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af ansøgningen at koncertstederne, i København og dermed i Indre By, endnu ikke er
udvalgt. Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte er maksimumbeløbet for støtte til en
aktivitet som udgangspunkt 50.000 kr. I dette tilfælde søges der om 100.000 kr.

Med disse bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med
en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Puljegruppen har ikke haft mulighed for at vurdere den ændrede ansøgning. Om den oprindelige
ansøgning om støtte til Copenhagen Opera Festival bemærkede Puljegruppen:

"Nej. Ikke os! 100.000!! Læser de ikke vilkårene? Alt for meget honorar."

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til CPH Opera Festival på en ansøgning om 100.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling "100 opera-øjeblikke til København" i dagene 20. - 30. august
2020. Afslaget begrundes med, at jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte er maksimumbeløbet for
støtte som udgangspunkt 50.000 kr. Afslaget begrundes derudover med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.

13. ’Hvem er jeg? Hvem er du? -Uden mig’ til Indre By

Dette er en opdatering af sagsbeskrivelsen i indstillingen til lokaludvalgets møde den 12. marts 2020:

Foreningen for integreret moderne dans i Danmark, FIMD, har ansøgt om 13.500 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”’Hvem er jeg? Hvem er du? -Uden mig’ til Indre By”, som
afholdes den 29. september 2020 på KVUCi Vognmagergade.

Aktiviteten indeholder en workshop i integreret dans for kursister på KVUCs danselinje samt afvikling
af danseforestillingen ’Hvem er jeg?’ efterfulgt af talk med kursister på KVUCs danselinje, beboere på
bostedet Marie Caroline og interesserede beboere i Indre By.

FIMD ønsker med projektet at fremme interessen for integreret dans. Altså dans, hvor en blandet
gruppe mennesker med og uden handicap danser med hinanden. I 3-4 timer får kursister, beboere
og gæster mulighed for at være sammen med, danse med, se på, og snakke med mennesker, som
ikke ligner dem selv. Det er livssynsændrende for de fleste. Dagen afsluttes med en samtale mellem
deltagerne om dagen og forestillingen.
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Det er arrangørens opfattelse, at mange går fra forestillingerne med forståelsen af, at alle kan noget.
Og når publikum har mødt danserne, får de et fornyet syn på mennesker med handicap, eller
anderledes forudsætninger.

Der regnes med en indtægt på 500 kr. som betaling for arrangement af Danselinjens årlige budget på
KVUC. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, honorarer, annoncering/ PR,
tryk/materialer, transport og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Sympatisk arrangement, men selv om det i princippet er for alle, mener vi, at det i realiteten er for en
begrænset kreds. Honorar udgør 9.000 af de 13.500 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen for integreret moderne dans i Danmark, FIMD, på
en ansøgning om 13.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”’Hvem er jeg? Hvem er du?
-Uden mig’ til Indre By”, som afholdes den 29. september 2020 på KVUC i Vognmagergade. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten er for en for begrænset kreds af Indre Bys
borgere. 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2020 er på 300.000 kr. og lokaludvalget har hidtil disponeret for
40.500 kr. til puljeansøgninger. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere
23.500 kr.  

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indtillingen at give afslag til tre borgere på en ansøgning om 7.000 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje til fotoudstillingen "Borris - en fotoudstilling", som bliver udstillet på
cafeen Din Nye Ven, når cafeen kan åbne som led i genåbningen af landet i forbindelse med
coronakrisen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at udstillingen ikke er rettet
mod borgere i Indre By.
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2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Teaterforeningen Vingeskudt tilsagn om en
underskudsgaranti på 3.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Landevejsarkivet"
den 3. juni 2020 i Ørstedsparken.
 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Satirekollektivet FLÆS på en
ansøgning om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af to events, der bygger på
mødet mellem museums- performance og fiktionskunst, fremført i Kunsthal
Charlottenborg. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke kan
gennemføres som beskrevet i ansøgningen. Lokaludvalget vil derfor bruge sine penge på andre
aktiviteter.
  

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Huset KBH på en ansøgning om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til en fejring den 2.-5. september 2020 af Huset KBHs
50-års fødselsdag. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
kommunale institutioners arrangementer eller projekter. Derudover vurderer lokaludvalget, at
arrangementerne ikke er offentligt tilgængelige, når der tages en entré på 100 kr. Endelig
vurderer lokaludvalget, at arrangementerne ikke er rettet mod borgerne i Indre By.
 

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Art Week Copenhagen på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”Offentligt
performanceprogram under Art Week 2020”, som afholdes den 22.-27. september 2020 på
Kunsthal Charlottenborg. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at Art Week ikke
er rettet med borgere i Indre By, men mod hele København.
  

6. Ansøgeren havde trukket ansøgningen om støtte til design- og kunstudstillingen ”Sculpted
Matter”.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
44.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”ARI. Readings 2020”, som afholdes i
perioden 6. juni-20. december 2020 i Kvindernes Bygning. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter projekter eller arrangementer, hvor støtten i
hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller honorering af ansøgeren.
 

8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til GoBoat og Copenhagen Short Film
Festival på en ansøgning om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten ”En filmisk
aften til havs / Sail in cinema”, som afholdes den den 21. maj i havnen ved Langebro,
Københavns kanal og ved Kayak Bar. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at entréen efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.

Afslaget begrundes endvidere med, at udgiften "løn til arrangør" udgør en for stor del af
udgiftsbudgettet.

9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Kompagni10 Danseteater v. Copenhagen
Dance Space tilsagn om 10.000 kr. i støtte af lokaludvalgets 2020-pulje til produktion og
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afvikling af en interaktiv danseforestilling med forestillinger i september 2020 i Teaterhuset.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 34.500 kr., fordi det ønsker at sprede
anvendelsen af sine midler.

10. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Ørsted chill’er”, som afholdes den 22.
august 2020 i Ørstedsparken. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale
om et kommercielt arrangement, som lokaludvalget ikke kan støtte.
  

11. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Dansende Dynamisk Verden Skole
ved ElStudio på en ansøgning om 27.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet
”Ligestillingsevent med udgangspunkt i latinamerikansk danse- og musikkultur” den 5.
september 2020 i Kulturhus Indre By. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
arrangementet ikke er rettet mod Indre Bys borgere.
 

12. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til CPH Opera Festival på en ansøgning
om 100.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling "100 opera-øjeblikke til København" i
dagene 20.-30. august 2020. Afslaget begrundes med, at jf. lokaludvalgets retningslinjer for
støtte er maksimumbeløbet for støtte som udgangspunkt 50.000 kr. Afslaget begrundes
derudover med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.
 

13. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen for integreret moderne
dans i Danmark, FIMD, på en ansøgning om 13.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
aktiviteten ”’Hvem er jeg? Hvem er du? -Uden mig’ til Indre By”, som afholdes den 29.
september 2020 på KVUC i Vognmagergade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at aktiviteten er for en for begrænset kreds af Indre Bys borgere. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  B-sag: Puljeansøgninger, maj 2020 (2020-0090344)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 6 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teaterhuset på en ansøgnming om 8.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til projektet ”TeaterBattle” i Huset KBH den 19. – 25. oktober
2020. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet henvender sig til en
sluttet kreds af unge scenekunstnere, og at det ikke er rettet mod Indre Bys borgere.
 

2. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Nansensgade”, som afholdes den 5. september
2020 (med forbehold for ændring af dato pga. corona-virus). Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at arrangmentet er en årligt tilbagevendende begivenhed, som
lokaludvalget jf. retningslinjerne for tildeling af puljemidler som udgangspunkt ikke støtter.
 

3. At Indre By Lokaludvalg giver Art Week Copenhagen tilsagn om 4.660 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til ”Kunstture i Indre By under Art Week 2020”, som afholdes fra 22. – 27. september
under Art Week 2020. Støtten øremærkes til en annonce i Cityavisen. Lokaludvalget støtter
ikke med det ansøgte beløb på 15.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine
midler. Lokaludvalget tilbyder ansøgeren at annonceres for aktiviteten på lokaludvalgets
hjemmeside og i lokaludvalgets nyhedsbrev.

4. A: 
At Indre By Lokaludvalg giver afslag til TEATER UbeStemt på en ansøgning om 25.800,31 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen ”DU ER DEN”, som spilles på Zangensbergs
Teater den 7. – 11. september 2020 med i alt otte forestillinger. Afslaget begrundes med,
atlokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

4. B: 
At Indre By Lokaludvalg beslutter, at det som et "Eget projekt" tilbyder folkeskolerne i Indre By
100 billetter til forestillingen, hvortil der afsættes en ramme på 10.000 kr. Sekretariatet
orienterer  TEATER UbeStemt om beslutningen.

5. At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen UrkraftFestivalen.dk tilsagn om 25.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til festivalen ”UrkraftFestivalen; en moderne festival for nordisk
folkemusik, dans og talks”, der afholdes den 2. – 4. oktober 2020 i Rundetårn, Musikmuseet,
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Studenterhuset, på Kultorvet og i Købmagergade. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 50.000 kr, fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

6. At Indre By Lokaludvalg giver CkulturA tilsagn om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
festivalen ”Husk Mig! De Dødes Dag” den 2. – 7. november 2020 i Cinemateket og i lokaler hos
Landsforeningen Liv&Død.

Problemstilling

Lokaludvalget har til lokaludvalgsmødet den 14. maj 2020 modtaget 7 ansøgninger om støtte.I denne
indstilling behandles 6 af ansøgningerne. 
I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 14. maj 2020 ses indstillingen vedr.
ansøgningen "Living Billboard".

Løsning

1. TeaterBattle

Teaterhuset har ansøgt om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til projektet ”TeaterBattle”, som
afholdes på Xenon-scenen i Huset KBH den 19. – 25. oktober 2020. Formålet med projektet er at
tilbyde unge scenekunstnere/ teaterentusiaster i alderen 18 – 28 år fra København en platform,
hvorfra de i grupper kan fremvise deres scenekunst og deres forestillinger. TeaterBattle er en
konkurrence, hvor deltagerne i mindre forestillinger af maks. 10 minutter får mulighed for at vise
forskellige former for teater frem for publikum, der vil kunne opleve alt fra nonverbale internationale
indslag til en depressiv teknofest. Forestillingerne vil have varierende budskaber og tematikker, som
vil give anledning til dialog blandt publikum. TeaterBattle vil give unge teaterentusiaster mulighed for
at optræde, uden at det nødvendigvis skal foregå i en professionel kontekst. Hver gruppe vil efter
forestillingerne modtage sparring fra publikum og fra en professionel jury om, hvordan de kan
videreudvikle på deres forestillinger. Udgiftsbudgettet er på 86.000 kr. Der regnes med 10.000 kr. i
billetsalg, 4.500 kr. i tilmeldingsgebyr og 6.000 kr. i bar-indtægter. En eventuel støtte fra lokaludvalget
vil gå til annoncering og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er bydelsrelateret og om den er offentlig tilgængelig med
den entré og det tilmeldingsgebyr, der budgetteres med. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet
til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Ingen støtte. Udmærket arrangement for en sluttet kreds af unge scenekunstnere, men er ikke -
borset fra adressen - rettet mod bydelens borgere.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teaterhuset på en ansøgnming om 8.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til projektet ”TeaterBattle” i Huset KBH den 19. – 25. oktober 2020. Afslaget begrundes
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med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet henvender sig til en sluttet kreds af unge
scenekunstnere, og at det ikke er rettet mod Indre Bys borgere. 

 

2. Nansensgade

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Nansensgade”,
som afholdes den 5. september 2020 (med forbehold for ændring af dato pga. corona-virus).
Arrangementet skal samle beboere og erhvervsdrivende i gaden til en dag, hvor målet er at styrke
sammenholdet og fællesskabet. Butikkerne i gaden trækker udenfor på dagen, hvor der vil være
forskellige aktiviteter såsom danseopvisning ved gadens børn, oplæsning, Flyv & Fold Event,
capoeira optræden, hula hop-undervisning, forskellige DJ’s, bordfodbold fra HBF Klubben,  slå en
landsholdsspiller, salsa show + undervisning v. Kulturhuset, graffiti workshop v. Kulturhuset op af
muren, break Point / Danse show v. Kulturhuset, fællesspisning ved langborde, Bollywood Dans +
Workshop v. Cafe Munk i Vendersgade, Trio Nikolaj Hess, Anders AC & Jakob Lilfar Høyer v. Kabys.

Udgiftsbudgettet er på 50.000 kr. Der regnes med entré/deltagergebyr på 12.500 kr. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til tryk, materialer, grafiker, scene/ lydudstyr, vejafspærring, rengøring,
byggetilladelse hos Københavns Kommune og honorarer. 

Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er offentlig tilgængelig med den entré/ tilmeldingsgebyr,
der budgetteres med. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet med en underskudgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Ingen støtte. Så vidt vi kan læse, er arrangementet den årlige Nansensgadefest. Denne er for det
første årligt tilbagevendende og plejer for det andet at klare sig selv.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til arrangementet ”Nansensgade”, som afholdes den 5. september 2020 (med forbehold
for ændring af dato pga. corona-virus). Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
arrangmentet er en årligt tilbagevendende begivenhed, som lokaludvalget jf. retningslinjerne for
tildeling af puljemidler som udgangspunkt ikke støtter. 

 

3. Kunstture i Indre By under Art Week 2020

Art Week Copenhagen har ansøgt om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten 
”Kunstture i Indre By under Art Week 2020”, som afholdes den 22. – 27. september 2020 under Art
Week 2020. Formålet er, gennem fire offentlige kunstture i Indre By, at give borgere og besøgende
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kunstoplevelser og sætte fokus på bydelens lokale kunstscene. Turene skal give deltagerne indsigt i
bydelens kunstoplevelser via guidede gallerivandringer over til udvalgte udstillingssteder. Der kan på
hver af de fire ture deltage 25 personer. Alle kan deltage, men turene henvender sig mest til et
voksent publikum med interesse for kunst og kultur. Planlægningen af ruter, omviserkorps og
præcise datoer er endnu ikke fastlagte pga. corona-virussen.

Udgiftsbudgettet er på 22.050 kr. Der regnes med 7.050 kr. i billetsalg – 70,50 kr. pr. billet. En
eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til markedsføring, koordinering, honorarer, administration og
uforudsete udgifter.

Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er bydelsrelateret og om den er offentlig tilgængelig med
den pris pr. billet, der budgetteres med.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter kunstturene med
en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Et udmærket projekt, men meget løn og høj entré. Gruppen indstiller, at støtten består i at reklamere
for arrangementet på lokaludvalgets hjemmeside og i nyhedsbrevet samt i lokaludvalgets annonce i
Cityavisen.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Art Week Copenhagen tilsagn om 4.660 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til ”Kunstture i Indre By under Art Week 2020”, som afholdes fra 22. – 27. september
under Art Week 2020. Støtten øremærkes til en annonce i Cityavisen. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 15.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.
Lokaludvalget tilbyder ansøgeren at annonceres for aktiviteten på lokaludvalgets hjemmeside og i
lokaludvalgets nyhedsbrev.

 

4. DU ER DEN

TEATER UbeStemt har ansøgt om 25.800,31 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen 
”DU ER DEN”, som spilles på Zangensbergs Teater den 7. – 11. september 2020 med i alt otte
forestillinger. Forestillingen tager fat om klimakrisen, flygtningekrisen, et uddannelsessystem under
pres, politikerlede og ulighed. I forestillingen kæmper tre unge karakterer for at få indflydelse på
skabelsen af deres egen fremtid. Det er formålet, at forestillingen skal inspirere unge i Indre By til at
engagere sig i det samfund, de lever i, fortælle dem, at de ikke står alene og at deres stemme bliver
hørt. Under forestillingen inddrager skuespillerne publikum ved at stille spørgsmål om tidens store
kriser, ligesom de f.eks. også inddrages aktivt i en af scenerne. Forestillingerne efterfølges af
debatarrangementer, hvor publikum, skuespillerne og en speciel gæst (evt. en lokalpolitiker) snakker
om forestillingens tematikker – herunder om hvad man eksempelvis selv kan gøre for at ændre på
det samfund, man er en del af. 
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De første seks forestillinger henvender sig primært til den yngre generation fra 14-års alderen og op
efter, hvor blandt andet byens skoler og gymnasier inviteres ind til forestillingerne. De sidste to
forestillinger henvender sig mere til bydelens ældre borgere.
Udgiftsbudgettet er på 59.800,31 kr. Der regnes med entréindtægter på 46.400 kr. – 100 kr. pr. billet.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af scene, annoncering på sociale medier,
tryk/materialer, billeje/benzin og parkering af bil.

Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er bydelsrelateret og om den er offentlig tilgængelig med
den pris pr. billet, der budgetteres med.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen med
en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

En almindelig teaterforestilling. Ingen støtte, udover, at gruppen foreslår, at donere 100 billetter á 100
kr. til de fire folkeskoler i bydelen. Lokaludvalgets sekretariat tager kontakt til skolerne. 

Formandens indstilling

A: At Indre By Lokaludvalg giver afslag til TEATER UbeStemt på en ansøgning om 25.800,31 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen ”DU ER DEN”, som spilles på Zangensbergs Teater den 7.
– 11. september 2020 med i alt otte forestillinger. Afslaget begrundes med, atlokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.

B: At Indre By Lokaludvalg beslutter, at det som et "Eget projekt" tilbyder folkeskolerne i Indre By 100
billetter til forestillingen, hvortil der afsættes en ramme på 10.000 kr. Sekretariatet
orienterer  TEATER UbeStemt om beslutningen.

 

5.UrkraftFestivalen en moderne Festival for nordisk folkemusik, dans og talks

Foreningen UrkraftFestivalen.dk har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til festivalen
”UrkraftFestivalen; en moderne festival for nordisk folkemusik, dans og talks”, der afholdes den 2. –
4. oktober 2020 i Rundetårn, Musikmuseet, Studenterhuset, på Kultorvet og i Købmagergade. Der vil
desuden være en event på Amagertorv.
Festivalen er en moderne folkemusikfestival, der har til formål at øge kendskabet hos folk med lidt
eller intet kendskab til oprindelig og moderne nordisk folkemusik, dans og kultur. Under festivalen vil
deltagerne kunne opleve koncerter, koncerttalks, ActiveConcerts, workshops og debatter. 
Det er hensigten at skabe en årligt tilbagevendende festival for københavnerne og andre
interesserede. Festivalens primære målgruppe er den yngre generation mellem 15 og 35 år.
Koncerterne, der afholdes på Kultorvet og Købmagergade, er gratis.
Udgiftsbudgettet er på 576.150 kr. Der regnes med 75.000 kr. i entréindtægter, 5.000 kr. fra barsalg
og 10.000 kr. i salg af badges. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til markedsføring.
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Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er bydelsrelateret og om den er offentlig tilgængelig med
den entréindtægt, der budgetteres med.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen med en
underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Spændende med en festival med anderledes musik, men et meget stort budget og ambitionsniveau.
Gruppen indstiller at give 25.000 kr  i opstartspenge, hvorefter en evt. fortsættelse må klare sig selv.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen UrkraftFestivalen.dk tilsagn om 25.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til festivalen ”UrkraftFestivalen; en moderne festival for nordisk folkemusik, dans og talks”,
der afholdes den 2. – 4. oktober 2020 i Rundetårn, Musikmuseet, Studenterhuset, på Kultorvet og i
Købmagergade. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr, fordi det ønsker at
sprede anvendelsen af sine penge.

 

6. Husk Mig! De Dødes Dag Festival

CkulturA har ansøgt om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til festivalen ”Husk Mig! De Dødes
Dag”, som afholdes den 2. – 7. november 2020 i Cinemateket og i lokaler hos Landsforeningen
Liv&Død (ansøgeren mangler endelig bekræftelse fra Landsforeningen Liv&Død). 
Med udgangspunkt i mexicanske traditioner vil festivalen præsentere en anderledes måde at forholde
sig til døden på og lægge op til, hvordan vi i moderne samfund kan reflektere over døden. Festivalen
henvender sig både til børn og voksne. Børnene får den 7. november mulighed for at deltage i en
workshop i Cinemateket, hvor de kan deltage i aktiviteter, som er inspireret fra fejringen af Dødens
Dag i Mexico. Workshoppen efterfølges af en børnefilm om døden i Cinemateket. De voksne kan
deltage i fotoudstillingen ”Døden ved din side”, som hvis muligt afholdes i lokaler hos
Landsforeningen Liv&Død. Fotoudstillingen vil omhandle om Dødens Helgen, som er en hurtigt
voksende kult i Mexico, der fejrer døden som en kærlig feminin helgen. Blandt mexicanere har der
været stor tilslutning til fejringen, der derimod har mødt stor modstand i Vatikanet. At fejre døden,
som en kærlig feminin helgen, er en anderledes måde at tolke døden på, end man vanligt gør i
Vesten. Det er den anderledes tolkning, der lægger op til refleksion over, hvordan det også er muligt
at håndtere døden. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå annoncering/PR og tryk materialer. Der regnes med 1.500
kr. i entréindtægter for deltagelse i børneworkshoppen, hvor målet er, at cirka 60 børn deltager.  

Sekretariatets bemærkninger

Det er en politisk vurdering, om aktiviteten er bydelsrelateret og om den er offentlig tilgængelig med
den entréindtægt, der budgetteres med.
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Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen.

Puljegruppens anbefaling

Godt tænkt i disse coronatider. 25 kr. er ok billetpris. De får det ansøgte beløb 7.000 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver CkulturA tilsagn om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til festivalen
”Husk Mig! De Dødes Dag” den 2. – 7. november 2020 i Cinemateket og i lokaler hos
Landsforeningen Liv&Død.

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2020 er på 300.000 kr. og lokaludvalget har hidtil disponeret for
40.500 kr. til puljeansøgninger. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere 
36.600 kr. af 2020-puljen til puljeansøgninger. Derudover vil der være disponeret for 10.000 kr. af
puljen "Egne projekter". 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Teaterhuset på en ansøgnming om
8.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til projektet ”TeaterBattle” i Huset KBH den 19.–25.
oktober 2020. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet henvender
sig til en sluttet kreds af unge scenekunstnere, og at det ikke er rettet mod Indre Bys borgere.
 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning
om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet ”Nansensgade”, som afholdes den
5. september 2020 (med forbehold for ændring af dato pga. corona-virus). Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet er en årligt tilbagevendende begivenhed, som
lokaludvalget jf. retningslinjerne for tildeling af puljemidler som udgangspunkt ikke støtter.
 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Art Week Copenhagen tilsagn om 4.660 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til ”Kunstture i Indre By under Art Week 2020”, som afholdes fra
22.–27. september under Art Week 2020. Støtten øremærkes til en annonce i Cityavisen.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 15.000 kr., fordi det ønsker at sprede
anvendelsen af sine midler. Lokaludvalget tilbyder ansøgeren at annoncere for aktiviteten på
lokaludvalgets hjemmeside og i lokaludvalgets nyhedsbrev.
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4. A: Lokaludvalget godkendte indstillingen at give afslag til TEATER UbeStemt på en ansøgning
om 25.800,31 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen ”DU ER DEN”, som spilles på
Zangensbergs Teater den 7.–11. september 2020 med i alt otte forestillinger. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

B: Lokaludvalget godkendte indstillingen om, at det som et "Eget projekt" tilbyder folkeskolerne i
Indre By 100 billetter til forestillingen, hvortil der afsættes en ramme på 10.000 kr. Sekretariatet
orienterer  TEATER UbeStemt om beslutningen.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen UrkraftFestivalen.dk tilsagn om
25.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til festivalen ”UrkraftFestivalen; en moderne festival for
nordisk folkemusik, dans og talks”, der afholdes den 2.–4. oktober 2020 i Rundetårn,
Musikmuseet, Studenterhuset, på Kultorvet og i Købmagergade. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 50.000 kr, fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give CkulturA tilsagn om 7.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til festivalen ”Husk Mig! De Dødes Dag” den 2.–7. november 2020 i Cinemateket og
i lokaler hos Landsforeningen Liv&Død.
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  B-sag: Ændring i lokaludvalgets mødeplan (2020-0108004)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde yderligere et lokaludvalgsmøde i juni 2020.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender, at lokaludvalget holder møde torsdag den 25. juni 2020 og
at mødeplanen derfor ændres jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Pga. corona-restriktionerne har lokaludvalget ikke holdt møde i marts og april. Derfor er der
efterhånden et stort antal sager, som lokaludvalget skal tage stilling til.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder møde torsdag den 25. juni 2020 og at mødeplanen
derfor ændres:

14. maj - med behandling af puljeansøgninger.
Digitalt møde via Teams.

11. juni

25. juni
Mødested meddeles senere.

13. august

10. september - med behandling af puljeansøgninger. 
Mødet holdes i MBK Kursuslokaler, Pilestræde 61.

8. oktober
Mødet holdes i MBK Kursuslokaler, Pilestræde 61.

12. november - med behandling af puljeansøgninger

10. december - kl. 16.30-19.30
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Møderne holdes kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus, Løvstræde 6, medmindre andet er angivet.

 

Økonomi

Lokaludvalgets møder betales af sekretariatets proces.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget godkendte, at det holder møde torsdag den 25. juni 2020 og at mødeplanen derfor
ændres jf. løsningsafsnittet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  B-sag: Høringssvar om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er (2020-0108260)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Børne- og Ungdomsforvaltningen om 
 fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Børne- og Ungdomsforvaltningen om
fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er, der fremgår af løsningsafsnitet.

Problemstilling

Den 30. april 2020 bad Børne- og Ungdomsforvaltningen bl. a. lokaludvalgene om høringssvar
om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er (Københavns Kommunes fritidsordning). 
Der er svarfrist den 6. juni 2020. Høringen er også offentliggjort på Bliv Hørt-portalen.
Link: https://blivhoert.kk.dk/hoering/fritidspaedagogisk-rammeaftale-kkfoer

Det fremgår af høringsmaterialet, at jf. budgetaftalen for 2020 skal fritidsstrukturen for 0.-3. klasse i
Københavns Kommune omlægges, så alle fritidsinstitutioner fremadrettet reguleres under
folkeskoleloven.  Ændringerne træder i kraft den 1. august 2020. Partnerne bag budgetaftalen er enige
om, at ”… de fritidspædagogiske principper fra dagtilbudsloven, som i dag kendetegner Københavns
kommunale og selvejende fritidshjem, fremadrettet gælder alle fritidstilbud i København”.

Forvaltningen har udarbejdet en rammeaftale, som beskriver en række fritidspædagogiske principper,
styrkelse af forældreindflydelsen mv.

Fritidspædagogiske principper

Det foreslås indført i styrelsesvedtægten for folkeskolen i København, at de fritidspædagogiske
principper for KKFO’erne er:

• Tilbyde børn et fysisk, psykisk og æstetisk børnemiljø, som fremmer deres trivsel, sundhed,
udvikling og læring.

• Sikre at alle børn er en del af et stærkt og forpligtende børnefællesskab, hvor børnenes
mulighed for selvbestemmelse kan udfolde sig.

• Give børn mulighed for at indgå i tætte og gode relationer til professionelle voksne.
• Tage udgangspunkt i det brede læringssyn, hvor læring drejer sig om tilegnelse af viden,

dannelse og færdigheder samt udvikling af sociale kompetencer, livslæring, leg og
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livsduelighed. Udgangspunktet er, at læring sker gennem leg, relationer, planlagte og spontane
aktiviteter og ved at blive udfordret i en tryg ramme.

• Sikre at børn, som er i en udsat position, mødes med passende udfordringer og positive
forventninger i gode pædagogiske læringsmiljøer og i børnefællesskabet.

• Sammen med skolen skabe en sammenhængende overgang mellem skolens undervisningsdel
og fritidshjemmet, ligesom de sammen med børnehaverne skal skabe en god og tryg overgang
fra børnehave til KKFO.

 Styrket forældreindflydelse i KKFO’er

 Rammeaftalen beskriver forslag til et styrket forældrerådsarbejde, samt et styrket samarbejde mellem
forældrerådet i KKFO’en og skolebestyrelsen. Det foreslås indført i styrelsesvedtægten for folkeskolen,
at:

• Der skal vælges et forældreråd på alle KKFO’er.
• Hvis KKFO’en er delt på flere matrikler, har forældrene ret til at vælge en forældrerepræsentant

til forældrerådet fra hver af de pågældende matrikler.
• Forældrerådets kompetencer udvides til også at omfatte deltagelse ved ansættelse af

medarbejdere i KKFO’en, samt valg af temaer til at fremme forældresamarbejdet.
• En af forældrerepræsentanterne i skolebestyrelsen skal vælges blandt forældrene i KKFO’en af

skolens forældrekreds.
• Der skal afholdes et årlige møde mellem skolebestyrelsen og forældrerådet på KKFO.
• Skolebestyrelsen skal udarbejde principper for samarbejdet mellem skole og KKFO.

 

Løsning

Formanden foreslår følgende høringssvar:

"Indre By Lokaludvalg ser gerne, at skolebestyrelserne og forældrerådene i KKFO'erne styrkes så
meget, man kan, uden at tage ledelsesretten fra Børne- og Ungdomsforvaltningen samt lederne på
skolerne og institutionerne. Derudover ser vi gerne, at skolerne og institutionerne har en lokal vinkel
på deres virke og således tager del i livet i det omgivende lokalsamfund. Skolen og børneinstitutionen
er vigtige pejlemærker for beboerne i lokalområdet.

I øjeblikket er der intet formaliseret samarbejde mellem skolebestyrelserne, forældrerådene i
KKFO'erne og lokaludvalgene. Forvaltningen bør derfor som led i ændringen af styrelsesvedtægten
for folkeskolen i København komme med et bud på, hvordan et sådant samarbejde kan formaliseres.
Det er samtidig vores håb, at skolebestyrelserne og forældrerådene i KKFO'erne vil sende
repræsentanter til valget til lokaludvalg i 2022. 

Indre By Lokaludvalg planlægger at gennemføre fire netværksmøder i efteråret 2020 for børne- og
ungeområdet i Indre By. Det skal både ses som opfølgning på lokaludvalgets
borgerpanelundersøgelse i efteråret 2019 om skolerne og børneinstitutionerne i Indre By og som
informationsindsamling til brug for udarbejdelse af næste bydelsplan for Indre By. Det er
lokaludvalget, der har opgaven med at skrive bydelsplanen.
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Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på Bliv Hørt-portalen.

Det fremgår af høringsmaterialet, at Børne- og Ungdomsmaterialet får styrelsesvedtægten inkl.
høringssvar til godkendelse på udvalgsmødet den 17. juni 2020 med henblik på efterfølgende endelig
behandling i Borgerrepræsentationen.

Bilag

1. Link: Indstilling og Børne- og Ungdomsudvalgets beslutning den 29. april 2020 i sagen
"Fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er"

Beslutning
Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Børne- og Ungdomsforvaltningen om fritidspædagogisk
rammeaftale for KKFO'er, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
2. Høringsbrev
3. Fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  B-sag: Høringssvar om sikre skoleveje (2020-0085677)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om sikre
skoleveje til efterretning samt beslutte en tilføjelse til høringssvaret.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om sikre
skoleveje, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender tilføjelsen til høringssvaret, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 27. marts 2020 orienterde Teknik- og Miljøforvaltningen lokaludvalget om, at
Borgerrepræsentationen har frigivet midler i Budget 2017 og Budget 2018 til etablering af sikre
skoleveje ved flere københavnske skoler. Det overordnede formål med projekterne er at etablere
sikre skoleveje, der skal give trygge og sikre forhold for skoleelever i kommunen. Hovedgrebet er at
skabe bedre krydsningsforhold, hvor børn krydser veje og cykelstier på vej til eller fra skole.
Projekterne har tidligere været sat i bero, men blev igangsat 1. januar 2020. Projekterne fremgår af
vedlagte kortbilag.

Teknik- og Miljøforvaltningen bad lokaludvalget forholde sig til projekterne i lokaludvalgets område
med svarfrist den 30. april 2020. Det drejer sig om 

• Langelinieskolen: Projekt i Kristianiagade
• Øster Farimagsgades Skole: Projekt i Øster Farimagsgade.
• Langelinieskolen: Forundersøgelse vedr. adgang til Langeliniebroen fra Indiakaj / Amerikakaj.
• Krebs Skole: Projekt i Stockholmsgade.

Projekterne skal projekteres og udføres i 2020. Bevillingerne er frigivet, hvilket betyder, at
størstedelen af projekterne ikke skal politisk behandles yderligere.

Foruden de beskrevne projekter, skal der udarbejdes en generel undersøgelse af fodgængertunneller
i Københavns Kommune, som afdækker:

▪ Børns og deres forældres holdning, oplevelser og brug af gang- og cykeltunneller.
▪ Hvad skal til for at skabe sikre, trygge og brugbare gang- og cykeltunneller, som børn og

forældre vil bruge.
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Teknik- og Miljøforvaltningen oplyste, at forvaltningens rådgiver er i gang med at udarbejde et forslag
til, hvordan undersøgelsen skal udarbejdes. Når undersøgelsen er færdig, vil den blive sendt i høring
ved lokaludvalgene. Pga. den nuværende situation med nedlukning af skolerne vil undersøgelsen
som udgangspunkt først være klar i løbet af efteråret 2020.

Løsning

Høringssvaret

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager hans høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen til
efterretning:

"Med mail den 27. marts 2020 har Teknik- og Miljøforvaltningen orienteret Indre By Lokaludvalg om
sikre skoleveje-projekterne, der skal planlægges og udføres i 2020, og bedt om lokaludvalgets
bemærkninger vedr. projekterne i Indre By Lokaludvalgs område.

Det drejer sig om

• Langelinieskolen: Projekt i Kristianiagade
• Øster Farimagsgades Skole: Projekt i Øster Farimagsgade.
• Langelinieskolen: Forundersøgelse vedr. adgang til Langeliniebroen fra Indiakaj / Amerikakaj.
• Krebs Skole: Projekt i Stockholmsgade.

Projekterne vedr. Langelinieskolen

Lokaludvalget har ingen bemærkninger til projekterne, men vi gør for en god ordens skyld
opmærksom på, at Movia planlægger at bruge Bergensgade-Kristianiagade som venderute for linje
27 fra medio 2021. 

Projektet vedr. Øster Farimagsgades Skole

Forvaltningen bør overveje kun at lade lyssignalet være i funktion i skoletiden. Det er vores indtryk, at
der ikke er meget trafik i gaden i en stor del af døgnet. Derfor kan vi frygte, at hverken bilister,
cyklister eller fodgængere respekterer lyssignalet.

Projektet vedr. Krebs Skole

Vi støtter projektet, men vi undrer os over, at det har højere prioritet end fx sikre skoleveje-projekter
for børn, der går i Nyboder Skole og Sølvgades Skole.

Jf. vores brev den 3. januar 2019 til forvaltningen mener vi, at der skal gøres noget ved forholdene i
Kronprinsessegade nord for Sølvgade; gerne med penge fra sikre skoleveje-puljen, da skolebørn
benytter Kronprinsessegade til og fra Nyboder Skole og Sølvgades Skole enten til fods eller på cykel.
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Før corona-restriktionerne var Kronprinsessegade voldsomt trafikeret kl. 7-9 og kl. 15-17 på
hverdage. Særligt i de tidsrum opstår der farlige situationer, når bilister, der skal ud fra sidegaderne,
ikke kan orientere sig ordentligt pga. parkerede biler.

Borgerdialog

Lokaludvalget medvirker gerne ved tilrettelæggelsen og gennemførelsen af borger- og brugerdialog
med de skoler, børn og forældre, hvor det kunne være relevant.

Høring om sikre skoleveje-projekter

Vi beder om at blive hørt, inden der næste gang skal prioriteres og udarbejdes sikre
skoleveje-projekter. Høringsperioden bør være på mindst 6 uger, så vi kan nå at gennemføre
borgerdialog om hvor, der er behov for sikre skoleveje-projekter.

Fodgængertunneller

Lokaludvalget beder om at få oplyst, om der er afsat penge til at følge op på de konklusioner, der
måtte komme ud af undersøgelsen af fodgængertunneller i Københavns Kommune, som omtales i
høringen.

Om høringssvaret

Bemærk, at lokaludvalget skulle have behandlet sagen i sit møde den 16. april 2020, men mødet blev
aflyst pga. corona-restriktionerne. Ovenstående høringssvar er derfor blevet til på baggrund af en
respons på mail fra medlemmerne af lokaludvalget på mit udkast til høringssvar, og efter at jeg har
drøftet sagen med lokaludvalgets to næstformænd.

Sagen kommer på dagsordenen for et kommende lokaludvalgsmøde. Eventuelle yderligere
bemærkninger fra lokaludvalget til sagen, vil blive sendt til forvaltningen umiddelbart efter mødet.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Tilføjelse til høringssvaret

Formanden foreslår, at høringssvaret suppleres med følgende:

"Projekt ved Øster Farimagsgades Skole
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Som tilføjelse til vores bemærkning om at forvaltningen bør overveje kun at lade lyssignalet i Øster
Farimagsgade være i funktion i skoletiden, skal det med, at et lokaludvalgsmedlem, der bor i Øster
Farimagsgade, har gjort opmærksom på,

• at lyssignalet  har en funktion i forhold til trafik fra den eneste udkørsel til Øster Farimagsgade
fra svenskegadekvarteret, Lundsgade.

• at lyssignalet  giver tryghed mod den hurtige kørsel ved passage af Øster Farimagsgade
mellem Kartoffelrækkerne og stoppestedet ved Øster Farimagsgades Skole

• at lyssignalet nedbremser den hyppige vilde kørsel gennem Øster Farimagsgade ved aften- og
nattetide.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt tilføjelsen til høringssvaret, sender sekretariatet den til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om sikre skoleveje, der
fremgår af løsningsafsnittet, til efterretning.

2. Lokaludvalget godkendte tilføjelsen til høringssvaret, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
Kortbilag 1. Sikre Skoleveje B17
Kortbilag 2. Sikre Skoleveje B18
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Meddelelser (2020-0083165)

Beslutning
Kayak Bar

Bent Lohmann oplyste, at han og sekretariatet havde et møde den 12. maj 2020 med Kayak Bar om
et samarbejde om arrangementer. Kayak Bar ville holde et borgermøde den 9. juni 2020 med
politikere fra Borgerrepræsentationen, men da der ikke forelå et mandat fra lokaludvalget til et
samarbejde og da der usikkerhed om corona-restriktionerne til den tid, blev der ikke aftalt
samarbejde om dette møde.

Bent Lohmann oplyste overfor Kayak Bar, at han vil komme med en indstilling til lokaludvalgets møde
den 11. juni 2020 om et samarbejde med Kayak Bar om et borgermøde den 18. august 2020. 

Nyhavn

Bent Lohmann oplyste, at han har talt med Nyhavnsforeningen om aktuelle sager i Nyhavn, herunder
sagen om udeservering og sagen om billethus til en havnerundfart. Der var en fælles forståelse om,
at der bør være borgerdialog om sagerne i Nyhavn.

Bent Lohmann oplyste endvidere, at han forstod på Nyhavnsforeningen, at en fredning hindrer
udvidelse af havnerundfarternes anløbspladser.

Lokaludvalget bad ham om en drøftelsesindstilling til lokaludvalgets møde den 11. juni 2020 om
status på Nyhavn.

 

Udeserveringer

Bent Lohmann oplyste, at samme aften som lokaludvalgsmødet skal Borgerrepræsentationen tage
stilling til en beslutning i Teknik- og Miljøudvalget om midlertidige tiltag for at understøtte restauranter,
cafeer og butikker med udeservering mv. Hvis Borgerrepræsentationen godkender Teknik- og
Miljøudvalgets beslutning, får restauranter og caféer mulighed for at ansøge om at have udeservering
på en større del af fortovet og lign. end nu frem til 1. oktober 2020.

Lokaludvalget bad sekretariatet om at få tilsendt Borgerrepræsentationens beslutning, når den er
offentliggjort.

Oplæg om anlægsprojekter
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Bent Lohmann oplyste, at mødet den 26. maj 2020 mellem Teknik- og Miljøforvaltningen og
lokaludvalget om aktuelle anlægsprojekter aflyses som følge af forsamlingsforbuddet. I stedet holdes
mødet formentlig medio juni 2020.

 

Tilpasning af lokaludvalg

Bent Lohmann oplyste, at tidsplanen for tilpasning af lokaludvalg formentlig ændres som følge af
coronakrisen. Det var aftalt, at Borgerrepræsentationens sekretariat skulle komme til
lokaludvalgsmødet den 11. juni 2020 og tale med lokaludvalget om sagen. Nu sker det formentlig
først efter sommerferien.

 

Sekretariatet

Bent Lohmann oplyste, at sekretariatets medarbejder Katrine Dyrebye Clausen stopper, hvorfor
sekretariatet vil bestå af to medarbejdere frem til den 29. september 2020.

Nørre Farimagsgade

Bent Lohmann orienterede om et færdselsuheld i fodgængerovergangen i Nørre Farimagsgade ud
for Turesensgade med alvorlig personskade til følge.

Lokaludvalget aftalte at tjekke, om der er forhold på stedet, som bør ændres.

 

Kongens Have

Bent Lohmann oplyste, at Slots- og Kulturstyrelsen har udsat opsætningen af en trappescene ved
Herkules Pavillonen.

Bent Lohmann oplyste endvidere, at Slots- og Kulturstyrelsen har orienteret ham om problemer med
fester og knivstik i Kongens Have.
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11.  Eventuelt

Beslutning
Lokalplansagen "Laksegade Øst"

Jep Loft bad om, at det bliver undersøgt, hvad det betyder for ombygningsplanerne, at Danske
Bank-bygningen er blevet solgt til en tysk pensionskasse.

Bent Lohmann oplyste, at han vil spørge Capital Investment, der repræsenterede de daværende
ejere og som lokaludvalg har haft god kontakt til, om status på ombygningsplanerne. Han vil også
spørge Teknik- og Miljøforvaltningen.

Cinemateket

Marietta Bonnet oplyste, at projektet for en open air-biograf på toppen af Cinemateket er blevet
ændret sådan, at der nu ikke skal udarbejdes en lokalplan for det. I stedet vil Teknik- og
Miljøforvaltningen foretage en partshøring af de nærmeste naboer.

Bent Lohmann oplyste, at han vil gøre Teknik- og Miljøudvalget opmærksom på sagen. Han vil
desuden bede om et svar på det brev, som lokaludvalget har sendt til Cinemateket.

Michael Thorup oplyste, at der intet teknisk er til hinder for, at open air-biografen indrettes sådan, at
lyden fra filmene, der vises, ikke generer omgivelserne.

Jan Frederik Hansen oplyste, at en tilladelse til en open air-biograf formentlig også vil indeholde en
tilladelse til en café eller en bar på toppen af Cinemateket.

 

Bevarende lokalplaner

Jep Loft foreslog, at bevarende lokalplaner i Indre By bliver et tema for et borgermøde på Kayak Bar.
På borgermødet kan man også tage fat på forvaltningens rolle i forhold til forslag fra borgere,
lokaludvalg og interesseforeninger.

 

Kommuneplan 2019

Bent Lohmann oplyste, at han vil invitere Økonomiforvaltningen til at komme til lokaludvalgets møde
den 25. juni 2020 og fortælle om Kommuneplan 2019 og herunder fortælle om forvaltningens rolle i
processen frem mod vedtagelsen af kommuneplanen.
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12.  A-sag: Det lokale miljøarbejde i 2019 (2020-0106677)

Indre By Lokaludvalg skal tage Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde i 2019 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde i 2019, der fremgår af bilagene, til efterretning med
de bemærkninger og svar på spørgsmål, der fremgår af løsningsafsnittet i denne sag.

2. at Indre By Lokaludvalg på det grundlag tiltræder, at sekretariatet i juni 2020 udbetaler 2. rate af
driftsstøtten til Miljøpunkt Indre By/Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2020.

 

Problemstilling

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde for 2019-20 har Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
i samarbejde med Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg udarbejdet en årsplan for
det lokale miljøarbejde 2019-20.

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde skal driftsstøtten fra lokaludvalgene benyttes til
planlægning og gennemførelse af årsplanens aktiviteter, samt driftsudgifter forbundet med
Miljøpunktets virke. I aftalen er det også bestemt, at årsberetningen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavns arbejde som minimum skal indeholde en beskrivelse af gennemførte aktiviteter,
status i forhold til opfyldelse af årsplanens mål og succeskriterier, samt øvrige aktiviteter der er blevet
aftalt med lokaludvalgene. Det er en forudsætning for udbetaling af støtten, at årsplan, budget,
årsregnskab og årsberetning er indsendt rettidigt, samt at støttevilkårene er overholdt.

Løsning

Sekretariatets bemærkninger til årsberetningen 2019

Sekretariatet vurderer efter læsningen af årsberetningen for det lokale miljøarbejde i 2019, at
Miljøpunktets aktiviteter i 2019 i det store hele er i overensstemmelse med årsplanen for det lokale
miljøarbejde 2019-20, idet en række aktiviteter, der ikke er gennemført i 2019, skulle gennemføres i
år. Pga. corona-restriktionerne, der blev iværksat den 11. marts 2020, har Miljøpunktet imidlertid ikke
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kunnet gennemføre planlagte aktiviteter i perioden medio marts-maj 2020. Miljøpunktet forventer at
gennemføre dem senere i år.

Nedenfor ses bemærkninger fra sekretariatet samt svar på spørgsmål til årsberetningen, som
sekretariatet har stillet Miljøpunktet.

1.2.2. Debatter og formidling om luftforurening

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at oplysningen i årsberetningen om den manglende kontrol af miljøzonen stammer fra politiet
og kom frem i forbindelse med udarbejdelsen af luftforureningsprojektet i 2019. Oplysningen fra
politiet er ikke på skrift. Miljøpunktet er fortsat i kontakt med politiet, og afventer svar på omfang
af kontrol på skrift. Miljøpunktet mener, at dette bør være et indsatsområde fremadrettet i et
samarbejde mellem kommune og politi.

• at oplysningen i årsberetningen om manglende kontrol af ultrafine partikler hos synshallerne i
Danmark stammer fra interviews med ansvarlige hos FDM og APPLUS. De oplyste til
ovennævnte luftforureningsprojekt, at synshallerne ikke har udstyret, og at der ikke er pligt til at
undersøge filteret for ultrafine partikler. Der laves en gas-test, men, den fanger ikke de ultrafine
partikler.

• at ved interviews i forbindelse med ovennævnte luftforureningsprojekt med flere tekniske
eksperter fik man bekræftet, at filtrene skal vedligeholdes. Hvis filtrene ikke vedligeholdes, også
Euro 5 og 6, kan det afstedkomme udledning af alt for mange ultrafine partikler. Der er i dag
ikke en grænseværdi for ultrafine partikler og derfor heller ikke pligt til kontrol af ultrafine
partikler.

• at Movia i et interview til luftforureningsprojektet har oplyst, at de tjekker filtrene på deres
busser. Busserne skal alene overholde krav, svarende til den alder bussen har, med den
filtertype, som hører til og i forhold til de luftkvalitetskrav, som de skal overholde. Movia oplyste
også, at der skulle være nyt på vej omkring test og vedligeholdelse.

• at data fra luftmålinger i 2019 ved turistholdepladsen ved Tivoli ud mod H.C. Andersens
Boulevard viste, at selv busser med nyere filtre udsendte flere ultrafine partikler end de
teknologisk/mekanisk skulle, hvilket indikerer manglende vedligeholdelse af busser med euro
5-og 6-filtre. Filtrene skulle teknisk set fjerne ultrafine partikler.

 

2.2.1 Fokus på støj fra events og natteliv og muligheder for forebyggelse sammen med lokale

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,
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• at de fem netværksmøder, der omtales, blev afholdt med Støjnetværket, som består af borgere
fra de forskellige bydele i København, primært Indre By.

• at input til begrænsning af støj på Christianshavn, som omtales, angår promenaden ved Hal C
og Christianshavns Vold. På parktræffet for Christianshavns Vold i 2019, der blev afholdt  som
led i udarbejdelsen af en pleje- og udviklingsplan for området, kom det således frem, at 
Christianshavns Vold er et sted, borgerne søger hen for at få ro og klaret hovedet.

• at natteværterne, der omtales, er de medarbejdere, som Kultur- og Fritidsforvaltningen har
ansat til at være til stede i Indre By for at forsøge at fremme hensynsfuld adfærd i nattelivet.
Kultur- og Fritidsforvaltningen betaler Miljøpunktet et beløb, som dækker Miljøpunktets 
merudgifter til f.eks. vand, varme og el ved at lade natteværterne holde til Miljøpunktet i
weekenderne. 

2.2.2.  Afholde ”stille” events, herunder indsamling af data om alternative, tekniske løsninger
til støjende events

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at data fra silent disco-eventen på Dronning Louises Bro den 27. april 2019, hvor Miljøpunktet
foretog observationer og støjmålinger, er ved at blive bearbejdet. De bliver præsenteret i løbet
af 2020.
 

 

3.2.1 Informere og vejlede om at etablere grønne facader og byrum med roser eller anden grøn
beplantning

Bemærkning

• Det nævnes, at Inspirationskataloget er blevet tilrettet og trykt.  Af Tilskudsregnskab 2019
fremgår det, at der er trykt 250 hæfter.

 

3.2.2 Arrangere ture og vejlede om nye træer sammen med lokale i de to bydele

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at Miljøpunktet samarbejder med Forsvarets Ejendomsstyrelse om at klarlægge hvilke
muligheder, der er for begrønning i Nyboder-området. Efter et møde med Forsvarets
Ejendomsstyrelse vil Miljøpunktets næste skridt være at involvere beboere i området.
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Bemærkning

• Miljøpunktets initiativ skal koordineres med lokaludvalgets indsats vedr. Sankt Pauls Plads.
Sekretariatet vil tale med Miljøpunktet om dette.

4.2.1 Formidle muligheder for sortering af genanvendeligt affald i hjemmet og i det offentlige
rum

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at en P-have er en parkeringsplads, der inddrages til at være et midlertidig
opholdsrum/have/begrønning. Her kan affaldssortering også tænkes ind som en del af det
midlertidige rum.

• at Miljøpunktet tog del i projektet med multifunktionelle affaldsløsninger på Christianshavn i
2018. Miljøpunktet har i 2019 fulgt den arbejdsgruppe, som blev nedsat i forbindelse med de
multifunktionelle affaldsløsninger, og fulgt arbejdet med evaluering af projektet. Erfaringerne
herfra, især den helt nære borgerkontakt, involvering og formidling, er brugt i den videre dialog
med Teknik- og Miljøforvaltningen om de kommende affaldssorteringspunkter. Det drejer sig
om 750 punkter i kommunen, hvor af de 50 skal sættes op i Indre By og på Christianshavn.
Miljøpunktet understøtter i øvrigt med faglig/juridisk viden og muligheder, og kommer med input
til lokaludvalgene og deres arbejdsgrupper, herunder Christianshavns Lokaludvalgs
miljøgruppe.
 

Bemærkninger

• Arrangementet den 28. februar 2019 til HCS i Glostrup var et "Eget projekt" under
Christianshavns Lokaludvalg. Miljøpunktet hjalp med at formidle turen, samt stod for at tage
imod tilmeldinger og koordinere program med HCS. Endvidere deltog Miljøpunktet på turen.

• I afsnittet omtales "Miljøgruppen på Christianshavn". Der er tale om Miljøgruppen under
Christianshavns Lokaludvalg.

• Det nævnes, at Miljøpunktet har arbejdet med overdragelsen og anvendelsen af
affaldssnappere fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Der er tale om de snappere, som
forvaltningen tidligere lånte ud til fx Ren Christianshavns Vold-arrangementerne. 
Snapperne blev i foråret 2019 overdraget til de 12 lokaludvalg. Anledningen var Teknik- og
Miljøudvalgets beslutning om forvaltningens budget for 2019, som førte til, at Teknik- og
Miljøforvaltningen i december 2018 opsagde samarbejdet med en række grønne
frivillighedsaktiviteter pga. af stillingsnedlæggelsen af den grønne frivillighedskoordinator i
forvaltningen.
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4.2.3. Støtte op om ordningen Ren Kærlighed til Christianshavns Vold og sætte fokus på
henkastet affald

Bemærkning

• Ren Kærlighed til Christianshavns Vold-arrangementet var et "Eget projekt" under
Christianshavns Lokaludvalg. Miljøpunktet stod for formidling, udarbejdelse af folder,
udarbejdelse af pressemeddelelse og kontakt til presse, og var en del af planlægningsgruppen.
På dagen deltog to personer fra Miljøpunktet. 

 

4.2.4. Støtte op om etablering af flere genbrugspladser i Indre By og på Christianshavn.
Beskrives nærmere når Københavns Kommunes 2024-plan på området er klar.

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at på Miljøpunktets melding til Københavns Kommune om at Miljøpunktet, sammen med lokale
borgere, gerne vil involveres i placering og funktionalitet omkring de 50
affaldssorteringspunkter, som skal sættes op i Indre By og på Christianshavn, har kommunen
svaret, at indsatsen i første omgang har omhandlet design af affaldssorteringspunktet.
Miljøpunktet er i løbende dialog med kommunen om projektet.

 

5. 2.1 Inddrage borgere gennem arrangementer, formidling og samarbejde

Bemærkning

• Det fremgår af årsplanen, at Miljøpunktet skal være synligt og ikke kun de mest centrale steder.
Det ville man jf. årsplanen bl.a. opnå gennem netværk og projekter, og så vidt muligt i alle
kvarterer. Ud over borgerrettede aktiviteter nævnes i dette afsnit også faglige aktiviteter som
deltagelse og møder i bl.a. Miljønetværket for Miljøpunkter og miljømedarbejdere samt SDG
Forum, der arbejder for Verdensmålene. 

 

Sekretariatets bemærkninger til Tilskudsregnskab 2019

Sekretariatet har ingen bemærkninger til Tilskudsregnskab 2019, men konstaterer,

• at administrationsudgifterne var knap 80.000 kr. mindre end i 2018. Det skyldes i hovedsagen,
dels at posten ”lønudgifter” var ca. 27.000 kr. lavere end i 2018 og dels at posten
”lokaleudgifter” var ca. 23.000 kr. lavere end i 2018.

• at aktivitetsudgifterne var knap 80.000 kr. højere end i 2018

Se i øvrigt bemærkningerne nedenfor om indtægter.
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Økonomi

I 2019 betalte Københavns Kommune 706.162 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele. Derudover
brugte Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg hhv. 680.000 kr. og 100.000 kr. på den
lokale miljøopgave. Pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i to rater; i januar og i juni 2019.

Derudover brugte Indre By Lokaludvalg 6.939 kr. (ex. moms) på kalibrering af Miljøpunktets
partikelmåler, mens Christianshavns Lokaludvalg brugte

• 4.462 kr. (ex. moms) på Ren kærlighed til Christianshavns Vold-arrangementet
• 6.155 kr. (ex. moms) på rundvisningen på HCS's biogas-anlæg i Glostrup.

Af Tilskudsregnskab 2019 fremgår det,

• At Miljøpunktet har brugt 13.000 kr. på Inspirationskataloget om facadebeplantning af den pulje,
som Indre By Lokaludvalg i efteråret 2017 bevilligede og overførte til Miljøpunktet til projektet.

• At Miljøpunktet har fået 30.180 kr. fra Teknik- og Miljøforvaltningen til temaet ”Mere direkte
genbrug, affaldsudnyttelse og mulighed for sortering”.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Økonomiforvaltningen og bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn om lokaludvalgets beslutninger.

Som følge af corona-restriktionerne, der blev iværksat den 11. marts 2020, har Miljøpunktet ikke
kunnet gennemføre planlagte aktiviteter i perioden medio marts-maj 2020.De planlægges gennemført
senere i år.

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Afrapportering for det lokale miljøarbejde i 2019
2. Tilskudsregnskab 2019
3. Aktiviteter i 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  A-sag: Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde (2020-0106674)

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal fornye af driftsstøtteaftale for det lokale
miljøarbejde.

Indstilling

Formanden for Indre By Lokaludvalg og formanden for Christianshavns Lokaludvalg foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg drøfter hvilke rammer, der skal være
for den næste driftsstøtteaftale for det lokale miljøarbejde med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn. 

2. at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at den næste
driftsstøtteaftale skal være ét-årig.

Problemstilling

Lokaludvalgene har ansvaret for Københavns Kommunes lokale miljøarbejde. Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn har siden 2011 udført opgaven for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg. Grundlaget for samarbejdet er en driftsstøtteaftale.

Den gældende driftsstøtteaftale udløber den 31. december 2020.

Løsning

Formanden for Indre By Lokaludvalg og formanden for Christianshavns Lokaludvalg foreslår, at den
næste driftsstøtteaftale gælder for ét år. Forslaget skal ses i lyset af de igangværende drøftelser på
Rådhuset om tilpasning af lokaludvalg, som også handler om, hvorvidt lokaludvalgene fortsat skal være
pålagt at varetage kommunens lokale miljøopgave.

Drøftelsen af rammerne for den næste driftsstøttelaftale kan tage udgangspunkt i den gældende aftale,
der ses i bilaget. Her ses også visionen for det lokale miljøarbejde, som Christianshavns Lokaludvalg
vedtog den 29. april 2015 og som Indre By Lokaludvalg vedtog den 13. oktober 2016. Visionen er et
bilag til driftsstøtteaftalen.

Hjemtagelse af miljøopgaven

Lokaludvalgene har mulighed for at hjemtage det lokale miljøarbejde. I praksis betyder det, at opgaven
skal løses af sekretariatet på grundlag af de årsplaner, lokaludvalgene måtte vedtage.

Side 56



Økonomi

I 2020 betaler Københavns Kommune 715.624 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele.

Derudover har Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg afsat hhv. 680.000 kr. og 100.000
kr. til den lokale miljøopgave 2020.

Miljøpunktet får pengene. 1. rate af pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og
Christianshavns Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i januar 2020. 2. rate overføres i juni 2020.

Videre proces

De to lokaludvalg tager endelig stilling til et forslag til driftsstøtteaftale for det lokale miljøarbejde i deres
juni-møder.  

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Driftsstøtteaftale 2019-20
2. Vision for det lokale miljøarbejde
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  A-sag: Initiativer i forhold til nattelivet (2020-0066861)

Indre By Lokaludvalg skal evaluere og aftale opfølgning på dialogmødet den 3. marts 2020 om
nattelivet i København, som teknik- og miljøborgmesteren og kultur- og fritidsborgmesteren var vært
for. Endvidere skal lokaludvalget tage en orientering om statsministeren og overborgmesterens
besigtigelse af nattelivet den 8. marts 2020 til efterretning. Endelig skal lokaludvalget beslutte en
kommunikationskampagne i forhold til nattelivsproblematikken.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg evaluerer dialogmødet den 3. marts 2020 på Rådhuset om nattelivet i
København, som teknik- og miljøborgmesteren og kultur- og fritidsborgmesteren var vært for.

2. at Indre By Lokaludvalg tager en orientering om statsministeren og overborgmesterens besøg i
nattelivet natten til den 8. marts 2020 til efterretning.

3. At Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, hvordan der skal følges op på ovennævnte
dialogmøde og besigtigelse.

4. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen til at aftale en
kommunikationskampagne med sekretariatet om nattelivsproblematikken jf. løsningsafsnittet og
afsnittet "Videre proces".

5. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 100.000 kr. til kampagnen. Pengene tages af
puljen "Egne projekter". 

Problemstilling

Sag fra det aflyste møde den 12. marts 2020

Dette er en opdatering af sagen "Initiativer i forhold til nattelivet", som var på dagsordenen for det
aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020.

Dialogmøde om nattelivet

Den 3. marts 2020 var teknik- og miljøborgmesteren og kultur- og fritidsborgmesteren vært for et
dialogmøde på Rådhuset om nattelivet i København med temaerne

• De største udfordringer i nattelivet
• Ønsker til fremtidens natteliv
• Hvordan skaber vi fremtidens natteliv?

Statsministeren og overborgmesterens besigtigelse af nattelivet
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Repræsentanter for Københavns Beboernetværk var natten til den 8. marts 2020 vært for
statsministeren og overborgmesterens besigtigelse af nattelivet.

Statsministeren skrev dagen efter på Facebook: "Godmorgen. I nat, da de fleste nok sov, var jeg
inviteret til en gåtur i Københavns gader. Jeg mødte en masse glade unge mennesker. Men jeg så og
hørte også om meget andet. Stoffer, larm og en alt for heftig drukkultur. Og som du ved, har der igen
været nogle voldsepisoder, som vi ikke kan leve med. Jeg tror på, at mere politi og overvågning er en
del af løsningen. Men det kan ikke stå alene. Alkohol spiller også en stor og kedelig rolle. Jeg har fået
noget at tænke over. Hvad tænker du?"

Kampagne 

I mødet den 6. februar 2020 bad lokaludvalget formanden om en indstilling til lokaludvalgsmødet den
12. marts 2020 om en kommunikationskampagne, der kan synliggøre nattelivsproblematikken.

Løsning

Opfølgning

Formanden foreslår, at de lokaludvalgsmedlemmer, der deltog i teknik- og miljøborgmesteren og
kultur- og fritidsborgmesterens dialogmøde den 3. marts 2020, orienterer om det. Formanden foreslår
endvidere, at lokaludvalget beslutter, hvordan det skal følge op på dialogmødet.

Københavns Beboernetværk skal roses for at have taget initiativ til statsministeren og
overborgmesterens besigtigelse af nattelivet natten til den 8. marts 2020. Formanden foreslår, at de
lokaludvalgsmedlemmer, der deltog, orienterer om besigtigelsen og om hvordan Københavns
Beboernetværk følger op. 

Kampagne 

Formanden foreslår, at Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen aftaler en
kommunikationskampagne med sekretariatet om nattelivet. Overskriften for kampagnen kan fx. være
"Sssh, vi er nogen, der bor her" eller "Vil du være min tyssemand/kone?"

Kampagnen kan således være rettet mod nattelivets gæster, men den skal samtidig oplyse beboerne
i Indre By om, hvad de kan gøre, hvis de føler sig generet af nattelivet.

Kampagnen kan gør bruge af kommunikationskanaler som

• annoncering i lokale medier
• annoncering på Facebook og instagram
• annoncering på en bus
• annoncering på kommunens reklamesøjler i Indre By
• GoCard på cafeer, hoteller o.l.
• udsendelse af sms'er i afgrænsede geografiske områder
• artikler, læserbreve og omtale i lokale, regionale og nationale medier om konsekvenserne af

nattelivet.
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Den del af kampagnen, der retter sig mod nattelivets gæster, skal eventuelt både gennemføres på
dansk og engelsk, da en ikke uvæsentlig del af gæsterne i nattelivet er udenlandske studerende og
turister.

Kampagnen skal følges op af lokaludvalgets medlemmer fx. ved at skabe og vedligeholde kontakt til
politikere i Borgerrepræsentationen, Regionsrådet og Folketinget om konsekvenserne af nattelivet og
om mulige løsninger på problematikken.

Endvidere skal lokaludvalgets medlemmer danne og vedligeholde netværk blandt organisationer,
meningsdannere, eksperter osv., der har samme vinkel på nattelivet som lokaludvalget, for på den
måde at skabe og forstærke alliancer, der kan påvirke Borgerrepræsentationen og Folketinget.

Endelig skal lokaludvalgets medlemmer og deres bagland til stadighed kontakte Teknik- og
Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen, Bevillingsnævnet, Københavns Politi og Sundheds-
og Omsorgsforvaltningen om de negative konsekvenser af de tilladelser, der gives til nattelivet,
events og arrangementer i Indre By, herunder om hvordan forvaltningerne med deres tilladelser
understøtter en druk- og stofkultur.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 100.000 kr. til kommunikationskampagnen.
Pengene tages af puljen "Egne projekter".

Videre proces

Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen aftaler en kommunikationskampagne med
sekretariatet. Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen orienterer løbende lokaludvalget om
fremdriften i arbejdet.

Lokaludvalgets medlemmer orienterer i de kommende lokaludvalgsmøder

• om deres kontakter til politikere i Borgerrepræsentationen, Regionsrådet og Folketinget om
nattelivsproblematikken

• om deres indsats for at danne og vedligeholde netværk blandt organisationer, meningsdannere,
eksperter osv. i forhold til nattelivsproblematikken.

• om deres indsats overfor Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen,
Bevillingsnævnet, Københavns Politi og Sundheds- og Omsorgsforvaltningen vedr. de negative
konsekvenser af de tilladelser, der gives til nattelivet, events og arrangementer i Indre By,

Beslutning
Udsat.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  A.sag: Rammerne for julemarkederne i Indre By (2020-0102631)

Indre By lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om rammerne for
julemarkederne i Indre By og et brev til interessenter med invitation til et netværksmøde om bud på
julemarkederne i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget om rammerne for
julemarkederne i Indre By, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til interessenter med invitation til et netværksmøde
om bud på julemarkederne i Indre By, der fremgår af løsningsafsnittet.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter 10.000 kr. til netværksmødet.
4. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at forberede netværksmødet med

sekretariatet.

Problemstilling

Det fremgår af Teknik- og Miljøforvaltningens annoncering af muligheden for at arrangere julemarked
i Indre By i 2019, at ansøgningerne vil blive bedømt ud fra følgende kriterier:

• Sikre åbenhed mod den eksisterende by
• Invitere til samarbejde med det lokale erhvervsliv
• Sikre høj æstetisk kvalitet, især når det gælder markedernes yderkanter
• Kvalitet i både varesortiment, aktiviteter og eksekvering
• Fremkommelighed
• Æstetik generelt
• Variation
• Københavner-egenart
• At aktiviteter og stader relaterer sig til jul.

Løsning

Brev til Teknik- og Miljøudvalget om rammerne for julemarkederne

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:
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"I Teknik- og Miljøforvaltningens annoncering af muligheden for at arrangere julemarked i Indre By i
2019, som forvaltningen sendte os i januar 2020, er der opremset en række kriterier, som
ansøgningerne bedømmes efter. Annoncen er vedlagt.

Følgende kriterier så vi ikke opfyldt på julemarkederne i december 2019 på Kongens Nytorv, Højbro
Plads, Nytorv og i Nyhavn:

• Sikre åbenhed mod den eksisterende by:
Julemarkederne på Kongens Nytorv, Højbro Plads og Nytorv lukkede sig om sig selv og vendte
bagsiden mod omgivelserne og byen.

• Invitere til samarbejde med det lokale erhvervsliv:
Vi så ingen lokale erhvervsdrivende blandt stadeholderne. Tværtimod var de fleste
stadeholdere og ansatte fra udlandet, er vores indtryk.
 

• Æstetik generelt:
Åbenbart mener arrangørerne, at julemarkederne i Indre By skal ligne en billig udgave af
julemarkederne i tyske byer.
 

• Variation:
De nævnte julemarkeder lignede hinanden, også mht. udbuddet af varer.

• Københavner-egenart:
Åbenbart mener arrangørerne, at julemarkederne i Indre By skal ligne en billig udgave af
julemarkederne i tyske byer. Der var intet københavnsk, dansk eller nordisk over
julemarkederne.

Vi konkluderer derfor, at I og forvaltningen nu bør evaluere julemarkederne i Indre By i 2019 i forhold
til kriterierne, som man bedømmer ansøgningerne efter, og på den baggrund justere og nuancere
kriterierne. Derudover bør der være krav om, at ansøgerne dokumenterer, hvordan de vil leve op til
kriterierne.

Vi beboere i Indre By har interesse i, at vores bydel tager sig godt ud over for de besøgende ved
juletid og at den udstråler kvalitet. Vi har også interesse i, at julemarkederne understøtter det lokale
handelsliv. Derfor atter denne opfordring til få gjort noget ved rammerne for julemarkederne.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Brev til interessenter med invitation til netværksmøde

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Billedkunstnernes Forbund, Bryggeriforeningen,
Danish Association for Conferences & Incoming, Dansk Erhverv, Danske Gallerier, Danske
Kunsthåndværkere & Designere, DRC, DI Fødevarer, DI Handel, Foreningen Dansk Vin, Foreningen
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af Danske Kulturbestyrelser, HORESTA, KBH - Commerce & Culture, Landbrug & Fødevarer,
Wonderful Copenhagen og Økologisk Landsforening:

”Indre By Lokaludvalg har gennem årene haft fokus på julemarkederne i Nyhavn, på Kongens Nytorv,
på Højbro Plads og på Nytorv.

Det er vores indtryk, at kvaliteten af julemarkederne er blevet bedre, men udgangspunktet var også
meget lavt, og de er fortsat langt fra den standard, som fx. julemarkedet i Tivoli har. Dertil kommer, at
stort set intet forbinder de nævnte julemarkeder med København og Danmark. De hidtidige
arrangører af julemarkederne har valgt, at julemarkederne skal være af mellemeuropæisk tilsnit og
vores indtryk er, at de fleste stadeholdere og ansatte kommer fra udlandet.

Med dette brev vil Indre By Lokaludvalg slå et slag for, at I eller nogle af jeres medlemmer slår sig
sammen om at byde ind på julemarkederne i 2021 og årene efter, idet det så vidt jeg ved er for sent
at byde ind på julemarkederne i 2020.

Vi beboere i Indre By har en interesse i, at julemarkederne er baseret på kvalitet, og at de
understøtter det lokale og regionale kultur- og erhvervsliv. Vi ønsker, at vores bydel, Danmarks
hovedstad, tager sig godt ud over for de besøgende ved juletid og er præget af dansk julestemning i
en moderne form.

Vi foreslår derfor, at I tager julemarkederne til jer for her at præsentere og fremme danske
juletraditioner, de lokale og regionale erhverv, dansk kunst og kunsthåndværk, danske
fødevareprodukter osv. over for de mange udenlandske turister, som forhåbentlig vender tilbage efter
coronakrisen. Vi er sikre på, at I vil være garant for kvalitetsjulemarkeder, som københavnerne kan
være stolte over.

Vi håber, at forslaget har vakt jeres interesse og at I har tid og lyst til at deltage i et netværksmøde,
hvor vi drøfter muligheder for samarbejde om, hvordan et bud på julemarkederne i 2021 kan skrues
sammen.

Til mødet vil vi invitere Teknik- og Miljøforvaltningen i Københavns Kommune til at fortælle om
hensigten med og rammerne for julemarkederne i Indre By.

Netværksmødet holdes den xx. xx. 2020 kl. xx.xx i Vartov, Farvergade 27. Jeg beder jer tilmelde jer
mødet på mail indrebylokaludvalg@okf.kk.dk.

Til inspiration har jeg vedlagt Københavns Kommunes annoncering af muligheden for at byde ind på
julemarkederne i 2019.

Indre By Lokaludvalg ser frem til at møde jer.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand

Kopi sendt til:
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• Københavns Borgerrepræsentation
• Økonomiforvaltningen
• Teknik- og Miljøforvaltningen
• Kultur- og Fritidsforvaltningen”

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevene, sender sekretariatet dem til hhv. Teknik- og Miljøudvalget
og de nævnte interessenter.

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens gen-annoncering af julemarkeder 2019
2. Fagligt notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om praksis ved tilladelser på offentlige arealer -
julemarkeder
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  A-sag: Borgermøde om Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi (2020-0066825)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et borgermøde om udvikling af Søernes herlighedsværdi
og rekreative værdi.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg holder et borgermøde om Søernes herlighedsværdi og rekreative
værdi.

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter 40.000 kr. til borgermødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

3. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgermødet, idet
lokaludvalgets formandskab indgår i tovholdergruppen.

4. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at orientere Østerbro Lokaludvalg, Nørrebro
Lokaludvalg og Vesterbro Lokaludvalg om initiativet.  

 

Problemstilling

Dette er en opdatering af sagen "Initiativer i forhold til nattelivet", som var på dagsordenen for det
aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020.

I lyset af status vedr. skybrudsprojektet for Sankt Jørgens Sø foreslår formanden, at lokaludvalget
sætter en offensiv dagsorden for at bevare og forstærke Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder et borgermøde om Søerne, så snart det er muligt, og at
lokaludvalget udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgermødet. Lokaludvalgets
formandskab indgår i tovholdergruppen.

Tanken er at invitere politikere til borgermødet. Borgermødet skal have karakter af en manifestation af
Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi. Samtidig lægges op til en drøftelse af, hvordan disse
værdier kan forstærkes. Mødet kan eventuelt indledes af oplægsholdere, der sætter Søernes værdi for
København og københavnerne i perspektiv.

Økonomi
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Det foreslås, at der afsættes 40.000 kr. til borgermødet. Der vil være udgifter til lokaleleje, forplejning
og annoncering i flere lokale medier. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører borgermødet i samarbejde med sekretariatet.

Formanden orienterer Østerbro Lokaludvalg, Nørrebro Lokaludvalg og Vesterbro Lokaludvalg om
initiativet. 

Beslutning
Udsat.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  A-sag: Forslag om at lukke Østbanegade ved Østerport st. (2020-0066638)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om et
forslag om at lukke Østbanegade ved Østerport med henblik på en beslutning om, hvorvidt
lokaludvalget skal fremme forslaget.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om et
forslag om at lukke Østbanegade ved Østerport. Se bilaget.

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal fremme forslaget om at lukke Østbanegade ved
Østerport. 

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at sekretariatet orienterer dem, der har besvaret
lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse, om sammenfaldet af borgerpanelundersøgelsen og
Økonomiforvaltningens høring af lokaludvalget vedr. ændring af buslinje 27.

 

Problemstilling

0. Sag fra det aflyste møde den 12. marts 2020

Dette er en opdatering af sagen "Forslag om at lukke Østbanegade ved Østerport st.", som var på
dagsordenen for det aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020.

1. Forslaget

Forslagsstilleren, der repræsenterer ejerforeningen Østbanegade 5,  stillede med mail den 29. august
2019 til Østerbro Lokaludvalg og efterfølgende til Indre By Lokaludvalg følgende forslag:

Ved at lukke Østbanegade ved Østerport St., så man kun kan køre ad Kristianiagade, kan der 
etableres en plads som den ved Rådhuspladsen foran Utrechthuset. Det skal være en plads med træer
og gå- og cykelstier og også gerne med blomsterbede,  sådan som der er ved enden af
Langeliniebroen.

Hvis ikke lukning af Østbanegade er muligt, kan ideen - om end i mindre omfang - give mening.

 

Teknik- og Miljøforvaltningens vurdering
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Formanden bad den 9. september 2019 Teknik- og Miljøforvaltningen forholde sig til forslaget.
Forvaltningen svarede den 19. september 2019:

"Tak for jeres henvendelse af 9. september 2019, hvor I ønsker en vurdering af om Østbanegade ved
Østerport Station kan lukkes for bilkørsel, så der kan skabes en plads.

I forslag til Kommuneplan 2019 er Østbanegade og Kristianiagade udlagt som bydelsgader.

Det er forvaltningens vurdering, at det giver en fornuftig afvikling af den lokale trafik på dette sted i
bydelen og i forhold til den lokale trafik, der benytter parkeringspladserne i området.

En lukning af Østbanegade vil kræve en trafikanalyse, så de trafikale konsekvenser kan vurderes, idet
en lukning vil kunne skabe trængsels- eller trafiksikkerhedsproblemer andre steder på det lokale vejnet i
området.

Teknik- og Miljøforvaltningen vurderer ikke, at der for nærværende er grundlag for at søge økonomiske
midler til igangsætning af en trafikanalyse.

Hvis der er et generelt ønske i området, herunder fra beboerforeninger i Kristianiagade og
Trondhjemsgade, om en lukning af Østbanegade, så der kan skabes en plads ved Østerport Station, vil
forvaltningen bringe ønsket videre for at søge finansiering til udarbejdelse af en trafikanalyse for
området."

 

2. Borgerpanelundersøgelse

I mødet den 14. november 2019 besluttede lokaludvalget,

• at spørge de medlemmer af Indre By Borgerpanel, der bor i kvarteret, om deres holdning til
forslaget.

• at gennemføre en kampagne i kvarteret for tilmelding til Indre By Borgerpanel.
• at det senere vil beslutte, om det overfor Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og

Miljøudvalget vil fremme forslaget at lukke Østbanegade, så der kan etableres en plads ved
Østerport st. 

Borgerpanelundersøgelsen blev gennemført 4.-11. februar 2020. Spørgeskemaet blev sendt til 274
beboere i Østerport-kvarteret, jf. lokaludvalgets opdeling af Indre By i kvarterer. Se bilaget.

126 beboere har besvaret undersøgelsen. Se bilaget.

Hovedresultaterne af borgerpanelundersøgelsen

40% synes, at Østerport-området fungerer godt efter åbningen af metrostationen
Det syhes 41 % ikke.
19% har svaret "Ved ikke".

71% synes, at en permanent lukning af Østbanegade ved Østerport med blomsterbede og træer vil
forskønne Østerport-området.
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Det synes 21 % synes ikke.
8% har svaret "Ved ikke".

31% er meget enig eller enig i udsagnet "Jeg oplever, at trafikken i Kristianiagade er meget trafikeret i
øjeblikket, hvor Østbanegade er midlertidigt lukket".
54% er uenig eller meget uenig i udsagnet.
15% har svaret "Ved ikke".

30% tror, at kvarteret vil blive et dårligere sted at bo i, hvis Østbanegade genåbnes ved Østerport.
Det tror 52% ikke.
17 % har svaret "Ved ikke."

37% tror, at det vil gøre det nemmere at komme til deres bolig med bil, hvis Østbanegade genåbnes
ved Østerport.
Det tror 47% ikke.
16% har svaret "Ved ikke".

45% synes, at der skal anlægges parkeringspladser i Østbanegade, hvis Østbanegade lukkes
mellem Dag Hammarskjölds Allé og Bergensgade.
Det synes 36% ikke.
19% har svaret "Ved ikke".

 

3. Mails fra borgere

I perioden 5.-9. februar 2020 modtog lokaludvalget 5 mails om forslaget.

Se bilaget.

 
 
4. Høring om ændring af buslinje 27

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. april 2020 skal lokaludvalget
godkende en henvendelse til Økonomiforvaltningen om ændring af buslinje 27. 

Økonomiforvaltningen sendte ændringen af buslinje 27 i høring i lokaludvalget. Lokaludvalget skulle
beslutte et høringssvar i mødet den 12. marts 2020, som imidlertid blev aflyst.

Anledningen til høring var et forslag fra Movia om busdriften i forbindelse med åbningen af
Nordhavnsmetroen. Linje 27 giver i dag forbindelse mellem Østerport St. og Nordhavn (Oceankaj)
fire gange i timen i myldretiden og to gange i timen midt på dagen og om aftenen. 

For at undgå parallelkørsel mellem metro og bus, foreslår Movia at linje 27 afkortes, så den fremover
giver forbindelse mellem Østerport og Sdr. Frihavn.
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For at give bedre forbindelse til metroen, foreslog Movia at linje 27 samtidig forlænges til Oslo Plads.
Ændringen betyder, at Sdr. Frihavn får bedre forbindelse til metroen ved Oslo Plads, men mister
direkte forbindelse til Nordhavn.

For at linje 27 kan få endestation ved Oslo Plads, kræver det, at linjen kan vende (uden passagerer).
Den mest nærliggende mulighed til denne vending er via Bergensgade og Kristianiagade, skrev
Movia.

Den nye rute til Oslo Plads forudsætter, at Movia kan finde et egnet chaufførlokale ved DFDS
terminalen, eller opstilling af faciliteter i forbindelse med Oslo Plads. Alternativt kan operatøren
kompenseres for at benytte chaufførlokalet ved Nordhavn St., men chaufførerne skal i så fald fortsat
have adgang til et toilet ved Oslo Plads.

Den 31. marts 2020 godkendte Økonomiudvalget Movias forslag til ændring af linje 27.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse
om et forslag om at lukke Østbanegade ved Østerport.

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget beslutter, om det skal fremme forslaget om at lukke
Østbanegade ved Østerport, idet forslaget bør vurderes dels ud fra resultaterne af
borgerpanelundersøgelsen og dels ud fra forslaget fra Movia om, at buslinje 27 skal vende i
Østbanegade-Bergensgade-Kristianiagade.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af lokaludvalgets beslutning.

Sekretariatet orienterer borgeren, der stillede forslaget, om lokaludvalgets beslutning. Sekretariatet
orienterer også borgerne, der har mailet, om beslutningen. Desuden vil beslutningen blive omtalt i
næste nyhedsbrev fra lokaludvalget.

Derudover vil sekretariatet med lokaludvalgets tilladelse orientere dem, der har svaret på
lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse, om sammenfaldet af borgerpanelundersøgelsen og
Økonomiforvaltningens høring af lokaludvalget vedr. ændring af buslinje 27.

Beslutning
Udsat.

Bilag
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1. Opsamling på borgerpanelundersøgelse om lukning af Østbanegade ved Østerport
2. Samlet rapport om Østerport
3. Mails til lokaludvalget om forslaget om at lukke Østbanegade
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  A-sag: Ny badezone ved Ofelia Plads (2020-0065160)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om ny badezone ved Ofelia Plads efterretning. Endvidere skal lokaludvalget tage
Kultur- og Fritidsforvaltningens svar til efterretning. Endelig skal lokaludvalget udpege
lokaludvalgsmedlemmer til at følge projektet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om badezone ved Ofelia Plads til efterretning. Se bilaget.

2. at Indre By Lokaludvalg tager Kultur- og Fritidsforvaltningens svar til efterretning. Se bilaget.
3. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at følge udviklingen af badezonen

ved Ofelia Plads.

Problemstilling

I perioden 17. februar-16. marts 2020 havde Teknik- og Miljøforvaltningen en offentlig høring på Bliv
Hørt-portalen om et forslag om at etablere en badezone på den nordlige side af Kyssetrappen ved
Ofelia Plads. Kultur- og Fritidsforvaltningen stod bag forslaget.

En badezone er en let badefacilitet med åbent for badning året rundt. Den er gratis at benytte og
åben 24/7, 365 dage om året. Det betyder, at badezonen er i vandet hele året og ikke tages op om
vinteren.

I høringsmaterialet var der umiddelbart to mulige løsninger:

1. En badezone på tværs af hele bassinet foran Kyssetrappen, hvor der i dag bades intensivt om
sommeren.

2. En placering i hjørnet ved Ofelia Plads ved Hej Captain, som giver bedre plads til anløb af skibe
ud for Admiral Hotel.

Lokaludvalget skulle beslutte et høringssvar i mødet den 12. marts 2020, men mødet blev aflyst.
Lokaludvalget har derfor ikke indsendt et høringssvar om denne sag.

Løsning

Som det fremgår af formandens høringssvar i bilaget, har han bedt om, at lokaludvalget inddrages i
den videre projektudvikling og i kommunikationen til borgerne om projektet.
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Kultur- og Fritidsforvaltningen har svaret, at der kræves en anden løsning for en badezone ved Ofelia
Plads end først antaget. I forhold til status for projektet og en kommende inddragelse er lokaludvalget
velkommen til at kontakte Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager dette til efterretning

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at følge
udviklingen af badezonen ved Ofelia Plads.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalgsmedlemmerne, der udpeges til at følge udviklingen af badezonen ved Ofelia Plads,
orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om projektet.

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Projektbeskrivelse: Badezone ved Ofelia Plads
2. Formandens brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen om ny
badezone ved Ofelia Plads
3. Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen
4. Svar fra kultur- og fritidsborgmesteren
4a. Analyse af bademuligheder i Københavns Havn, 2018
4b. Ejerforhold kajkanter, 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Bademulighed ved Bornholmerknasten (2020-0109066)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Kultur- og Fritidsudvalget med forslag til etablering af
bademulighed ved Bornholmerknasten i den sydvestlige ende af Havnegade-promenaden.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Kultur- og Fritidsudvalget, der fremgår af
løsningsafsnittet, med forslag om etablering af bademulighed ved Bornholmerknasten i den
sydvestlige ende af Havnegade-promenaden.

Problemstilling

Brev fra kultur- og mijøborgmesteren

Som svar på lokaludvalgets brev til Kultur- og Fritidsudvalget om vision og indsatsområder for
havnen, skrev kultur- og fritidsborgmesteren den 3. april 2020 bl.a.:

"Med hensyn til badezoner, så blev der i 2019 lavet en større analyse af mulighederne for nye
badesteder i havnen. I den analyse prøvede vi samtidig netop at se på de mange forskellige
interesser samtidigt. Der blev afholdt en række workshops om både badning i havnen og om generel
udvikling af havnen. Lokaludvalgene var med til disse workshops. I det vedlagte bilag 1 kan I se
resultatet af analysen og dermed mulighederne for placering af nye badezoner. En placering ved
Knasten i Havnegade ser ud fra dette lidt problematisk ud, da der er et udløb ved Tordenskjoldsgade.
Lidt længere oppe af Havnegade er der dog en bedre mulighed lige syd for Inderhavnsbroen. Som I
ved, er vi også i gang med at undersøge mulighederne ved Ofelia Plads."

 

Medlemsforslag fra Ole Bang

Ole Bang har kommenteret kultur- og fritidsborgmesterens brev:

"Vi støtter fra Gammelholm Beboerforening varmt tanken  om at skabe en bademulighed ved
Bornholmerknasten i Havnepromenadens vestlige ende.

Det er vores opfattelse, at et lukket badebassin hensigtsmæssigt kunne placeres i hjørnet mellem
østlige side af Knasten og langs med passagen af boldbanen og kajen.
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Borgmesteren betragter imidlertid denne løsning problematisk, idet der findes et udløb fra
Tordenskjoldsgade til Havnen. Det er imidlertid ikke kun her, at dette problem skal søges løst. På
Ofelia Plads, hvor der også arbejdes på at skabe bademuligheder, der findes udløbet fra
Frederiksstaden fra Skt. Annæ Plads ud i hjørnet af rammen omkring det påtænkte badeområde.

På Havnepromenaden foreslår Borgmesteren, at man ser på mulighederne mod syd. I krydsfeltet
hvor Inderhavnsbroen ”lander”, vil det næppe være populært, og på den anden side efter The
Standard-området vil det heller ikke  blive populært at bryde ind i det muntre familieliv omkring de 5
trampoliner, utallige bænke og borde - her og der omgivet af grønne beplantninger.  

Hvis en badefacilitet ikke kan placeres ved Knasten, vil det nok være det bedste at arkivere tanken.
De stadig ikke realiserede planer om et fittness-område kan så rimeligvis gå samme vej."

 

Medlemsforslag fra Bent Lohmann

Bent Lohmann har også kommenteret kultur- og fritidsborgmesterens brev

"Problemerne ved en bademulighed ved Bornholmerknasten kan løses ved, at man lægger en åben
pram ved stedet, der indeholder et svømmebassin. På floden Spree i Berlin er der et eksempel på
denne løsning."

Læs om badeanlægget i Berlin her:  https://www.arena.berlin/en/location/badeschiff/

Kommentar fra Ole Bang

"Bents forslag er meget kreativt, men placeringen er for os under alle omstændigheder helt
afgørende.

Et badebassin (med rent vand) bør placeres med kontakt til Bornholmerknasten og være med til at
skabe liv i dette øde og uudnyttede område.

Vi vil fortsat foreslå en placering af et nu flydende bassin i hjørnet mellem kajen og Knasten, hvor der
er mest mulig læ for strøm og vind.

By og Havn har markeret kajstrækningen fra Cort Adlers Gade til Herluf Trolles Gade for velegnet til
badning. Dette kan vi og sikkert heller ikke The Standard tilslutte os."

 

Ønskelisten til Overførselssagen og Budget 2021

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 14. maj 2020 er lokaludvalgets
ønskeliste til Overførselssagen og til Budget 2021. Følgende fremgår af ønskelisten: 

"Havnebad ved Havnegade
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Gammelholm Beboerforening har udtrykt ønske om et havnebad ved Havnegade. Lokaludvalget
støtter ideen.

Fitnessområde ved Havnegade på "Bornholmerknasten"

Indre By Lokaludvalg ønsker, at Gammelholm Beboerforenings forslag om et Fitness-område i den
sydlige del af Havnegadepromenaden – kaldet ”Bornholmerknasten” - gennemføres.

Området er i dag et ubenyttet og forblæst område af den ellers stærkt benyttede promenade.

Det gælder ikke mindst efter ibrugtagningen af Inderhavnsbroen, hvor tusindvis af cyklister og
gående samt motionister benytter broen og fortsætter op gennem Nyhavn eller langs Havnegade."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Kultur- og Fritidsudvalget:

"På et svar den 3. april 2020 fra kultur- og fritidsborgmesteren til lokaludvalget forstår vi, at en
placering af en badezone ved Knasten i den sydvestlige ende af Havnegade-promendaen ser lidt
problematisk ud, da der er et udløb ved Tordenskjoldsgade, men at der lidt længere oppe af
Havnegade er en bedre mulighed lige syd for Inderhavnsbroen.

Lokaludvalget vil fraråde at etablere en bademulighed i området syd for Inderhavnsbroen, da det ikke
kan være i The Standards interesse og da havnepromenaden, både nord og syd for The Standard, i
forvejen er fyldt med populære aktiviteter.

Vores forslag om en bademulighed ved Knasten i den sydvestlige ende af Havnegade-promenaden
kombineret med et andet forslag fra vores side om at etablere et fitness-område på Knasten skal ses
som et overordnet ønske om at få aktiveret dette døde område i byen.

Vi foreslår derfor, at man går videre med at undersøge, hvordan der kan etableres en bademulighed
ved Knasten, enten som et badeanlæg, hvor man kan bade sikkert i havnevandet, eller ved at man
lægger en åben pram ved stedet, der indeholder et svømmebassin. På floden Spree i Berlin er der et
eksempel på denne løsning. Læs om badeanlægget i Berlin her:
 https://www.arena.berlin/en/location/badeschiff/.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Kultur- og Fritidsudvalget.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte brevet til Kultur- og Fritidsudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet, med
forslag om etablering af bademulighed ved Bornholmerknasten i den sydvestlige ende af
Havnegade-promenaden.

Bilag
1. Svar fra kultur- og fritidsborgmesteren vedr. udvikling af Københavns Havn
2. Analyse af bademuligheder i Københavns Havn, 2018.
3. Foto: Badeschiff Berlin
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20.  B-sag: Udviklingen i Rundetårn-kvarteret (2020-0089233)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget
om udviklingen i Rundetårn-kvarteret for så vidt angår hotel og hotellejligheder.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Økonomiudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget om udviklingen i Rundetårn-kvarteret for så vidt angår hotel og hotellejligheder.

Problemstilling

En borger har henvendt sig til formanden om indretning af 29 hotellejligheder med 115 senge samt
en restaurant i ejendommen Pustervig 8 A og B, hvor Suhrs Højskole ligger. Borgeren gør
opmærksom på, at i Landemærket 9 er der givet tilladelse til 15 hotellejligheder, og på den anden
side af Rundetårn ligger det kommende hotel på Købmagergade. Hun oplyser, at Købmagergade 56,
1 sal, længe har været ren airbnb. Det var kontor før. Hun skriver, at vi har et kæmpe problem i Indre
By, der åbenbart fortsætter. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget:

"Turismen i København er desværre ikke-eksisterende i øjeblikket. Vi kan kun håbe, at branchen
snart kommer på fode.

Til den tid vil vi nok igen debattere, hvordan turismen påvirker hverdagslivet i Indre By. Indre By
Lokaludvalg har endnu ikke læst den vedtagne Kommuneplan 2019, men i forslaget til Kommuneplan
2019 står der i afsnittet om Indre By:

”Turismen har bidraget til et aktivt handelsliv og byliv, men kan også indimellem give visse
udfordringer for de lokale københavnere. Med Kommuneplan 2019 ønsker vi at skabe rammerne for
en turisme, der fordeler sig i hele byen.”

For at kunne skabe sådanne rammer for turisme, skal man have et overblik over, hvor turisterne
overnatter.
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Vi foreslår derfor, at forvaltningerne til stadighed opdaterer antal hotelværelser i de forskellige bydele
i kommunen, så politikerne og forvaltningerne ved, hvornår de skal regulere udviklingen med
kommuneplantillæg og lokalplaner.

En sådan opdatering bør også omfatte antal hotelværelser, der er på vej, så man administrativt eller
politisk kan træffe beslutning om, hvorvidt et givet hotelprojekt harmonerer med den ønskede
udvikling af København og de enkelte bydele.

Indre By Lokaludvalg forsøgte i 2019 forgæves at få Teknik- og Miljøforvaltningen til at svare på hvor
mange hotelprojekter, forvaltningen har til behandling. Med henvisning til det skrevne i Kommuneplan
2019 om rammer for turisme, genfremsætter vi hermed ønsket om, at forvaltningen udarbejder en
sådan oversigt, fordelt på bydele.

Rammer for turisme må også omfatte udlejning af lejligheder på hotellignende vilkår; både
airbnb-udlejninger og egentlige hotellejligheder. Så også på den front bør der politisk holdes øje med
udviklingen med udgangspunkt i aktuelle data fra forvaltningen.

Rundetårn-kvarteret

Konkret bekymrer udviklingen omkring Rundetårn lokaludvalget. Den bekymrer også borgerne i
kvarteret. Udviklingen har gjort, at Rundetårn-kvarters Beboerforening blev dannet i 2019.

En borger har netop gjort lokaludvalget opmærksom på, at Suhrs Højskole i Pustervig 8 A og B skal
omdannes til 29 hotellejligheder (115 senge) og en restaurant, samt tagterrasse.

En sådan sag går under radaren hos jer politikere og i offentligheden, fordi ejendommen er placeret i
et område, der i Kommuneplan 2015 er fastlagt til bolig og serviceerhverv (C-område).

Dvs. at rammerne for anvendelsen af ejendommen er så brede, at ejendommen kan anvendes til
noget så forskelligt som højskole og hotellejligheder med restaurant.

Beslutningen om at tillade hotellejligheder i ejendommen er truffet administrativt. I politikere har ikke
haft mulighed for at tage stilling til, om indretning af boliger i ejendommen vil være bedre for
udviklingen i kvarteret.

Dertil kommer, at naboerne i området ikke havde mulighed for at reagere, fordi forvaltningen mente,
at der ikke var parter at høre.

Foruden hotellejligheder i Pustervig skal kvarteret også snart rumme et hotel i
ejendommene Købmagergade 44-46 og 50 ved siden af Rundetårn samt 15  hotellejligheder i
ejendommen Landemærket 9. I forvejen anvendes 1. sal i Købmagergade 56 til airbnb.  

Kvarteret omkring Rundetårn er således ved at udvikle sig til endnu en kulisse for turismen, uden at
der politisk er taget stilling til, om det er den vej, udviklingen skal gå.

Der er mangel på boliger i København, så det ville have været oplagt, at man administrativt eller
politisk havde bestemt, at de nævnte ejendomme skulle indrettes til beboelse. 

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet henvendelsen, sender sekretariatet den til Økonomiudvalget og
Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget om
udviklingen i Rundetårn-kvarteret for så vidt angår hotel og hotellejligheder, der fremgår af
løsningsafsnittet.
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21.  B-sag: Projekt til forskønnelse af Sankt Pauls Plads (2020-0086481)

Indre By Lokaludvalg skal anbefale et projekt fra Fundraising-gruppen vedrørende forskønnelse af
Sankt Pauls Plads overfor Borgerrepræsentationen og Teknik- og Miljøudvalget, samt afsætte penge
til at få udarbejdet et overslag på, hvad den skitserede omlægning af pladsen koster.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg anbefaler forskønnelsesprojektet for Sankt Pauls Plads overfor
Borgerrepræsentationen, som Fundraising-gruppen vedrørende forskønnelse af Sankt Pauls
Plads har sendt til lokaludvalget.

2. at Indre By Lokaludvalg beder Teknik- og Miljøudvalget om en udtalelse om
forskønnelsesprojektet for Sankt Pauls Plads, som Fundraising-gruppen vedrørende
forskønnelse af Sankt Pauls kan bruge i det videre arbejde med at søge finansiering af
projektet fra private fonde mv.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til udarbejdelse af et overslag på,
hvad omlægningen af Sankt Pauls Plads vil koste.

Problemstilling

Fundraising-gruppen vedrørende forskønnelse af Sankt Pauls Plads har med mail den 6. marts 2020
bedt om lokaludvalgets opbakning til et projekt til forskønnelse af Sankt Pauls Plads (se bilaget) og
om, at Indre By Lokaludvalg viderebringer projektet med positiv indstilling til Borgerrepræsentationen
med henblik på politisk opbakning.

Med mail den 23. april 2020 har Fundraising-gruppen gjort opmærksom på, at den i sin bestræbelse
på at søge fonde om penge til omlægning af Sankt Pauls Plads, skal bruge et estimat på, hvad
omlægningen af pladsen koster.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget anbefaler projektet overfor Borgerrepræsentationens
medlemmer, og beder Teknik- og Miljøudvalget om en udtalelse om projektet,
som Fundraising-gruppen vedrørende forskønnelse af Sankt Pauls Plads kan bruge i det
videre arbejde med at søge finansiering af projektet fra private fonde mv.

Økonomi
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Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 10.000 kr. til udarbejdelse af et overslag
på, hvad omlægningen af Sankt Pauls Plads vil koste.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt indstillingen, skriver formanden til Borgerrepræsentationen og
Teknik- og Miljøudvalget om projektet, jf. ovenfor.

Formanden orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om Fundraisning-gruppens arbejde for at
få fondsfinansieret omlægningen af Sankt Pauls Plads.

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Fundraisergruppens indstilling til Indre By Lokaludvalg - Sankt Pauls Plads
2. Sankt Pauls Plads - skitse
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22.  B-sag: Stilladsreklamer og lysreklamer (2020-0065416)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til teknik- og miljøborgmesteren om retningslinjer
for stilladsreklamer og lysreklamer. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til teknik- og miljøborgmesteren om
stilladsreklamer og lysreklamer, som fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Denne sag er en opdatering af sagen på dagsordenen for det aflyste lokaludvalgsmøde den 12.
marts 2020 om lysreklamer.

Den 27. april 2020 godkendte Teknik- og Miljøudvalget Teknik- og Miljøforvaltningens skærpede
praksis med hensyn til håndtering af stilladsreklamer og lysreklamer. Det fremgår af indstillingen,
som Teknik- og Miljøudvalget tog stilling til, at forvaltningen vil forelægge reviderede retningslinjer til
orientering for Teknik- og Miljøudvalget inden sommerferien 2020. 

Indstilling, bilag samt Teknik- og Miljøudvalgets beslutning ses i bilaget.

Løsning

Brev til teknik- og miljøborgmesteren

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til teknik- og miljøborgmesteren:

"Indre By Lokaludvalg takker for Teknik- og Miljøudvalgets beslutninger den 27. april 2020 om
stilladsreklamer og lysreklamer. 

Lokaludvalget beder om at blive hørt om de reviderede retningslinjer for håndtering af
stilladsreklamer og lysreklamer, inden de træder kraft, da de er af væsentlig betydning for Indre By.

Lokaludvalget beder desuden om at få oplyst, om lovgivningen giver mulighed for at regulere
(forbyde) stilladsreklamer og lysreklamer, som vurderes at blænde og/eller tage trafikanternes
opmærksomhed.
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Derudover foreslår vi, at kortet på side 16 i retningslinjerne fra 2013 for skilte og reklamer ændres, så
det fremgår, at der ikke kan opstilles reklameskærme med skiftende og/eller levende billeder på
Rådhuspladsen, den indre del af Vesterbrogade, på Vesterport og på Nørreport. Begrundelsen for
forslaget er, at de tager trafikanternes opmærksomhed.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt henvendelsen, sender sekretariatet den til teknik- og
miljøborgmesteren.

Det fremgår af indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget, at forvaltningen vil forelægge reviderede
retningslinjer til orientering for Teknik- og Miljøudvalget inden sommerferien 2020. 
Derudover vil Teknik- og Miljøudvalget få en status på udviklingen og den ændrede praksis inden for
stilladsreklamer og lysreklamer ultimo 2021.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til teknik- og miljøborgmesteren om stilladsreklamer og
lysreklamer, som fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens svar 25. februar 2020 om lysreklamer
2. Skilte og reklamer i København, 2013
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23.  B-sag: Høringssvar om dispensation til ændret anvendelse af Turbinehallerne
(2020-0066573)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om ændret
anvendelse af Turbinehallerne til efterretning. Det angår en naboorientering om dispensation fra
lokalplan nr. 375 ”Elværksgrunden”.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om ændret
anvendelse af Turbinehallerne, der fremgår af løsningsafsnittet, til efterretning.

Problemstilling

Sag fra det aflyste møde den 12. marts 2020

Dette er en opdatering af sagen "Naboorientering om dispensation fra lokalplan nr. 375
”Elværksgrunden”" , som var på dagsordenen for det aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020.

Henvendelser fra borgere

En borger orienterede den 10. februar 2020 lokaludvalget om en naboorientering om dispensation fra
lokalplan nr. 375 ”Elværksgrunden” vedr. tilladelse til midlertidig ændret anvendelse og indretning af
eksisterende kedelhus (Turbinehallerne) til madmarked, modeshow, loppemarked og koncerter samt
etablering af en toiletbygning i tilknytning til eksisterende bebyggelse for en midlertidig periode på 3
år. Naboorienteringen blev udsendt den 31. januar 2020 med svarfrist den 21. februar 2020.

Det fremgår af naboorienteringen,

• at det er lejers ønske at afprøve bygningens udviklingspotentiale.
• at der bl.a. skal dispenseres til, at udearealet udenfor den nye indgang kan indrettes med

cykelparkeringspladser og til at der i forbindelse med nogle arrangementer opstilles
bord-bænkesæt og madboder.

• at Kommunen kan dispensere fra lokalplanens bestemmelser, hvis dispensationen ikke er i strid
med principperne i lokalplanen.

• at Kommunen kan dispensere fra principperne i lokalplanen, i dette tilfælde
anvendelsesbestemmelserne, for en midlertidig periode for op til 3 år.
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• at Teknik- og Miljøforvaltningen er indstillet på at dispensere fra lokalplanen for en midlertidig
periode, fordi det giver mulighed for at afprøve ejendommens potentiale til at bidrage til et mere
levende bymiljø.

Borgeren skrev bl.a. følgende til lokaludvalget:

"Selvsagt er beboerne -i dette mere end livlige hjørne af byen - ikke interesseret i mere levende
bymiljø. Her er alt, hvad hjertet begærer af beværtninger, caféer, musik, trendy modebutikker, mad -
og loppemarkeder og hostels. 

Denne brede palette til allerede eksisterende aktiviteter, øger problematikker her allerede er for
nuværende, og ikke taget hånd om: Ekstrem larm og støj i natten, affaldsproblemet af enhver art,
plads til henstilling af cykler, toiletforhold, salg og indtagelse af diverse stoffer. Adelgade ligger uden
for Middelalderbyen og nyder ikke godt af den fine rengøring, der foretages i Gothersgade. 

Her er vel også lagt op til en 05.00 bevilling, som sikkert går igennem, da området ikke går ind under
Indre By! Og hvad er udsigterne efter tre år? "

 

Formanden for A/B Gothersgade 28-30 skrev den 14. april 2020 til sekretariatet:

"Vi er først i dag blevet gjort bekendt med planerne for Turbinehallerne, og vi er jo noget overraskede
over, at kommunen ikke har sendt planer og tilbud om høringssvar til os noget tidligere, da vi om
nogen er nærmeste naboer. 

Jeg har sendt et svar til Teknik- og miljøforvaltningen, som giver udtryk for vores umiddelbare
opfattelse af planerne, da vi jo ikke har haft mulighed for at drøfte dem mere indgående hverken i
foreningen eller med vort nærmeste lokalområde. Jeg har set dit udkast til svar og synes, det er både
relevant og fyldestgørende, så det kan vi godt tilslutte os. 
Dog tænker jeg, om vi på nogen måde kan understrege, at det er helt utilstedeligt, at vi som naboer
ikke er blevet orienteret, og at en ny høringsperiode derfor skal igangsættes - eller vurderer du som
politikeren, at det ikke kan lade sig gøre eller ikke er nødvendigt? 
Jeg vil bare gerne påpege, at det næsten tangerer luskeri og indforståede forhandlingsmetoder, hvor
udstedelse af en dispensation kan ske inden for en lukket kreds. Det er ikke i borgernes interesse -
og da heller ikke i kommunens!"

 

Høring

Med mail den 19. marts 2020 beklagede Teknik- og Miljøforvaltningen, at man allerede har foretaget
en høring i denne sag, uden også at høre Indre By. Lokaludvalg. Lokaludvalget fik derfor mulighed
for at komme med sine kommentarer til projektet. Svarfristen var den 17. april 2020.

Forvaltningen oplyste, at man på baggrund af de allerede indkomne svar på den skete høring
overvejer at forelægge sagen for Teknik-og Miljøudvalget.
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Løsning

Den 17. april 2020 sendte formanden nedenstående høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen, idet
han samtidig orienterede Teknik- og Miljøudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget, Bevillingsnævnet og
Kultur- og Fritidsforvaltningen om høringssvaret:

"Tak fordi Indre By Lokaludvalg nu har fået mulighed for at kommentere på sagen om dispensation
fra lokalplan nr. 375 ”Elværksgrunden”, jf. naboorienteringen, der blev udsendt den 31. januar 2020
med svarfrist den 21. februar 2020.

Lokaludvalget skulle have behandlet sagen i sit møde den 16. april 2020, men mødet blev aflyst pga.
corona-restriktionerne.

Nedenstående høringssvar er derfor blevet til på baggrund af en respons på mail fra medlemmerne
af lokaludvalget på mit udkast til høringssvar, og efter at jeg har drøftet sagen med lokaludvalgets to
næstformænd.

Sagen kommer på dagsordenen for et kommende lokaludvalgsmøde. Eventuelle yderligere
bemærkninger fra lokaludvalget til sagen, vil blive sendt til forvaltningen umiddelbart efter mødet.

Baggrund for sagen

Vi forstår,

• at det er lejers ønske at afprøve bygningens udviklingspotentiale.
• at der bl.a. skal dispenseres til, at udearealet udenfor den nye indgang kan indrettes med

cykelparkeringspladser og til at der i forbindelse med nogle arrangementer opstilles
bord-bænkesæt og madboder.

• at Kommunen kan dispensere fra lokalplanens bestemmelser, hvis dispensationen ikke er i strid
med principperne i lokalplanen.

• at Kommunen kan dispensere fra principperne i lokalplanen, i dette tilfælde
anvendelsesbestemmelserne, for en midlertidig periode for op til 3 år.

• at Teknik- og Miljøforvaltningen er indstillet på at dispensere fra lokalplanen for en midlertidig
periode, fordi det giver mulighed for at afprøve ejendommens potentiale til at bidrage til et mere
levende bymiljø.

Området

Lokaludvalget hilser det velkomment, at der sker en udvikling af området. Det trænger til en
overhaling. Det gælder ikke mindst Adelgade, ligesom cykelparkeringsløsninger er påtrængende.

I området har der gennem 15-20 år været mange vejarbejder og bygningsrenoveringer i området i en
sådan grad, at ”midlertidighed” har været normalen. Der er nu behov for at få gjort området færdigt.

Så vi synes, at kommunen sammen med lokaludvalget, de lokale borgere og de lokale erhverv skal
arbejde systematisk med, hvordan området skal udvikles. Vi kunne fx sammen udarbejde en
kvarterplan, som kan være et grundlag for den fremtidige udvikling.
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Lokaludvalget er imod den foreslåede dispensation

 Lokaludvalget er imod den foreslåede dispensation af følgende årsager:

• Der er tilstrækkeligt med bymiljø i kvarteret. Præmissen for dispensationen holder ikke.
• Nattelivet i Gothersgade tæt ved er voldsomt og påvirker også beboerne i Adelgade.

Lokaludvalget vurderer, at hvis der dispenseres som ansøgt, vil restaurationsbranchen kunne
bruge det som argument for at få natbevillinger i Adelgade/Borgergade-kvarteret, hvilket er
uholdbart. Nattelivsområderne skal ikke udbredes. De skal inddæmmes.

• Lokaludvalget vurderer, at en dispensation til en midlertidig anvendelse på op til 3 år vil blive
forlænget, når de 3 år er gået, og at det med tiden vil ende med en permanent godkendelse af
den ændrede anvendelse af Turbinehallerne.

• Turbinehallerne ligger i et beboelseskvarter. Forvaltningen bør arbejde for, at bygningen
indrettes til boliger. En anden mulighed kunne være at udvikle Turbinehallerne til et kulturhus
for de lokale beboere, for beboerne i Indre By og for københavnerne generelt.

 

Bemærkninger og spørgsmål om naboorienteringen

• Lokaludvalget beder om, at sagen afgøres af Teknik- og Miljøudvalget.
• Hvem har vurderet, at der er behov for et mere levende bymiljø i kvarteret? Hvad ligger til grund

for vurderingen?
• Det fremgår af naboorienteringen, at der kan dispenseres fra principperne i lokalplanen, i dette

tilfælde anvendelses-bestemmelserne, men principperne i lokalplanen, der skal dispenseres
fra, er ikke citeret i naboorienteringen. Borgerne har derfor ikke mulighed for at vurdere
rimeligheden i den ønskede dispensation.

• Projektet er efter vores mening mangelfuldt beskrevet i naboorienteringen. Det fremgår således
ikke, hvornår på døgnet og ugen, der planlægges aktiviteter i Turbinehallerne og på udearealet.

• I naboorienteringen oplyses ikke, hvem der ønsker dispensationen, men det fremgår af
tegningsmaterialet, at Power Hall A/S er bygherre. Vi formoder derfor, at Power Hall A/S er
ansøger. Det beder vi om at få bekræftet.

• Hvorfor har man ikke udsendt selve ansøgningen til naboerne som et bilag til
naboorienteringen?

• Formanden for A/B Gothersgade 28-30 har oplyst, at de er nabo til Turbinehallerne, men at de
ikke har modtaget naboorienteringen, der blev udsendt den 31. januar 2020. Hvad er
forklaringen på det? Lokaludvalget beder om, at A/B Gothersgade 28-30 får mulighed for at
besvare naboorienteringen, før der træffes afgørelse i sagen.

• Lokaludvalget beder om forklaring på, hvorfor forvaltningen mener, at den ønskede ændring i
anvendelsen af Turbinehallerne ikke udløser krav om et tillæg til lokalplanen, men kan klares
med en dispensation fra lokalplanen.

• Lokaludvalget ser dispensationen som et forsøg på at få gennemført en anvendelsesændring af
betydning for Indre By i almindelighed og kvarteret i særdeleshed uden offentlig høring og
debat. Efter vores mening er det mangel på ordentlighed og anstændighed. Projektet bør i
offentlig høring, før der gives yderligere tilladelser.
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Generelt om naboorienteringer

Lokaludvalget beder hermed om fremover at modtage alle naboorienteringer, som Teknik- og
Miljøforvaltningen udsender i Indre By Lokaludvalgs område.

• Naboorienteringer bør indeholde oplysning om hvem, der ansøger om en dispensation.
Forvaltningen bør udsende selve ansøgningen til borgerne som bilag til naboorienteringen.

• Naboorienteringer bør indeholde oplysning om i hvilket geografisk område naboorienteringen er
udsendt. I naboorienteringen bør der være en begrundelse for den valgte geografiske
afgrænsning.

• Hvis naboorienteringen også udsendes til særlige interessenter, fx. et lokaludvalg eller en
brancheorganisation, bør det oplyses i naboorienteringen.

• Borgerne ser projekter, der udsendes i naboorientering, i en helhed. De ser det ikke som en
dispensation fra en lokalplan, men vurderer ”holistisk”, hvordan projektet vil påvirke kvarterets
hverdagsliv og bidrage til byens udvikling. Forvaltningerne bør derfor samarbejde om over for
borgerne at præsentere alle aspekter af sådanne projekter, fx. støjforhold, renholdelse og
forhold vedr. bevilling osv., og herunder komme med vurderinger af fordele og ulemper for
kvarteret og for byen ved projektet.

Overordnet mener Indre By Lokaludvalg, at forvaltningerne bør lægge op til en politisk drøftelse i
Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget om, hvordan politikerne og borgerne får
mulighed for at debattere projekter i byrummet uden skelen til, om det er med håndtag i Planloven,
Byggeloven, Vejloven, Restaurationsloven osv., at man skal regulere projekterne og byudviklingen.

Dette høringssvar er også sendt til Teknik- og Miljøudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget, Kultur- og
Fritidsforvaltningen og Bevillingsnævnet.

Bemærkning fra lokaludvalgsmedlem Lean Milo

Som nævnt kommer denne sag på dagsordenen for et kommende lokaludvalgsmøde. Følgende
protokolbemærkning fra lokaludvalgsmedlem Lean Milo vil fremgå af referatet af mødet:

”Jeg er for dette initiativ, og baggrunden herfor er, at kvaliteten af bygningen er høj, og jeg er ikke i
tvivl om at en lejer vil gøre sig umage for at få skabt et skønt miljø til glæde for os naboer.

Gothersgade er i dag KUN en festgade, og de gode butikker har det svært i gaden – jeg er overbevist
om at en bygning med dette indhold vil løfte kvarterets kvalitet, og nye lejere med samme kvalitet vil
følge med. Dette kan være løsningen for at få de kedelige beværtninger skubbet ud, idet deres
huslejer i dag er lave og bygningerne er forfaldne. Hvis udlejer kan se, at de med en renovering kan
skabe rammer for en sundere virksomhed, vil de gøre det, og dette vil tiltrække en masse nye lækre
initiativer.

Bemærk at denne bygning er tiltænkt arrangementer der høre dagtimerne til, og belaster derfor ikke
nattelivet. Jeg er for dette initiativ, og synes virkelig bygningen er spændende at se udefra – håber
den bliver tilgængelig for alle.”

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet har orienteret de to borgere, der har henvendt sig til lokaludvalget om sagen, om
lokaludvalgets høringssvar.

Sagen er på dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets møde den 11. maj 2020. Se 
link til dagsordenspunktet. 

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om ændret anvendelse af
Turbinehallerne til efterretning.

 

Protokolbemærkning fra Lean Milo: ”Jeg er for dette initiativ, og baggrunden herfor er, at kvaliteten af
bygningen er høj, og jeg er ikke i tvivl om at en lejer vil gøre sig umage for at få skabt et skønt miljø til
glæde for os naboer.

Gothersgade er i dag KUN en festgade, og de gode butikker har det svært i gaden – jeg er overbevist
om at en bygning med dette indhold vil løfte kvarterets kvalitet, og nye lejere med samme kvalitet vil
følge med. Dette kan være løsningen for at få de kedelige beværtninger skubbet ud, idet deres huslejer
i dag er lave og bygningerne er forfaldne. Hvis udlejer kan se, at de med en renovering kan skabe
rammer for en sundere virksomhed, vil de gøre det, og dette vil tiltrække en masse nye lækre initiativer.

Bemærk at denne bygning er tiltænkt arrangementer der høre dagtimerne til, og belaster derfor ikke
nattelivet. Jeg er for dette initiativ, og synes virkelig bygningen er spændende at se udefra – håber den
bliver tilgængelig for alle.”

Bilag
1. Naboorientering: Dispensation for lokalplanen for Elværksgrunden
2. Mail fra Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. ændret anvendelse af Turbinehallerne
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INDRE BY LOKALUDVALG

24.  B-sag: Høringssvar om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021
(2020-0085805)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen om Kultur-
og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen om Kultur- og
Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021, der fremgår af løsningsafsnittet, til
efterretning.

Problemstilling

Den 11. marts 2020 sendte Kultur- og Fritidsforvaltningen Kultur- og Fritidsudvalgets
investeringsforslag til kommunens Budget 2021 i høring i lokaludvalgene med svarfrist den 22. april
2020. Svarfristen blev senere ændret til 4. maj 2020.

Det fremgår af høringsbrevet, at det hvert år er en bunden opgave for Kultur- og Fritidsudvalget at
beslutte effektiviseringer for ca. 20 mio. kr. inden for eget område. Derfor arbejder Kultur- og
Fritidsforvaltningen løbende med at udforme investeringscases.

Følgende forslag fremgår af høringsmaterialet:

• Ny arrangementsafvikling på udvalgte biblioteker
• Mere værtskab og effektiv boghåndtering
• Københavns Borgerservice: Nem og sammenhængende service

 

Løsning

Formandensendte den 22. april 2020 følgende høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen:

"Den 11. marts 2020 sendte Kultur- og Fritidsforvaltningen Kultur- og Fritidsudvalgets
investeringsforslag til kommunens Budget 2021 i høring i lokaludvalgene med svarfrist den 22. april
2020. Svarfristen er siden da udskudt til den 4. maj 2020.
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Lokaludvalget skulle have behandlet sagen i sit møde den 16. april 2020, men mødet blev aflyst pga.
corona-restriktionerne. Nedenstående høringssvar er derfor blevet til på baggrund af en respons på
mail fra medlemmerne af lokaludvalget på mit udkast til høringssvar, og efter at jeg har drøftet sagen
med lokaludvalgets to næstformænd.

Sagen kommer på dagsordenen for et kommende lokaludvalgsmøde. Eventuelle yderligere
bemærkninger fra lokaludvalget til sagen, vil blive sendt til forvaltningen umiddelbart efter mødet.

For så vidt angår investeringsforslagene "Ny arrangementsafvikling på udvalgte biblioteker" og "Mere
værtskab og effektiv boghåndtering" ser lokaludvalget frem til en orientering om, hvordan de
udmøntes på bibliotekerne i Indre By Lokaludvalgs område, nemlig Hovedbiblioteket og Østerbro
Bibliotek.

Med hensyn til investeringsforslaget vedrørende Københavns Borgerservice er vi skeptiske af
følgende årsager: 

• En lukning af decentrale borgerservicecentre vil alt andet lige medføre et højere besøgstal i
Borgerservicecenteret i Nyropsgade og dermed alt andet lige mere trafik og et større pres på
cykelstativerne og parkeringspladserne i området, hvilket der skal tages højde for.
Forvaltningen skal huske, at Borgerservicecenteret i Nyropsgade ligger i et beboelsesområde.

• Det er Indre By Lokaludvalgs indtryk, at Økonomiforvaltningens undersøgelser i 2019 om
borgerdialog viste, at borgerne ønsker, at kommunen skal være til stede i deres bydel.
Borgerne vil gerne have en relation til kommunen. Omvendt bør kommunen også have en
interesse i at være i alle bydele for at have føling med borgerne lokalt og ikke mindst for at
være i nærheden af de svage grupper i bydelene. De svage grupper har generelt set næppe
ressourcer til at rejse på tværs af byen til et centralt beliggende borgerservicecenter.

Vi ser derfor gerne, at Kultur- og Fritidsforvaltningen præsenterer Kultur- og Fritidsudvalget for
et investeringsforslag om, at kommunen har publikums-orienterede aktiviteter i hver bydel på én
lokation. Altså, at hver bydel har et socialcenter, et sundhedshus, et bibliotek, et kulturhus og et
borgerservicecenter samlet på samme adresse. 

Vi er med på, at publikumsorienterede aktiviteter i hver bydel på én lokation formentlig er dyrere
end de scenarier, som fremgår af investeringsforslaget, men vi mener, at det er værd at betale
for både en kort afstand mellem borgerne og kommunen og et ”kommunalt centrum” i hver
bydel.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann, 
formand"

 

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Kultur- og Fritidsforvaltningen oplyser, at Kultur- og Fritidsudvalgets behandling af budgetforslaget vil
finde sted den 19. maj 2020.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen om Kultur- og
Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021 til efterretning.

Bilag
1, Høringsbrev om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021
2. Høringsmaterialet om investeringsforslag til budget 2021
3. Investeringsforslag til budget 2021
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INDRE BY LOKALUDVALG

25.  B-sag: Overførselssagen og Budget 2021 (2020-0103719)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens brev til Økonomiudvalget, Teknik- og Miljøudvalget og
Kultur- og Fritidsudvalget om Overførselssagen og Budget 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager formandens brev til Økonomiudvalget, Teknik- og Miljøudvalget
og Kultur- og Fritidsudvalget om Overførselssagen og Budget 2021 til efterretning. Brevet ses i
bilaget.

Problemstilling

Forhandlingerne på Rådhuset om Overførselssagen starter den 12. maj 2020. 

Løsning

Formanden bad den 29. april 2020 lokaludvalgets medlemmer kommentere på et udkast til brev til
Brevet var i det store hele en gengivelse af ønskelisten til Overførselssagen og Budget 2021, som
lokaludvalget vedtog i december 2019. To lokaludvalgsmedlemmer, Jep Loft og Kjeld A. Larsen, 
kommenterede udkastet, idet de støttede det. Kjeld A. Larsen kunne dog godt tænke sig, at det
sidste ønske om Paladsteatret kom op foran som et første forslag.

Formanden sendte den 8. maj 2020 brevet, der ses i bilaget, til Økonomiudvalget, Teknik- og
Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget. Han foreslår, at lokaludvalget tager brevet til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Økonomiforvaltningen forventer, at der afholdes politiske forhandlinger om Overførselssagen den
12.-14. maj 2020.

Beslutning
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Lokaludvalget tog formandens brev til Økonomiudvalget, Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og
Fritidsudvalget om Overførselssagen og Budget 2021 til efterretning.

Bilag
1. Indre By Lokaludvalg med forslag til Overførselssagen og Budget 2021
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INDRE BY LOKALUDVALG

26.  B-sag: Udeservering langs kajkanten i Nyhavn (2020-0088205)

Indre By Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget om udarbejdelse af
tillæg til lokalplanen for Nyhavn og Gammelholm. Hensigten med forslaget om et tillæg til lokalplanen
er, at det skal være muligt at etablere  udeservering langs kajkanten i Nyhavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget om udarbejdelse
af tillæg til lokalplanen for Nyhavn og Gammelholm, der fremgår af løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

I sit møde den 2. marts 2020 besluttede Teknik- og Miljøudvalget at pålægge Teknik- og
Miljøforvaltningen at udarbejde et tillæg til gældende lokalplan 512 for Nyhavn og Gammelholm.
Hensigten med forslaget om et tillæg til lokalplanen er, at det skal være muligt at etablere 
udeservering langs kajkanten i Nyhavn.Forslaget var stillet af Socialdemokratiet og Radikale Venstre.

Motivationen for forslaget var, at restaurantskibet Oranje af Svendborg, der siden 2016 har ligget i
Nyhavn, i modsætning til de landfaste beværtninger ikke kan få tilladelse til udeservering langs kajen
grundet den gældende lokalplan, som forudsætter at kajkantens forløb friholdes.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver følgende til Teknik- og Miljøudvalget:

”Den 2. marts 2020 besluttede Teknik- og Miljøudvalget at pålægge Teknik- og Miljøforvaltningen at
udarbejde et tillæg til gældende lokalplan 512 for Nyhavn og Gammelholm.

Indre By Lokaludvalg deltager gerne i udarbejdelsen af tillægget til lokalplanen samt i
tilrettelæggelsen og gennemførelsen af borgerdialogen om sagen.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand”
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt henvendelsen, sender sekretariatet den til Teknik- og Miljøudvalget.

Bilag

1. Indstillingen og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 2. marts 2020 i sagen "
"Medlemsforslag om tilladelse til udeservering langs kajkant i Nyhavn" - link:

https://www.kk.dk/indhold/teknik-og-miljoudvalgets-modemateriale/02032020/edoc-agenda/e83c4b5f-b064-4c62-9e7d-4365c8a92f5f/3c5044c9-6e21-477e-bb02-ba891d38ae05

 

2. Lokalplan nr. 512 "Nyhavn og Gammelholm" - link:

https://www.kk.dk/nyheder/lokalplan-nyhavn-og-gammelholm

Beslutning

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget om udarbejdelse af tillæg til
lokalplanen for Nyhavn og Gammelholm, der fremgår af løsningsafsnittet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

27.  B-sag: Placering af billetsalg i Nyhavn til havnerundfart (2020-0088048)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens henvendelse til Borgerrepræsentationen med forslag om,
at havnerundfarternes primære anløbssted flyttes fra Nyhavn til Havnegade foran Nationalbanken
tilefterretning. Lokaludvalget skal endvidere tage Teknik- og Miljøudvalets beslutning om placering af
billetsalg i Nyhavn til havnerundfart til efterretning.

 

 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Indre By Lokaludvalg tager hans henvendelse til Borgerrepræsentationen med forslag om, at
havnerundfarternes primære anløbssted flyttes fra Nyhavn til Havnegade foran Nationalbanken
til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg tager Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 30. marts 2020 om
placering af billetsalg i Nyhavn til havnerundfart til efterretning.

 

Problemstilling

I sit møde den 30. marts 2020 besluttede Teknik- og Miljøudvalget, at Teknik- og Miljøforvaltningen
skal arbejde videre med placeringen af et billethus i Nyhavn med henblik på at opfylde lokalplanens
mål om, at udsigt til det fredede bolværk og perspektiv fra Mindeanker ikke skæmmes. Imidlertid
standsede Jakob Næsager (Kons.) beslutningen, da han bad om at få sagen afgjort i
Borgerrepræsentationen.

Til beslutningen i Teknik- og Miljøudvalget var der to protokolbemærkninger.

Enhedslisten, Radikale Venstre og Socialistisk Folkeparti afgav følgende protokolbemærkning:

”Forvaltningen skal arbejde for at sikre, at der aldrig befinder sig mere end en turbåd fra hvert af de to
selskaber i Nyhavn. Forvaltningen skal arbejde for et forbud mod at turbådene går i tomgang, mens
de har lagt til - og at selskaberne skal rapportere, når det ikke sker. Forvaltningen skal arbejde for
den hurtigst mulige omstilling til elektrisk drift. Forvaltningen skal arbejder for at flytte turistbussers af-
og påsætning af passagerer til turbåde væk fra Nyhavn til en anden anløbsplads. Forvaltningen skal
arbejde for en løsning i dialog med de to rederier, Nyhavnsforeningen, By & Havn og andre parter.”
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Det samlede Teknik- og Miljøudvalg afgav følgende protokolbemærkning:

”Forvaltningen skal i det videre arbejde med den langsigtede løsning tage udgangspunkt i at der er
eksisterende anlægsbroer og et eksisterende billethus”.

 

Den 27. marts 2020 skrev formanden til Teknik- og Miljøudvalget,

• at Teknik- og Miljøudvalget i 2009 vedtog ”Byrumsstrategien for Nyhavnsområdet” efter en
omfattende dialog med de lokale interessenter i området, bl.a. Gammelholm Beboerforening,
hvorfor der bør være en høring af de lokale interessenter om Teknik- og Miljøforvaltningens
løsning vedr. billethuset, som er beskrevet i indstillingen.

• at Indre By Lokaludvalg flere gange har foreslået, at havnerundfarterne flyttes fra Nyhavn til
Havnegade foran Nationalbanken, hvor der er god plads til turistbusser, som skal hente eller
bringe passagerer til havnerundfarterne, hvilket der ikke er i Nyhavn.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager hans brev af 22. april 2020 til Borgerrepræsentationen om
sagen "Placering af billetsalg i Nyhavn til havnerundfart" til efterretning:

”Borgerrepræsentationen skal den 23. april 2020 tage stilling til en sag fra Teknik- og Miljøudvalget
om placering af et billetsalg i Nyhavn til havnerundfart. Det er punkt 5 på dagsordenen for
Borgerrepræsentationsmødet.

Jeg har på mail vendt sagen med medlemmer af Indre By Lokaludvalg. Vi mener, at de løsninger, der
arbejdes med i Teknik- og Miljøudvalget og i Teknik- og Miljøforvaltningen, ikke tager fat på det
grundlæggende problem i området; at der ikke er plads til alle de funktioner, som forskellige
interessenter ønsker placeret i Nyhavn.

Eksempelvis var der før corona-krisen jævnligt farlige situationer i Nyhavn pga. turister i kø til
havnerundfarten meget tæt på cyklisterne fra Inderhavnsbroen.

Wonderful Copenhagen har nedtonet sin omtale af Nyhavn overfor turisterne, fordi området er blevet
for præget af turismen. Lokaludvalget foreslår, at Københavns Kommune følger trop og begynder at
arbejde for at få flyttet de to havnerundfartsselskabers primære anløbssted inkl. billethuse fra Nyhavn
til Havnegade foran Nationalbanken. 

Her er der god plads til turistbusser, som skal hente eller bringe passagerer til havnerundfarterne, og
ingen beboelse. En sådan flytning vil således både tage trykket af Nyhavn og give liv i et område af
Indre By, der lige nu er dødt. Forslaget indebærer, at de nuværende anløbssteder i Nyhavn fremover
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skal være almindelige stoppesteder for havnerundfarterne uden billethuse.

Hvis der arbejdes videre med en placering af billetsalget i Nyhavn, foreslår vi, at det sker på
baggrund af en høringsproces jf. mit brev den 27. marts 2020 til Teknik- og Miljøudvalget (vedlagt).
De interessenter i området, som i 2009 blev inddraget i udarbejdelsen af byrumsstrategien for
Nyhavn, er der stadig. De bør komme til orde.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand”

 

Den 23. april 2020 skrev teknik- og miljøborgmesteren til lokaludvalget:

"Tak for jeres henvendelse vedr. udvalgsindstilling om Nettobådene i Nyhavn.

Da I har henvendt jer til hele Teknik- og Miljøudvalget, svarer jeg her som formand for udvalget. Det
betyder også, at jeres henvendelse og dette svar vil blive sendt til de resterende medlemmer af
udvalget, der kan reagere af egen drift.

Som I nok allerede ved, så blev sagen standset i medfør af § 23 i kommunestyrelsesloven, men
standsningen er nu trukket tilbage. Det betyder, at sagen nu er endelig godkendt, men ikke som den
blev indstillet til udvalget på mødet den 30. marts 2020.

Et flertal besluttede således, at forvaltningen skal arbejde videre med placeringen af billethus med
henblik på at opfylde lokalplanens mål om, at udsigt til det fredede bolværk og perspektiv fra
Mindeanker ikke skæmmes.

I øvrigt afgav det samlede udvalg en protokolbemærkning om, at forvaltningen i det videre arbejde
med den langsigtede løsning skal tage udgangspunkt i, at der er eksisterende anlægsbroer og et
eksisterende billethus."

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager dette til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen arbejder videre med placeringen af billethus med henblik på at opfylde
lokalplanens mål om, at udsigt til det fredede bolværk og perspektiv fra Mindeanker ikke skæmmes.

Bilag
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1. Indstillingen og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 30. marts 2020 i sagen "Placering af
billetsalg i Nyhavn til havnerundfart, Indre By" - link:

https://www.kk.dk/indhold/teknik-og-miljoudvalgets-modemateriale/30032020/edoc-agenda/323940bb-13ed-4b59-b8da-989149f5f3fb/92cf51e6-0cae-4470-bbb2-aa9ba98ad431

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens henvendelse til Borgerrepræsentationen med forslag om, at
havnerundfarternes primære anløbssted flyttes fra Nyhavn til Havnegade foran Nationalbanken,
til efterretning.

2. Lokaludvalget tog Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 30. marts 2020 om placering af
billetsalg i Nyhavn til havnerundfart til efterretning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

28.  B-sag: Trafikanalyse ved Inderhavnsbroen (2020-0071590)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens udpegning af medlemmer til en følgegruppe under
Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. trafikanalyse ved Inderhavnsbroen til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager til efterretning, at han har udpeget Jens Erik Frandsen og Ole
Bang til at repræsentere lokaludvalget i et møde og til en følgegruppe om trafikanalyse ved
Inderhavnsbroen, som Teknik- og Miljøforvaltningen har inviteret til, jf. afsnittet
"Problemstilling".

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har med mail den 10. marts 2020 til Christianshavns Lokaludvalg og
Indre By Lokaludvalg inviteret til et møde og en følgegruppe omkring Inderhavnsbroen.

Anledningen er, at der i kommunens budget for 2020 er afsat penge til en undersøgelse af trafikken
omkring broen, hvor pendlere og turister kommer på tværs af hinanden. Den undersøgelse er
forvaltningen gået i gang med. I det første møde skal der tales om forløbet af undersøgelsen og om
de umiddelbare problemstillinger ved trafikken i dag. 

Efterfølgende etableres en følgegruppe med en repræsentant for hver af de to lokaludvalg samt
repræsentanter for andre interessenter. Forvaltningen beder om oplysning om hvilke andre
interessenter, der bør kontaktes.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager til efterretning, at han har udpeget Jens Erik Frandsen og
Ole Bang til at repræsentere lokaludvalget i et møde og til en følgegruppe om trafikanalyse ved
Inderhavnsbroen, som Teknik- og Miljøforvaltningen har inviteret til, jf. afsnittet "Problemstilling".

Teknik- og Miljøforvaltningen er orienteret om, at Gammelholm Beboerforening ønsker at deltage.

 

Med mail den 28. april 2020 oplyste forvaltningen, at projektet på Inderhavnsbroen kører videre
under coronatiden, men at tidsplanen er skredet lidt, da det er noget vanskeligere at gennemføre de
analyser, man gerne vil have på stedet, når trafikmønstret er så forandret, som det er. Planen er

Side 102



derfor nu at tage en status omkring 10. maj 2020, når der kommer en ny udmelding fra
myndighederne, og derefter gennemføre projektet i det omfang, det er muligt, herunder mødes med
interessenter på stedet.Forvaltningen arbejder fortsat ud fra at kunne færdiggøre projektet i år.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Jens Erik Frandsen og Ole Bang orienterer lokaludvalget om arbejdet med trafikanalysen, når der er
nyt.

Beslutning
Lokaludvalget tog til efterretning, at formanden har udpeget Jens Erik Frandsen og Ole Bang til at
repræsentere lokaludvalget i et møde og til en følgegruppe om trafikanalyse ved Inderhavnsbroen,
som Teknik- og Miljøforvaltningen har inviteret til, jf. afsnittet "Problemstilling".

Bilag
Invitation til følgegruppe
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INDRE BY LOKALUDVALG

29.  B-sag: Færgekroen i Tivoli (2020-0085672)

Indre By Lokaludvalg skal tage et brev fra formanden til teknik- og miljøborgmesteren om den
nedrevne Færgekro i Tivoli til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager et brev fra formanden til teknik- og miljøborgmesteren om den
nedrevne Færgekro i Tivoli til efterretning. Se nedenfor.

Problemstilling

Den 13. marts 2020 sendte Teknik- og Miljøforvaltningen en ansøgning fra Tivoli A/S om nedrivning
af den bevaringsværdige bygning Færgekroen i Tivoli i offentlig høring på Bliv Hørt-portalen med
svarfrist den 14. april 2020. 

Det fremgår af høringen, at Center for Bygninger i Teknik- og Miljøforvaltnigen har modtaget en
ansøgning fra Tivoli A/S, der søger om tilladelse til at nedrive restaurant Færgekroen med omgivende
serveringsdæk i Tivoli.

Det nævnes, at Færgekroen ligger ved Tivolisøen og er udpeget som bevaringsværdig i Københavns
Kommuneplan med en bevaringsværdi i kategori 3, dvs. en høj bevaringsværdi. Bygningen blev
opført i 1934 som et midlertidigt byggeri til et festarrangement kaldet ”Fiskerlejet”, hvor bl.a. den
Japanske Kejser deltog. Bygningen er siden 1934 anvendt som restaurant.

Tivoli A/S har overfor Teknik- og Miljøforvaltningen oplyst, at bygningen står overfor nogle
konstruktionsmæssige såvel som driftsmæssige udfordringer. Bygningens konstruktioner er i en så
dårlig tilstand, at der ikke længere er mulighed for at bevare den. Færgekroen ønskes derfor
nedrevet og genopført i samme udtryk og størrelse som eksisterende bygning.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager hans brev den 30. marts 2020 til teknik- og
miljøborgmesteren til efterretning:

"Kære borgmester,
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På Bliv Hørt-portalen gennemfører Center for Bygninger i øjeblikket en offentlig høring om en
ansøgning fra Tivoli A/S om tilladelse til nedrivning af restaurant Færgekroen med omgivende
serveringsdæk. Høringen blev sat i gang den 13. marts og slutter den 14. april 2020.

Det fremgår af høringen, at Færgekroen er udpeget som bevaringsværdig i Københavns
Kommuneplan med en bevaringsværdi i kategori 3, dvs. en høj bevaringsværdi.

Den 27. marts 2020 tog jeg det vedhæftede foto fra H.C. Andersens Boulevard. Som du kan se, er
Færgekroen allerede revet ned.

Jeg beder derfor om en redegørelse om sagen, som bl.a. skal svare på følgende spørgsmål:

• Har Tivoli A/S fået tilladelse til at rive Færgekroen ned?
◦ Hvis ja, hvornår?
◦ Hvis nej, hvad er sanktionen overfor Tivoli A/S for at rive Færgekroen ned uden

tilladelse?
• Det fremgår af høringsmaterialet på Bliv Hørt-portalen, at bygningens konstruktioner er i en så

dårlig tilstand, at der ikke længere er mulighed for at bevare den. Har der været dialog mellem
kommunen og Tivoli A/S om det forhold, at Tivoli A/S ikke har vedligeholdt en bygning af høj
bevaringsværdi? I bekræftende fald beder jeg om at få oplyst, hvad dialogen handlede om.
 

• Det fremgår af høringsmaterialet på Bliv Hørt-portalen, at Færgekroen ønskes nedrevet og
genopført i samme udtryk og størrelse som den eksisterende bygning. Hvilken sikkerhed har
kommunen for, at Færgekroen vil blive genopført i samme udtryk og størrelse som bygningen,
der er revet ned?

• Har Tivoli A/S søgt og fået en byggetilladelse til at opføre en bygning, som har samme
placering, udtryk og størrelse som bygningen, der er revet ned? I bekræftende fald beder jeg
om at få ansøgningen og byggetilladelsen tilsendt.

• Har der været dialog mellem kommunen og Tivoli A/S om, hvad arealet, hvor Færgekroen lå,
ellers kan anvendes til? I bekræftende fald beder jeg om at få oplyst, hvad dialogen handlede
om.

Lokaludvalget skulle i sit næstkommende møde beslutte et høringssvar om ansøgningen om
nedrivning af Færgekroen, men det giver desværre ikke mening nu.

Jeg har orienteret lokaludvalgets medlemmer om dette brev.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Hvis teknik- og miljøborgmesterens svar foreligger inden lokaludvalgets møde den 14. maj 2020,
indgår det i sagen. 
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget afventer teknik- og miljøborgmesterens svar.

Beslutning

Lokaludvalget tog et brev fra formanden til teknik- og miljøborgmesteren om den nedrevne Færgekro
i Tivoli til efterretning.

Bilag
Indre By Lokaludvalg om nedrivning af Færgekroen i Tivoli
Færgekroen i Tivoli
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INDRE BY LOKALUDVALG

30.  B-sag: Omlægning af buslinje 27 (2020-0065132)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Økonomiudvalget om Økonomiudvalgets beslutning
den 31. marts 2020 om omlægning af buslinje 27 som led i tilpasningen af busnettet til
Nordhavnsmetroen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Økonomiudvalget om omlægning af
buslinje 27 som led i tilpasningen af busnettet til Nordhavnsmetroen, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Sag fra det aflyste møde den 12. marts 2020

Dette er en opdatering af sagen "Høringssvar om omlægning af buslinjerne 27 og 164", der var på
dagsordenen for det aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020.

Denne sag handler kun om omlægning af buslinje 27.

 

Høring og Økonomiudvalgets beslutning

Den 21. februar 2020 bad Økonomiforvaltningen lokaludvalget om et høringssvar vedr. Movias
forslag til busdriften i forbindelse med åbningen af Nordhavnsmetroen. Der var svarfrist den 18. marts
2020.

Lokaludvalget skulle beslutte et høringssvar i lokaludvalgsmødet den 12. marts 2020, som imidlertid
blev aflyst. Lokaludvalget har derfor ikke afgivet et høringssvar i sagen.

Økonomiforvaltningen har i sagen "Tilpasning af buslinjer i Nordhavn ifm. åbningen af
Nordhavnsmetroen" til behandling i Økonomiudvalgets møde den 31. marts 2020 kort refereret fra
sagen, som lokaludvalget skulle tage stilling til den 12. marts 2020.

I mødet den 31. marts 2020 godkendte Økonomiudvalget Movias forslag til omlægning af bl.a. 
buslinje 27, som er omtalt nedenfor. Omlægningen planlægges gennemført ved køreplansskift i juni
2020.
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Linje 27

Linje 27 giver forbindelse mellem Østerport St. og Nordhavn (Oceankaj) fire gange i timen i
myl-dretiden og to gange i timen midt på dagen og om aftenen. 

For at undgå parallelkørsel mellem metro og bus, foreslår Movia at linje 27 afkortes, så den fremover
giver forbindelse mellem Østerport og Sdr. Frihavn.

Movia foreslår at turmønstret simplificeres og der køres med to linjevarianter: en der kører Østerport
st. -> DFDS Terminalen (DFDS Terminalen-> Østerport st. i modsat retning), og en der kører
Østerport st. -> Indiakaj -> Langeliniekaj (Langeliniekaj -> Indiakaj -> Østerport st. i modsat retning).

Det indebærer at linje 27 forbinder Østerport st. og DFDS terminalen med 3 afgange i timen hele
drifts-døgnet, Indiakaj med 3 afgange i timen hele driftsdøgnet, og Langeliniekaj med 3 afgange i
timen i dagtimer.

Movia vurderer, at der med tilpasningen vil ske en ændring i antallet af passagerer på -50.000
passagerer/år ift. Budget 2020.

For at give bedre forbindelse til metroen, foreslår Movia at linje 27 samtidig forlænges til Oslo Plads.
Ændringen betyder, at Sdr. Frihavn får bedre forbindelse til metroen ved Oslo Plads, men mister
direkte forbindelse til Nordhavn.

For at linje 27 kan få endestation ved Oslo Plads, kræver det, at linjen kan vende (uden passagerer).
Den mest nærliggende mulighed til denne vending er via Bergensgade og Kristianiagade.Pga.
opførelse af transfertunnel ifm. Metro på Østerport, vil Østbanegade dog været lukket indtil 2. kvartal
2021.I mellemtiden foreslås en vending via Stockholmgade/Visbygade.

I sommerhalvåret medfører de mange krydstogtsskibe, at trafikken er meget intens på Langelinie.
Linje 27 vil derfor fortsat vende ved Indiakaj om sommeren.

Den nye rute til Oslo Plads forudsætter, at Movia kan finde et egnet chaufførlokale ved DFDS
terminalen, eller opstilling af faciliteter i forbindelse med Oslo Plads. Alternativt kan operatøren
kompenseres for at benytte chaufførlokalet ved Nordhavn St., men chaufførerne skal i så fald fortsat
have adgang til et toilet ved Oslo Plads.

 

Østbanegade

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 14. maj 2020 skal lokaludvalget drøfte
et forslag fra en borger om at lukke Østbanegade ved Østerport. st., så der kan etableres en grøn
plads ved stationen med gennemkørsel for cyklister. Lokaludvalget skal tage stilling til, om der vil
arbejde for forslaget. Til grund for drøftelsen foreligger resultatet af lokaludvalgets
borgerpanelundersøgelse i kvarteret om forslaget.

Borgerens forslag kan ikke virkeliggøres, hvis linje 27 skal vende via Bergensgade og Kristianiagade.
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Bemærkninger til omlægningen

Forud for lokaludvalgets møde den 12. marts 2020 bad sekretariatet lokaludvalgets medlemmer og
suppleanter om bemærkninger til omlægningerne, som kunne indgå i et udkast til lokaludvalgets
høringssvar.

Fra lokaludvalgsmedlem Kjeld A. Larsen

Det ser noget sløjt ud med de ændringer, og de virker ikke helt gennemtænkte. Formålet med
busbetjeningen er jo at give forbindelse til og fra de nærliggende stationer. Både stationer på
metroen og S-banen, men også til regionaltog (herunder Kystbanen) og fjerntog på Østerport station.

De foreslåede ændringer passer nogenlunde med forbindelserne til metro og S-bane, men
forbindelsen til regional- og fjerntog opretholdes alene for Søndre Frihavns-området. (Dog får man
med linje 164 forbindelse til Kystbanen på Hellerup station).

Så længe metroen ikke er ført længere ud i Nordhavns-området bør der være en bus derfra til
Østerport station, selv om den kører parallelt med metroen (og S-banen) et stykke.

Så umiddelbart vil jeg mene, at man bør beholde den nuværende betjening. Endestation for linje 27
vil dog være fin at få lagt helt op til Oslo Plads med bedre skifteforhold, også til metroen.

Linje 164 bør under alle omstændigheder forsøges lagt tættere på Nordhavn station, med et
stoppested så der er så kort skifteafstand som muligt, hvis man skal skifte til og fra S-tog i retning
mod centrum. Det kan nok blive svært med de nye veje, men i stedet for Sundkrogsgade, bør den
køre via Århusgade og Southamptongade videre ud i Nordhavn.

 

Fra medlem af Københavns Kommunes Ældreråd Arne Bjørn Hansen

Arne Bjørn Hansen skrev den 2. marts 2020 til lokaludvalgets sekretariat:

Som bekendt er Frederiksstaden dårligt betjent med offentlig trafik  - bortset fra Marmorkirkens M3.
Jeg stiller derfor forslag om, at Linje 27 forlænges ca. 900 m fra Østerport til Ndr. Toldbod.

Linjeføringen er mest oplagt Oslo Plads – Grønningen – Esplanaden – Ndr. Toldbod og retur.

Herved betjenes Nyboder, Kastellet, Frihedsmuseet, Skt. Albans Kirke, Gefion, Den lille Havfrue, By
& Havn samt ikke mindst havnebusserne på Ndr. Toldbod. (dvs. kollektiv trafik-sammenhæng og
-korrespondance).

 

Københavns Ældreråds høringssvar til Økonomiforvaltningen

Høringssvar fra Østerbro Lokaludvalg, Københavns Ældreråd og Københavns Ungeråd var bilagt
sagen "Tilpasning af buslinjer i Nordhavn ifm. åbningen af Nordhavnsmetroen", som
Økonomiudvalget tog stilling til den 31. marts 2020.
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Københavns Ældreråd foreslog i sit høringssvar, at buslinje 27 forlænges, sådan at der laves en
sløjfe ved at køre fra Østerport Station til Store Kongensgade (blandt andet med stop ved
Marmorkirken), ned ad Dronningens Tværgade og tilbage mod Østerport via Bredgade.

En sådan forlængelse af busruten vil opleves som en stor forbedring for de ældre, som af forskellige
årsager ikke har mulighed for at benytte metroen, og som følge heraf mangler offentlig transport på
strækningen, skrev Ældrerådet.

Derudover foreslog Københavns Ældreråd, at buslinje 27 yderligere forlænges til at danne en
forgrening ud til Nordre Toldbod via Oslo Plads, Grønningen og Esplanaden. Herved betjenes
Kastellet, Frihedsmuseet, Gefionspringvandet, og der dannes forbindelse til havnebusstoppestedet
på Nordre Toldbod. 

 

I sagen til Økonomiudvalget skrev Økonomiforvaltningen om Københavns Ældreråds forslag, at Movia
vurderer, at den foreslåede udvidelse af linje 27 vil kræve ekstra bustimer, og at udgiften til dette vil
være op imod 2,5 mio. kr. i ekstra årligt tilskud til linje 27. Movia har ikke haft mulighed for at vurdere de
drifts- og passagermæssige konsekvenser nærmere.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Økonomiudvalget:

"Den 21. februar 2020 bad Økonomiforvaltningen lokaludvalget om et høringssvar vedr. Movias
forslag til busdriften i forbindelse med åbningen af Nordhavnsmetroen. Der var svarfrist den 18. marts
2020.

Lokaludvalget skulle beslutte sit høringssvar i lokaludvalgets møde den 12. marts 2020, men mødet 
blev aflyst pga. coronakrisen. Lokaludvalget har derfor ikke afgivet et høringssvar i sagen. I stedet
har vi i lokaludvalgets møde den 16. april 2020 drøftet den besluttede omlægning af buslinje 27 og
grundlaget herfor.

Lokaludvalget støtter, at linje 27 får forbindelse til Østerport metrostation og Østerport st., men vi ser
gerne, at der bliver regnet på, hvad det vil koste at forlænge linje 27 ad følgende rute: Oslo Plads –
Grønningen – Esplanaden – Ndr. Toldbod og retur. Vi foreslår, at Økonomiudvalget på det  grundlag
tager stilling til forslaget om en sådan forlængelse af linje 27.

Argumentet for forslaget er, at Nyboder, Kastellet, Frihedsmuseet, Skt. Albans Kirke, Gefion, Den lille
Havfrue og havnebusserne, der lægger til ved Nordre Toldbod, dermed vil få busforbindelse til
Østerport st. og metrostration.

For en god ordens skyld skal det bemærkes, at Indre By Lokaludvalg ikke har ønske om, at linje 27
skal køre omkring St. Kongensgade-Dronningens Tværgade-Bredgade, sådan som Københavns
Ældreråd har foreslået.
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Derudover ønsker lokaludvalget oplysning om, hvordan beboerne i kvarteret omkring Østerport
orienteres om, at linje 27 nu skal vende via Stockholmgade/Visbygade og senere via Bergensgade
og Kristianiagade, idet det kan opleves som en gene i de nævnte gader.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt henvendelsen, sender sekretariatet den til Økonomiudvalget.

Bilag

• Indstillingen og Økonomiudvalgets beslutning den 31. marts 2020 i sagen "Tilpasning
af buslinjer i Nordhavn ifm. åbningen af Nordhavnsmetroen" - link:

https://www.kk.dk/indhold/okonomiudvalgets-modemateriale/31032020/edoc-agenda/823ceb9a-8901-4d62-bf81-0584e3ba8cf5/1839fd39-007c-459f-a39d-523f5acb9206

Beslutning

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Økonomiudvalget om omlægning af buslinje 27 som
led i tilpasningen af busnettet til Nordhavnsmetroen, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
1. Høringsbrev fra Økonomiforvaltningen om forslag til tilpasning af to buslinjer ifm. åbningen af
Nordhavnsmetroen
2. Forslag fra Movia: Tilpasning af buslinjer til Nordhavnsmetroen
3. Høringssvar fra Københavns Ældreråd
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INDRE BY LOKALUDVALG

31.  B-sag: Borgermøde om el-løbehjul og udlejningscykler (2020-0088172)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et borgermøde om el-løbehjul og udlejningscykler.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg holder et borgermøde hurtigst muligt om el-løbehjul og
udlejningscykler

2. At Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 20.000 kr. til borgermødet.
3. At Indre By Lokaludvalg udpeger Anton Skovle, Jens Erik Frandsen og Bent Lohmann til at

planlægge og gennemføre borgermødet sammen med sekretariatet.

 

Problemstilling

Som svar på en henvendelse fra lokaludvalget til Teknik- og Miljøudvalget om el-løbehjul sendte
teknik- og miljøborgmesteren den 26. februar 2020 et fagligt notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen til
lokaludvalget om tilladelser til opstilling af el-løbehjul. Se bilaget.

Det fremgik af notatet,

• At i december 2019 sendte Teknik- og Miljøforvaltningen høringsbreve med udkast til afgørelser
ud til alle udbydere, som har søgt om tilladelse til opstilling af udlejningskøretøjer med frist for
bemærkninger den 6. januar 2020.

• At Teknik- og Miljøforvaltningen gerne vil have lokaludvalgets eventuelle input i forbindelse med
den kommende evaluering af ordningen.

• At på grund af den politiske behandling af tilladelserne, og fordi der er ny lovgivning på vej, har
forvaltningen endnu ikke taget konkret stilling til, hvordan evalueringen skal foregå.

• At Teknik- og Miljøforvaltningen gerne deltager i borgerdialog om el-løbehjul, som lokaludvalget
måtte arrangere.

• At Transportministeriet i december 2019 sendte forslag til nye regler i vejloven, der bl.a. lægger
op til, at det bliver nemmere at begrænse antallet af løbehjul i byen, herunder foreslås der
mulighed for, at kommunen kan vælge ikke at indgå aftaler i forhold til udlejningsløbehjul.
Udlejningscykler får derimod bedre mulighed for udbredelse efter de nye regler, hvor de får krav
på at få en aftale om udlejning. Endvidere vil det ikke være muligt at begrænse antallet af
udlejningscykler.

• At Københavns Kommune har sendt et høringssvar til Transportministeriet om de nye regler i
vejloven. Se bilaget.
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder et borgermøde om el-løbehjul og udlejningscykler, så
snart det er muligt, og at Teknik- og Miljøforvaltningen og Transportministeriet inviteres til at holde
oplæg.

Hensigten med borgermødet er

• At give borgerne mulighed for at blive oplyst om status på el-løbehjulene og udlejningscykler i
Indre By

• At give borgerne mulighed for at komme med input til de nye regler i vejloven
• At give lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen et grundlag for evaluering af el-løbehjul

og udlejningscykler i Indre By.

Formanden foreslår, at han sammen med Anton Skovle, Jens erik Frandsen og sekretariatet
planlægger og gennemfører mødet.

 

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 20.000 kr. til borgermødet. Der vil være udgifter til
annoncering, lokaleleje og forplejning.

 

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører borgermødet i samarbejde med sekretariatet. I et
efterfølgende lokaludvalgsmøde samles der op på sagen.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at holde et borgermøde hurtigst muligt om el-løbehjul og
udlejningscykler.

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 20.000 kr. til borgermødet.
3. Lokaludvalget udpegede Anton Skovle, Jens Erik Frandsen og Bent Lohmann til at planlægge

og gennemføre borgermødet sammen med sekretariatet.

 

Side 113



Bilag
1. Fagligt notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om tilladelser til opstilling af el-løbehjul
2. Københavns Kommunes høringssvar til Transportministeriet om udkast til lovforslag om ændring af
vejloven mv. ift. regler for særlig råden over vejareal, kommunernes mulighed for at fjerne cykler mv.
(ikke på papir)
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32.  B-sag: Borgerpanelundersøgelse om turisme i Indre By (2020-0086364)

Indre By Lokaludvalg skal tage lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse i februar-marts 2020 til
efterretning samt beslutte at sende resulaterne af undersøgelsen til Wonderful Copenhagen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse i februar
2020 til efterretning. Se bilaget.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at  sende resulaterne af undersøgelsen til
Wonderful Copenhagen.

Problemstilling

I perioden gennemførte lokaludvalget en borgerpanelunderaøgelse om turismen i Indre By og
København. Spørgsmålene i undersøgelsen var stort set de samme, som Wonderful Copenhagen
stillede.

1349 medlemmer af borgerpanelet gennemførte borgerpanelundersøgelsen. Det svarer til 35 % af
medlemmerne borgerpanelet. 

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse i
februar-marts 2020 til efterretning. Se bilaget.

Formanden foreslår endvidere, at han bliver bemyndiget til at sende resulaterne af undersøgelsen til
Wonderful Copenhagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Det var planen, at undersøgelsen skulle gentages efter sommerferien 2020, så lokaludvalget kunne
sammenligne oplevelsen af turismen om vinteren og om sommeren. Imidlertid udvikler turiståret sig
så atypisk som følge af coronakrisen, at det ikke giver mening. I stedet gennemføres undersøgelsen
igen, når turistbranchen vurderes at være tilbage i en normal tilstand, fx. efter sommerferien 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse i februar 2020 til
efterretning.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at  sende resultaterne af undersøgelsen til Wonderful
Copenhagen.

Bilag
1. Opsamling på borgerpanelundersøgelsen om turisme
2. Samlet rapport
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33.  B-sag: Kvartersinddeling i Indre By (2020-0102777)

Indre By Lokaludvalg skal om lokaludvalgets inddeling af Indre By i kvarterer beslutte, at
Bartholinsgade, som i dag er inkluderet i Øster Farimagsgade-kvarteret, overføres til
Nansensgade-kvarteret. 

Indstilling

Formanden indstiller om lokaludvalgets inddeling af Indre By i kvarterer, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender, at Bartholinsgade, som i dag er inkluderet i Øster
Farimagsgade-kvarteret, overføres til Nansensgade-kvarteret.  

Problemstilling

En borger har med mail den 15. april 2020 henvendt sig til lokaludvalget vedrørende lokaludvalgets
kvarters-inddeling af Indre By, som borgerne bl.a. møder, når de tilmelder sig borgerpanelet.
Borgeren har gjort lokaludvalget opmærksom på, at Bartholinsgade bør høre til
Nansensgade-kvarteret, da Bartholinsgade munder ud i Nansensgade. I den nuværende
kvartersinddeling hører Bartholinsgade til Øster Farimagsgade-kvarteret, jf. bilag 1. 

Løsning

Formanden foreslår, at Bartholinsgade inkluderes i Nansensgade-kvarteret, sådan som det fremgår
af den tilrettede kvartersinddeling - se bilag 2.

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Sekretariatet vil i fremtidig kommunikation bruge den tilrettede kvartersinddeling.

Beslutning

Godkendt.
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Bilag
Bilag 1: Kvartersinddeling i Indre By - 2017
Bilag 2: Kvartersinddeling i Indre By - 2020
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34.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, marts, april og maj 2020 (2020-0050390)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning jf.
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Denne sag er en opdatering af sagen "Henvendelser til lokaludvalget, marts 2020", som var på
dagsordenen for det aflyste lokaludvalgsmøde den 12. marts 2020.

Lokaludvalget har modtaget flere henvendelser siden seneste lokaludvalgsmøde.

Løsning

1. Andelsboligforeningernes Fællesrepræsentation (ABF) i Hovedstadsområdet

Med mail den 6. februar 2020 til alle lokaludvalg skrev ABF i Hovedstadsområdet, at man gerne vil i
nærmere kontakt med lokaludvalgene i Københavns Kommune og særligt repræsentanter for lejere
og andelshavere, for herigennem at styrke kontakten og samarbejdet på området.

Sekretariatet har sendt ABF i Hovedstadsområdet et link til lokaludvalgets hjemmeside med listen
over lokaludvalgsmedlemmer.

 

2. Samarbejde med lokale TV-stationer i København og omegn

Med mail den 19. februar 2020 skrev Sendesamvirket Hovedstaden af 2020 til alle lokaludvalg, at de
har oprettet en offentlig facebookgruppe, hvor medlemmer kan stifte diverse samarbejder; fx. hvis
man ønsker et projekt filmet/ dokumenteret, så kan det kan lægges på facebooksiden. Lokaludvalget
er velkommen til at tilmelde sig gruppen via https://www.facebook.com/groups/2245253109102732/.

SekretarIatet har takket for orienteringen.
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3. Kaffetårnet på Æggetorvet

Med mail den 12. februar 2020 spurgte en borger, om lokaludvalget er opmærksom på en sag med
Kaffetårnet på Æggetorvet ved Nørreport. Hun henviste til Kaffetårnets
Facebook-side https://www.facebook.com/Kaffenhavn/.

I en opfølgende mail beskrev borgeren, hvordan hun ser på kommunens udbud af telefonkiosken på
Æggetorvet Det fremgik af borgerens mail, at den hidtidige lejer ikke vandt udbuddet og at
kommunen nu har skrevet lejekontrakt med en kaffekæde. Borgeren gav udtryk for, at mange
borgere vil være kede af at miste Kaffetårnet til en kaffekæde.

Københavns Ejendomme og Indkøb i Økonomiforvaltningen svarede den 20. februar 2020 borgeren
og lokaludvalget, at tildelingskriteriet "højest tilbudte leje" er anvendt til at sikre markedslejen i
forbindelse med udbuddet af telefonkiosken på Æggetorvet og ikke i forbindelse med udbuddet af
telefonkiosken på Nytorv, idet tildelingskriteriet "højest tilbudte leje" er en objektiv måde at tildele
lejemålet, hvor to eller flere ansøgere opfylder forudsætningskriterierne for understøttelse af
københavnerfortællingen, borgerrettet aktivitet og økonomisk/erfaringsmæssig egnethed.
Tildelingskriteriet sikrer en transparent og mere simpel udvælgelse af ansøgerne samt at der lejes ud
til markedsleje, hvilket er sværere at fastsætte ensidigt grundet telefonkiosklejemålenes særlige
karakter og begrænsede antal.

I fortsættelse af ovenstående mails har den hidtidige lejer af telefonkiosken på Æggetorvet sendt
flere mails til bl.a. lokaludvalget om, hvordan han ser på sagen. Formanden har bedt forvaltningen
svare den hidtidige lejer af telefonkiosken på Æggetorvet og lokaludvalget. Formanden har endvidere
foreslået den hidtidige lejer at kontakte kommunens borgerrådgiver.

 

4. Adgangsforhold og cykelparkering foran Hovedbiblioteket i Krystalgade

Som nævnt i sagen "Henvendelser til lokaludvalget, februar 2020", som lokaludvalget tog stilling til i
mødet den 6. februar 2020, sendte en borger den 23. januar 2020 en mail til lokaludvalget
om adgangsforhold og cykelparkering foran Hovedbiblioteket i Krystalgade. Problemet har eksisteret
længe, men er forværret, efter at Forsvaret har opsat (hjemmelavede) skilte om, at man ikke må sætte
sin cykel på ydersiden af cykelstativerne. Derudover optager udlejningscykler ofte mange af pladserne i
cykelstativerne.

Borgeren foreslog, at der på den korte bane tydeligt markeres (fx med maling og "cykelparkering
forbudt-ikon" på belægningen), at to områder mellem cykelstativerne skal bruges som indgang. Hun gav
desuden udtryk for, at den bedste og mest langtidsholdbare løsning vil være at inddrage vejstrækningen
i Krystalgade til cykelparkering.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 6. februar 2020 borgeren og lokaludvalget, at der fra
politisk side pt. ikke er afsat midler til opsætning af flere cykelstativer, ligesom der forudsættes en
politisk beslutning for at kunne realisere den ændring af vejbanen, som borgeren foreslår.
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Forvaltningen oplyste, at for så vidt angår oprydning af cykler, er kommunen bundet af, at den ikke
har hjemmel til at fjerne cykler, selv om de er parkeret på en måde, så de er til gene - det er kun
politiet, der må det. Kommunen kan efter aftale med politiet opmærke og indsamle tydeligt efterladte
cykler. Cyklerne skal stå med opmærkningen i ca. 4-6 uger, så eventuelle ejere har tid til at reagere.
Efter denne periode indsamler kommunen de opmærkede cykler og afleverer dem til politiets
hittegods. Kommunen må ikke fjerne cykler, hvor opmærkningstapen er brudt. Kommunen har i 2019
opmærket og indsamlet cykler i Krystalgade fire gange.

I mødet den 6. februar 2020 bemyndigede lokaludvalget formanden til at foreslå Teknik- og
Miljøforvaltningen at lave en høringsproces om de trafikale mønstre og forhold, som den permanente
lukning af Krystalgade mellem Fiolstræde og Peter Hvidtfeldts Stræde har skabt. Det har formanden
gjort.

 

5. Støj og ballade i Studiestræde

Med mail den 8. marts 2020 har en borger orienteret lokaludvalget om hans klage til politiet
vedrørende voldsom støj og ballade fra Baren Pablo i Studiestræde 5. I klagen til politiet orienterer
borgeren om en konkret hændelse den 7. marts 2020, hvor op mod 60 personer sloges på gaden, og
fortæller, at det som en gang var en gade med nogle få barer, er begyndt at blive en festgade med
absolut ingen hensyn til de, som bor der.

Han giver udtryk for, at barene er ligeglade med hensyn til hvad der sker på gaden med gæster, der
fortsætter festen, slås, smadrer glas og andet. Han udtrykker ønske om, at der lægges et ansvar på
barene, når deres gæster opfører sig hensynsløst på gaden.

 

6. Danish Muslim Aid tilbyder indkøbshjælp til utrygge beboere under corona krisen 

Med mail den 18. marts 2020 har en repræsentant for Danish Muslim Aid henvendt sig til
lokaludvalget med en forespørgsel, om hvorvidt Indre By Lokaludvalg vil bidrage til at sprede deres
budskab om, at de under den aktuelle coronakrise tilbyder indkøbshjælp til utrygge beboere. 

Danish Muslim Aid's tilbyder at foretage indkøb i madbutikker og hente medicin på apoteket til alle,
som føler sig utrygge ved at handle ind selv. Danish Muslim Aid lægger stor vægt på, at alle, der
modtager deres hjælp, føler sig trygge ved ordningen. Derfor har alle frivillige hos Danish Muslim Aid
gennemgået et introduktionsforløb, alle bestillinger håndteres centralt og der betales først, når man
modtager sine varer. 

Sekretariatet har den 23. marts 2020 svaret Danish Muslim Aid, at det er et godt og sympatisk
initiativ, men at det er besluttet, at lokaludvalgets informationskanaler kun skal anvendes til at
formidle budskaber fra Indre By Lokaludvalg og fra Københavns Kommune. Det skyldes et ønske om
at holde en klar linje med hensyn til afsender af budskaberne.
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7. Trængsel omkring Hop On / Hop Off-busser i Nyhavn

En beboer i Nyhavn skrev med mail den 13. marts 2020 til lokaludvalget om beboerens observationer
og oplevelser med trængsel foran hans hoveddør, forårsaget af Hop On / Hop Off-busser, der har
stoppested i Holbergsgade på hjørnet af Holbergsgade/Nyhavn. 
Beboeren gør opmærksom på, at fortovet ikke er dimensioneret til et stoppested af denne type. Han
er informeret om, at Københavns Kommune arbejder på at ændre stoppestedet, så
fremkommeligheden forbedres både for busserne og beboerne i de omkringliggende ejendomme,
men han gør opmærksom på, at han ikke er blevet hørt i denne sag. Beboeren spørger yderligere,
om lokaludvalget har været involveret i denne ændring.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare beboeren og lokaludvalget.

Teknik og Miljøforvaltningen har med mail den 26. marts 2020 svaret, at  der på nogle dage er en
betydelig trængsel ved dette stoppested, som skyldes, at Nyhavn er så populært et mål for byens
turister. Forvaltningen har drøftet dette med en repræsentant for beboerne i ejendommen og med de
to ”Hop on Hop off”-selskaber. 

På den baggrund vil forvaltningen flytte stoppestedstanderen og ændre på stoppestedet, så busserne
har bedre mulighed for at komme ind til kantstenen. Det skulle forbedre trafiksikkerheden og
muligheden for, at ejendommens beboere får lettere ved at komme ud og ind ad deres gadedør,
ligesom adgangen til parkeringskælderen også skulle blive bedre.

 

8. Skrald i Bartholinsgade

En borger oplyste med mail den 14. april 2020, at et område langs muren til det gamle
kommunehospital er blevet det sted, hvor man smider alverdens forskelligt skrald.  Hun fortæller, at
der førhen var en gruppe gode folk, der fejede og holdt skrald væk i Bartholinsgade.  Men dem ser
man aldrig mere og hun spørger, om der er fyret.

Sekretariatet bad den 15. april 2020 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 7. maj 2020, at da regeringen den 11. marts 2020
besluttede at hjemsende alle offentlige ansatte, som ikke løser kritiske opgaver, oprettede
forvaltningen et nødberedskab bemandet med ca. 30% af forvaltningens driftsmedarbejdere, hvis
primære opgave var først og fremmest at renholde cykelstier og tømme affaldskurve, hvor det var
mest nødvendigt.

Forvaltningen oplyste videre, at efter at regeringen den 23. marts 2020 meddelte at ansatte, der
arbejder udendørs og ikke har nævneværdig kontakt med borgere eller kolleger, kan vende tilbage til
arbejdet i det omfang, at regeringens og sundhedsmyndighedernes retningslinjer i forhold til at undgå
smittefare bliver overholdt, har man arbejdet med en gradvis forøgelse af renholdelsesindsatsen. De
mest kritiske funktioner er blevet prioriteret først. Stadig flere driftsmedarbejdere er vendt tilbage til
deres ordinære jobfunktion. På nuværende tidspunkt er ca. 83 % af driftsmedarbejderne tilbage i
deres funktioner.
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Forvaltningen oplyste endelig, at under normale omstændigheder bliver Bartholinsgade renholdt en
gang om ugen, men i perioden med nødberedskab har de kritiske opgaver med tømning af
affaldskurve og fjernelse af glasskår og døde dyr som fx fugle været prioriteret.

 

9. Larm fra motorcykler og biler

En borger skrev den 14. april 2020 til lokaludvalget, at nogle motorcykler og nogle biler har så højt et
støjniveau, at de fylder hele gadebilledet. Hun vil gerne have nedsat grænsen for unødig larm i by og
spørger om, hvordan det lade sig gøre. Hun bad om en henvsining til den rette, der kan svare.

Sekretariatet foreslog hende den 15. april 2020 at kontakte Københavns Politi om motorcykler og
biler, der støjer mere end tilladt.

 

10. Gademøde i Lille Kongensgade

En borger spurgte den 22. april 2020 via kommunens hjemmeside om, hvornår der holdes gademøde
om Lille Kongensgade.

Sekretariatet svarede samme dag, at Indre By Lokaludvalg har besluttet at holde et offentligt møde
om Lille Kongensgade. Sekretariatet gjorde opmærksom på, at det ikke er endeligt afklaret, om det
bliver et gademøde og at lokaludvalget ikke vil gå videre med planlægningen af mødet, før
myndighederne slækker så meget på corona-restriktionerne, at et sådant møde kan holdes.

11. Renovering af fortove i Nordborggade

En borger oplyste med mail den 6. maj 2020, at hun for nogle år siden skrev til kommunen via
lokaludvalget om behovet for renovering af fortove og vejbelægning samt evt. mulighed for
skråparkering/p-båse i Nordborggade. Hun fortæller, at det dengang resulterede i, at der blev
foretaget en inspektion i gaden. Det blev konkluderet, at særligt fortovene trængte, mens
vejbelægningen måtte vente og båse/ skråparkering ikke ville være en mulighed. Hun forstod på det
hele, at Nordborggade kom på en liste over projekter i kommunen vedr. nye fortove.

Siden er der intet sket i Nordborggade, mens alle nabogaderne fik en fin renovering for flere år siden,
fortæller hun: Ny asfalt, nye gadehjørner med beplantning og nye flisebelægninger.

Hun beder derfor lokaludvalget om hjælp til at få gjort noget ved Nordborggade, idet hun henviser til
det suspenderede anlægsloft og kommunens fremrykning af anlægsprojekter.

Sekretariatet bad samme dag Teknik- og Miljøforvaltningen svare hende og lokaludvalget.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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35.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2020-pulje, maj 2020 (2020-0083169)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning - se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning - se
bilaget.

 

Økonomi

Se bilaget.

 

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning.
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Bilag
1. Økonomioversigt maj 2020
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36.  B-sag: Regnskab for 2019-puljen (2020-0067286)

Indre By Lokaludvalg skal godkende regnskab for lokaludvalgets 2019-pulje.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender regnskabet for lokaludvalgets 2019-pulje - se bilaget.

 

Problemstilling

Regnskabet for 2019 er afsluttet.

Løsning

Af bilaget fremgår det, at mindreforbruget på lokaludvalgets pulje i 2019 er på 245.157 kr. 

Formanden indstiller, at lokaludvalget godkender regnskabet for lokaludvalgets 2019-pulje.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte regnskabet for lokaludvalgets 2019-pulje.
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Bilag
Regnskab 2019
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37.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0086192)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

 Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

 Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
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• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

• Godsnetværket

• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken

• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg

• By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Byudviklingsgruppen

Lynetteholm
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Kjeld A. Larsen oplyste, at i sit seneste møde den 4. marts 2020 havde Byudviklingsgruppen talt om,
at det vil være godt med med en uafhængig vurdering af Lynetteholm som kystsikringsprojekt og af
muligheden for alternativer.

På forslag fra Jan Frederik Hansen bad lokaludvalget formanden foreslå Christianshavns
Lokaludvalg, at de to lokaludvalg samarbejder om et fælles borgermøde om Lynetteholm.

Hoteller

Kjeld A. Larsen oplyste, at Byudviklingsgruppen havde evalueret mødet i januar 2020 med Hines
Nordic om hotellet i Købmagergade.

Bent Lohmann oplyste, at Nordic Hotel Consulting holder oplæg i lokaludvalgets møde den 11. juni
2020 om hotel- og airbnb-udviklingen i København.

 

Palads Teatret

Bent Lohmann orienterede om sit brev til forvaltningen om Palads Teatret og om BIG-projektet for
området.

Lokaludvalget bad om at få brevet tilsendt.

 

Dialog med borgerrepræsentanter

Bent Lohmann oplyste, at han vil invitere borgerrepræsentanter fra SF og Det Radikale Venstre til et
lokaludvalgsmøde. De var inviteret til lokaludvalgsmødet den 12. marts 2020, men mødet blev aflyst.
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INDRE BY LOKALUDVALG

Om lokaludvalgsmødet den 14. maj 2020

Mødet startede kl. 18.42 og sluttede kl. 19.45.

 

Om dagsordenen

Sagerne blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Referat og godkendelse af dagsorden
13. Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde
21. Projekt til forskønnelse af Sankt Pauls Plads
5. Puljeansøgninger, marts 2020
6. Puljeansøgninger, maj 2020
7. Ændring i lokaludvalgets mødeplan
8. Høringssvar om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er
9. Høringssvar om sikre skoleveje
19. Bademulighed ved Bornholmerknasten
20. Udviklingen i Rundetårn-kvarteret
22. Stilladsreklamer og lysreklamer
23. Høringssvar om dispensation til ændret anvendelse af Turbinehallerne
24. Høringssvar om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021
25. Overførselssagen og Budget 2021
26. Udeservering langs kajkanten i Nyhavn
27. Placering af billetsalg i Nyhavn til havnerundfart
28. Trafikanalyse ved Inderhavnsbroen
29. Færgekroen i Tivoli
30. Omlægning af buslinje 27
31. Borgermøde om el-løbehjul og udlejningscykler
32. Borgerpanelundersøgelse om turisme i Indre By
33. Kvartersinddeling i Indre By
34. Henvendelser til lokaludvalget, marts, april og maj 2020
35. Status på lokaludvalgets 2020-pulje, maj 2020
36. Regnskab for 2019-puljen
2. Puljeansøgning, marts 2020: "Vejledning til klager over støjende aktivitet i København"
3. Puljeansøgning, marts 2020: "Mød din lokale gademusikant!"
4. Puljeansøgning, maj 2020: "Living Billboard"
10. Meddelelser
11. Eventuelt
12. Det lokale miljøarbejde i 2019
14. Initiativer i forhold til nattelivet
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15. Rammerne for julemarkederne i Indre By
16. Borgermøde om Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi
17. Forslag om at lukke Østbanegade ved Østerport st.
18. Ny badezone ved Ofelia Plads
37. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.

 

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen
Tivolis Venner Jep Loft
Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet
A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle
Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo
Natteravnene i City Ulla Ekberg
KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen
Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield
Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik Tind Ohlsen
Gammelholm Beboerforening Michael Thorup
Bo Bedre Bedst Susan Brinck
Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen
Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen
Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen
Venstre Jens Erik Frandsen
Enhedslisten Gunna Starck
Alternativet Lise Smørum

 

Fraværende med afbud

Jens Vexø og hans suppleant
Hannibal C. Holt og hans suppleanter
Ole Bang. I stedet deltog hans 2. suppleant Michael Thorup.
Peter Stakemann. Afbuddet kom for sent til at en suppleant kunne indkaldes.

Fraværende i mødet

Marietta Bonnet forlod mødet kl. 18.51-18.58 under behandlingen af dagsordenens punkt 2 pga
inhabilitet.

 

Næste lokaludvalgsmøde
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Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 11. juni 2020. Det vides endnu ikke, hvor mødet
holdes.
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